
nyttnytt
LundehundLundehund--

Medlemsblad for Norsk Lundehund Klubb
nr 1 - 2024, 45. årgang



2 Lundehund-nytt  nr. 1 - 2024 Lundehund-nytt  nr. 1- 2024 3

InnholdInnhold
 

Frist for innsending av stoff til neste 
Lundehund-nytt er 1. mai 2024

Annonsepriser

Redaksjonskomité:
Inger Eirin Haugan
Hege Charlotte Faber
Anne Gavelstad Iversen
e-post: redaksjon@lundehund.no 
www.lundehund.no/lundehundnytt

Postadresse:
Redaksjonskomitéen for 
Lundehund-nytt  v/ Hege Charlotte Faber 
Knut Glomsaas’vei 7B, 7040 Trondheim 
 

Copyright © Norsk Lundehund Klubb
Forfatterne er ansvarlige for  inn holdet i 
egne signerte artikler. Ved innsending av  
artikler/bilder publisert av andre forfattere 
eller publikasjoner, må innsender avklare 
opphavs- og bruksrettigheter og være 
ansvarlig for eventuelle honorarer for bruk 
av tekst og bilder før materialet sendes 
til redaksjonen. Bilder sendes ubeskåret 
i original oppløsning til redaksjonen, med 
fotografens navn og navn på hunder og/
eller personer som er avbildet. Redaksjonen 
forbeholder seg rettighet til redaksjonell 
tilpassing av innsendt materiale.

Trykk: ETN -Norengros AS 
ISSN 1891-1919 (trykt utg.) 
ISSN 1891-1927 (online)

Frister for innlevering av artikler

Utgave Frist-dato
Nr 1 1. februar

Nr 2 1. mai
Nr 3 1. september
Nr 4 1. november

nytt
Lundehund-

Redaksjonsarbeidet for denne
utgaven ble  avsluttet

13. februar

Per utgave Helår 4 utg
1/4 side 
medlemmer 300,- 900,-

1/4 side 
øvrige 600,- 1 800,-

4 Fra klubbens styre

5 Fra Redaksjonen

Klubbaktiviteter

5 Den nye Lundehundboka

6 Program for Lundehunddagene 2024 på Værøy

7 Lundehunddagene på Værøy 11.-14. juli 2024

8 Norske Lundehunder som ble championer i 2023

13 Årets aktivitetshund 2023

15 Årets utstillingshund 2023

20 Fra Avl- og sunnhetsutvalget

20 -Valpeåret 2023

22 -Nye satser for valpepris og tilhørende godtgjørelser

25 -Rapport fra avlsrådskurs - NKK

26
-Vektet helhetskarakter som presentert i  
bacheloroppgaven "Effekt av tilbakekryssing i 
Lundehundprosjektet"

27
-Innmønstrede hunder - hvordan brukes de i -Innmønstrede hunder - hvordan brukes de i 
bærekraftig avl for lundehunden?bærekraftig avl for lundehunden?

28 -Sammen for flere lundehunder

29 NLKs årsmøte 2024 - sakspapirer

29 -Dagsorden

31 -Årsmelding 2023

43
-Regnskap for 2023 med revisors beretning, budsjett 
2024 - 2025

18 -Saker til behandling
20 -Valg
22 -Presentasjon av kandidatene

Artikler

56 Kennel Moonheim
58 Lundeliv på Svalbard
59 Lundedikt

Faste poster

18 Lundehunder født, og hvor de dro

60 Lillelunden

61 Nytt fra Avd. Trøndelag

62 Norsk Lundehund Klubb - kontaktoversikt

Lyrypa´s 
kennel

Inger Marie, Unni og Iren Storli
Tlf: 74160470, 72426600, 74165660

unnistorli@hotmail.com - iren.storli@
gmail.com

PAN B3 av Vinterskogen & Paluna's Kari-
LITA Unnidotter i sin ungdomstid, juli 2020 

& matmor Gro ønsker alle VEL MØTT på 
Værøy i år!

KennelLundestugu
Gro W. Viken, mob. 905 85 277

Samojedhund, Norsk Lundehund
www.vinterskogen.no

ingvild.espelien@selbuspinneri.no 
tlf 90114352

Kennel Northern Bones
Solveig Bjørkenes Steinnes

Tel. 909 62 408
so-stein@northernbones.com

The picture on the front page is of                
Nellie, Margret and Dag. I took it during a 
walk in the forest near our home. Owner: 
Stefanie and Jobst Fredrik Wallenburg.                  

Photographer: Stefanie Wallenburg

file:C:\Users\Lenovo\Desktop\redaksjon\LHN-2023-2\forside\IMG_6073.jpeg


4 Lundehund-nytt  nr. 1 - 2024 Lundehund-nytt  nr. 1 - 2024 5

Klubbens adresse:
Norsk Lundehund Klubb
v/leder Hilde Birgitte Berg Altø, 
Vallersundveien 188, 7165 Oksvoll
e-post: leder@lundehund.no

Klubbens faktura-/regnskaps adresse:
Norsk Lundehund Klubb 
v/kasserer Elin Mariboe, Skjerpevegen 
16, 5430 Bremnes 
e-post: kasserer@lundehund.no
Bank-konto: 9365 25 83561 
IBAN nr  NO3993652583561 
BIC/SWIFT LANDNOK1
Vipps-konto: 19466
PayPal: leder@lundehund.no

Styret i Norsk Lundehund Klubb 
Felles e-post: styret@lundehund.no

Leder: Hilde Birgitte Berg Altø, 
Tel: 485 04 109
e-post: leder@lundehund.no

Nestleder: Iren Storli
Tel: 926 06 467

Sekretær: Karen Elise Dahlmo
Tel: 900 51 420 

Styremedlem: Alexander H. Eriksen
Tel: 452 82 958

Styremedlem: Anita Lund
Tel: 415 08 475

Varamedlemmer til styret: 
Merete Evenseth

Kasserer:
Elin Mariboe
Tel: 905 91 433

Valgkomité:
Felles e-post: valgkomite@lundehund.no

Geir Morten Jansberg
Ingvild Høyvik Kiland
Tor-Arne Helle 

Varamedlem til valgkomité:
Nina Schneider

  Revisor:
Ingrid Wolff

Vararevisor:
Gunn Laila Zahl Johansen

Seniorkontakt: 
Margit L. Våtvik

Registrerte medlemmer i NLK:  
627 pr 13. februar 2024

Norsk
Lundehund Klubb

www.lundehund.no

Frivillighet og lundehunden. 

Et nytt år er allerede kommet godt i 
gang, så også arbeidet i styret i NLK. 
Vi har jevnlig kontakt når det er 
behov for det på chattegruppa vår. En 
gang pr. måned har vi styremøte og 
tar opp sakene som er kommet inn. 
Styret behandler rundt 100 store og 
små saker hvert år. 

Hele tiden når jeg har vært med i 
styret, har det etter mitt syn alltid 
vært seriøs og grundig behandling av 
sakene. Det er ikke alltid alle er enig i 
styrets konklusjon, men sånn må det 
vel være. Om det er gjort direkte feil, 
har styret etter ny runde prøvd å få 
rettet de opp. 
Styret bruker mye av sin fritid til å 
forberede, undersøke, utføre sine 
oppdrag og sette seg inn i sakene som 
skal tas opp.

Å ha et verv i en klubb som vår 
forutsetter et bidrag, stort eller smått, 
av dugnadsarbeid. Det er limet vårt 
og gjør det mulig å drive en klubb 
som har kr. 0,- i utgifter til lønn og 
honorar. 
Hva kan det komme av at så mange 
stiller opp? 
Kanskje et ønske om å kunne bidra, 
få relasjon til andre med samme 
interesse, knytte vennskap, lære, 
gjøre en innsats for fellesskapet og 
sikkert mange andre grunner.
 
Jeg har av og til tenkt: Så rart! Det 
eneste som er felles for oss er en 
hund, eller flere, og likevel får vi 
til så mye i lag. Ta gjerne en titt i 
Lundehund-nytt og se hvor mange 
som nå er engasjert i verv.

I år skal vi igjen samles på Værøy, 
lundehundeiernes «Mekka». Det har 
gått 12 lange år siden vi var der sist 
og blant annet feiret klubbens 50-års 
jubileum og bokutgivelse. 
Også denne gangen håper og vet 
vi at deltakerne stiller opp for å 
hjelpe til med dugnadsoppgaver. 
Denne gangen er det et nedskalert 
arrangement, men likevel mange 
store og små arrangement og 
oppgaver som skal gjennomføres. 

Jeg fant en oversikt over dugnads-
oppgavene i 2012.  Har valgt å plukke 
ut litt fra lørdagens program hvor 
mange som bidro bare på den dagen.  

Til sammen 70 meldte seg på og 
deltok på dugnad, bare denne dagen! 
En liten artig historie fra 
forberedelsen til festmiddagen. 
Etter at bordene var dekket og fint 
pyntet med masse markblomster 
var jeg innom og skrøt av gjengen 
som hadde jobbet så godt. Måtte 
spesielt rose for de fine bukettene, 
og da sa hun som hadde ledet 
«blomstergruppa», ja, jeg er 
blomsterdekoratør, men hun hadde jo 
selvfølgelig også lundehund!
Er ikke det fantastisk? 
Hovedkomiteen var så fornøyd! 
Uten alle som meldte seg til å ta i 
et tak, hadde treffet vært umulig å 
gjennomføre. Hvert lite bidrag teller.
Til orientering var det 220 påmeldte 
to-beinte og 202 firbeinte.  
«16 rydder etter middagen, 9 rydder 
etter utstillingen, 9 selger vafler, 
12 dekker bord, 6 selger øl/ vin, 10 
rigger til utstillingen, 4 rydder toalett, 
idrettshuset og skole, 4 selger lodd». 

Så kjære medlem, ikke vær redd for 
å by på deg selv til en eller annen 
dugnadsoppgave i klubben, det er en 
glede å være med for å bidra.

Håper at vi er mange 
lundehundentusiaster som treffes på 
Værøy på årets Lundehunddager. Har 
sett at etterspørselen etter plass å bo 
har vært stor, så det lover godt. 

Etter å ha hatt ansvar tre ganger for 
Lundehunddagene i 2009, 2012 og 
2019 har jeg denne gangen lovet meg 
selv at jeg bare skulle være gjest, men 
det spørs om jeg klarer å holde meg 
helt unna. 

Jeg ønsker dere en fin vår og vel møtt 
på Værøy i juli.

Karen Elise Dahlmo
Styremedlem

Fra klubbens 
styre

Fra redaksjonen
Nå er det snart tid for årsmøte, og årsmøtepapirer 
utgjør derfor en stor og viktig del av dette 
nummeret av bladet. I tillegg til ordinære 
årsmøtepapirer er det mange gode kandidater 
som presenterer seg i forbindelse med valget, 
så merk datoen 17. april, og bruk stemmeretten!

Vi har fått et knippe interessante artikler fra 
ASU: I nr. 1 i fjor presenterte vi en artikkel om 
den historiske begivenheten innmønstring av tre 
flotte prosjekthunder, og en av artiklene i dette 
nummeret følger opp denne begivenheten ved å 
beskrive hvordan disse hundene kan benyttes i det 
viktige avlsarbeidet. Vi får videre presentert en 
meget lesverdig bacheloroppgave om vekting av 
lundehundegenskaper i prosjekthunder. I tillegg 
er det en artikkel om valpeåret 2023, og en rapport 
fra avlsrådskurset som leder i ASU og leder i NLK 
deltok på. Mange av oss lundehundeeiere deltok 
for litt siden i en undersøkelse om prissetting av 
valper, og resultatene fra denne undersøkelsen 
samt styrevedtak i den forbindelse kan man også 
lese om her.  

Det er også en presentasjon av fjorårets mange 
nye, vakre championer, og av aktivitets- og 
utstillingshunder – til sammen en rekke 
nydelige og dyktige kulturskatter! Det er også 
en presentasjon av Kennel Moonheim i Finland 
denne gangen, og en artikkel om lundehundelivet 
slik det arter seg på Svalbard. Et rørende dikt 
om å finne sin nye lundebestevenn har vi også 
fått plass til. 

Vi gjengir programmet for Lundehunddagene 
på Værøy 11-14. juli. Mange har nok bestilt 
overnatting for lengst, men det er fortsatt 
muligheter for å planlegge noen sommerferiedager 
der! Vi minner også om frist 1. mai 2024 for 
å sende inn materiale til neste nummer av 
Lundehund-nytt, og tar gjerne imot artikler, 
tips, korte tekstsnutter og bilder! Og som alltid 
ellers tar vi selvsagt gjerne mot både ris og ros 
for artikler og faste spalter, smått og stort! 

Mange fine vårvinterdager ønskes alle lesere!

Hilsen Inger Eirin, Hege og Anne

Under Lundehunddagene på Værøy 11.-
14.07.2024, er det boklansering torsdag 11.07.24 
for den nye Lundehundboka. Det kjennes bra å 
ha lansering der igjen, tolv år etter den første 
boklanseringen. Nina Svartedal, leder for 
Husdyrgenetisk senter, Norsk Genressurssenter, 
NIBIO, innleder boklanseringen. Den første boka 
er nå så godt som utsolgt, de siste eksemplarene 
vil bli solgt i pakketilbud sammen med den nye 
boka, og det åpnes for forhåndsbestilling via 
lundebua ganske snart.

Den nye boka er nettopp det - ei ny Lundehundbok. 
Det har skjedd mye siden forrige bokutgivelse, 
og en oppdatering var derfor helt nødvendig. 
Samtidig har det kommet mye nytt kildemateriale, 
ikke minst av historisk art. Det har gitt en ny 
historie for rasen – vi kan trekke tråder betydelig 
lengre tilbake i historien med tanke på jakt på 
alkefugl i Norden. Det har også dukket opp nye, 
historiske bilder. Vi som har arbeidet med det 
historiske materialet har fått sjansen til å klappe 
de først lundehundene i rasens stambok – Ask 
og Urd. Dette kan du lese mer om i boka. Du kan 
også lese om krysningsprosjektene på 1960-tallet, 
historier du kanskje ikke har kjent til tidligere? 

Den nye boka er oppdatert med tanke på forskning 
som har vært gjennomført på lundehundens 
helse og genetiske variasjon, mye som følge av 
det vi oppdaget under arbeidet med den første 
Lundehundboka. Det startet en prosess med rasen 
som vi er midt oppe i nå, og som er avgjørende 
for bevaringsavlen på lundehunden i årene som 
kommer.

Ingvild Svorkmo Espelien

Den nye Lundehundboka

Urd (1938-1947), stammor til alle nålevende lundehunder. Urd var både 
frisk og fruktbar, ifølge Lundehundbasen fikk hun hele 24 valper, og ble ni 
år gammel. Foto: Eleanor Christie.
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I 2024 er Lundehunddagene endelig på Værøy 
igjen, 4 dager til ende.

Det vil bli bl.a boklansering av den nye 
Lundehundboka, åpning av vandreutstillingen, 
fellestur til Måstad, Spesialutstillingen på lørdag 
og Tørrfeskutstillinga på fredag - begge med 
STORCERT.

Klubben har reservert alt som er av overnatting, 
forutenom ainbnb som det også finnes noen av.

Ved bestilling, si du skal delta på 
Lundehunddagene.

Det begynner å bli fullt på de fleste 
overnattingsstedene på land nevnt under.
Men det kan jo være at noen avbestiller, så det kan 
være verdt å ta kontakt for evt. venteliste.

Værøy Gamle Prestegård

Bensvik Brygge, Mobil: 90036246 Tar ikke hund. 
Mulig noen bobilplasser

Røstnesvågen Fiskevær, Fiskarheimen og Gamle 
Telegrafen Mobil: 97042982

Lofoten Værøy Brygge Mobil: 90182300

Værøy Caravan og bobil parkering. 20 
strømplasser + 20 u/strøm. Reservasjon kan gjøre 
på link som finnes på deres Facebook side.

Det finnes flere airbnb.

Vi har fått tak i to båter til overnatting.

Det er alt fra tomannslugarer til 
firemannslugarer. Hund tillatt.

Sengetøy må medbringes.

Ingen frokost, men bysse (kjøkken) tilgjengelig.

Ta kontakt med komiteen for mere informasjon 
og booking: varoy@lundehund.no 

Lundehunddagene på Værøy 11.-14.juli 2024

Norsk Lundehund Klubb inviterer til 
Lundehunddagene 2024 på Værøy  

11. - 14. juli
PROGRAM FOR HELGEN

TORSDAG 11.juli
Kl. 10:00 - 11:00 Tog gjennom "bygda" med skilt for de forskjellige landene. Oppmøte butikken.
Kl. 11:00 - 15:00 Guidet tur med Ida Torsteinsen over Håen og ned mot Eie (passasjen mot 

Måstad) for de som ønsker.
Kl. 12:00 - 14:00 Beskrivelse av prosjekthunder v/Arne Foss - utstillingsplassen
Kl. 14:30 - 15:30 Visning av prosjekthundene for alle fremmøtte v/Arne Foss.
Kl. 17:00 - 20:00 Offisiell åpning av Lundehunddagene på Værøy ved ordfører Susan Berg 

Kristiansen. 
Boklansering av den nye Lundehundboka, og avduking av Vandreutstillinga i 
Aulaen i "Gammelskolen".
Under boklanseringen vil det være innlegg ved leder av Norsk 
Genressurssenter, husdyr: Nina Svartedal.

Kl. 20:00 - 22:00 Medlemsmøte og utdeling av priser Årets utstillingshund og Årets 
aktivitetshund i Aulaen i "Gammelskolen".

Kl. 11:00 - 15:00 Kafè drevet av Fiskarkvinnelaget i Aulaen ved utstillingsplassen.
Lundebua er åpen.

FREDAG 12.juli
Fjelltur for de som vil, på egenhånd - for eksempel Nordlandsnupen.
Kl. 09:30 - 11:00 Utstillingstrening hvis stor nok interesse.
Kl. 11:00 - 12:00 Foredrag av Edmund Røstgård.
Kl. 12:30 - 13:30 "Kom som du er". Uoffisiell utstilling som er åpen for prosjekthunder, 

kryptorkide og de som ellers ikke har lov å delta på offisielle utstillinger. 
Dommer: Arne Foss. Sted: Utstillingsplassen.

Kl. 14:00 - 19:00 Tørrfeskutstillinga m/STORCERT. Valpeshow, Barn & Hund.
Sted: Utstillingsplassen
Dommere: Svein Helgesen og Arne Foss

Kl. 19:00 - 20:00 Internasjonalt møte.
Kl. 20:00 Møtes på puben på Værøy for sosial sammenkomst.

Kl. 11:00 - 15:00 Kafè drevet av Fiskarkvinnelaget i Aulaen ved utstillingsplassen.
Lundebua er åpen.

Kl. 11:00 - 15:00 Kafè drevet av Fiskarkvinnelaget i Aulaen ved utstillingsplassen.
Lundebua er åpen, samt at vi har lotteri til inntekt for klubben. Vi blir veldig glade 
dersom du tar med en gevinst eller to.

SØNDAG 14.juli
Kl. 12:00 - Fellestur til Måstad.

LØRDAG 13.juli
Kl. 10:00 - 18:00 Spesialutstillingen m/STORCERT. Valpeshow, Barn & Hund, Gubbe & Hund

Sted: Utstillingsplassen
Dommere: Arne Foss og Svein Helgesen

Kl. 20:30 - Felles samling evt. Nordlandshagen med grilling. Vi forsøker å få tak i hvalkjøtt dere 
kan få kjøpe til grillingen.

*Foreløpig program - arrangementene, tidspunktene og priser kan bli endret
Påmelding
- Påmelding til utstillingene skjer elektronisk via NKK (nkk.no). Påmeldingsfrist 16.06.2024. Spørsmål til selve 
utstillingene kan sendes til spesial@lundehund.no, og merkes "Elin, Utstilling"
- Påmelding til "Kom som du er" skjer på fredag fra kl 11:00 på utstillingsplassen. Kostnad kr 150,- pr påmelding.
- Påmelding til "Barn & Hund", samt "Gubbe & Hund" skjer i sekretariatet på utstillingsdagen.

NB! Alle må vise gyldig vaksinasjonskort før de slipper inn på utstillingsplassen. De som har med seg hund 
som ikke skal stille i konkurransen må også vise gyldig vaksinasjonskort.
Alle hunder skal være vaksinert i henhold til NKKs regler. Valper under 4 måneders alder har ikke 
adgang til utstillingsplassen.
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SE N DK UCH DKV-23 NORDV-21 NV-22 EUW-23 NORDIC 
UCH Pride Of Norway's Dew By Finnen ble svensk champion 
og nordic champion på Hässeleholm Sverige 14.05.23 for 
dommer Suta Nedim. Eier og oppdretter Anette Vabø-Andersen

C.I.B. SE DK N UCH DKJV-21 DKV-23 NJub CH NORDJV-21 
NJV-22 NV-22 NJUBV-23 SEV-23 Pride Of Norway's 
Evolution ble norsk, svensk og dansk champion i Etne 04.02.23 
for dommer Arne Foss, norsk jubileums champion i Tromsø 
19.08.23 for dommer Sanna Kaven, og internasjonal champion i 
Rogaland 02.09.23 for dommer Eva Nielsen. Eier og oppdretter 
Anette Vabø-Andersen

Norske Lundehunder som ble championer i 2023

NORDJV-21 DKJV_21 N UCH NJV-22 Pride Of Norway's 
Energy ble norsk, svensk og dansk champion i Etne 04.02.23 for 
dommer Arne Foss. Eier Gerd Langenes, og oppdretter Anette 
Vabø-Andersen

N UCH NJUBV-23 Pride Of Norway's Electric ble norsk 
champion i Kristiansand 29.04.23 for dommer Bjørge 
Christiansen. Eier Alexander Eriksen og Anahita Juvelid, og 
oppdretter Anette Vabø-Andersen

N UCH Langenesjenta's Gorine Piadatter ble norsk champion 
på Varhaug 01.04.23 for dommer Astrid Lundava. Eier og 
oppdretter Gerd Langenes

C.I.B NORD UCHNJub CH NJV-17 SEJV-17 DKJV-17 JWW-
17 BENELUXV-18 WW-18 NORDV-19-23 NV-21 Moonheim 
Abbes Kaiser ble norsk jubileums champion i Kristiansand 
30.04.23 for dommer Frank Christiansen. Eier Gerd Langenes, 
og oppdretter Diddi Lindkvist

N UCH Lundefoxen's Karma ble norsk champion på 
Sunndalsøra 06.05.23 for dommer Fernando Madeira 
Rodrigues. Eier og oppdretter May Elisabeth Lernæs Selbekk

N UCH RLI Vingheias Bruno ble norsk champion i Sandefjord 
07.07.23 for dommer Marianne Holmlia. Eier Cecilie Standal, 
og oppdretter Gunn Tove Ormset
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NJr CH Åskroghs Sjur ble C.I.B Junior i Tromsø 19.08.23 
for dommer Sanna Kaven, og han ble norsk junior champion 
i Tromsø 20.08.23 for dommer Hannele Jokisilta. Eier Gerd 
Langenes, og oppdretter Åshild Krogh Ulriksen

NORD NORDIC UCH DKJV-16 NV-18 NVV-23 NJUBVV-23 
Alfa ble C.I.B veteran i Askersund 13.08.23 for dommer Anette 
Bystrup, og hun ble norsk veteran champion i Tromsø 18.08.23 
for dommer Reino Korpela. Eier Gerd Langenes, og oppdretter 
Berit Marthinussen

N UCH SE UCH Tor Av Stjernepoten ble svensk champion 
på Ransäter Sverige 30.07.23 for dommer Kurt Nilsson. Eier 
Belinda Andersen, og oppdretter Irene Stølan

N UCH NVV-22 NORDVV-23 SE UCH Dunderdalens Hera 
ble svensk champion på Ransäter Sverige 30.07.23 for dommer 
Kurt Nilsson. Eier Belinda Andersen, og oppdretter Sigrid 
Solbjør

NJr CH NJV-23 NV-23 NORDJV-23 Pride Of Norway's 
Horizon ble norsk junior champion i Sandefjord 08.07.23 for 
dommer Elin Normannseth. Eier Ellen Høgenes og oppdretter 
Anette Vabø-Andersen

C.I.B. N DK SE UCH SEJV-18 SEV-18 Toot's Æ Vil Bare 
Dans ble internasjonal champion i Ransäter Sverige 30.07.23 
for dommer Kurt Nilsson. Eier Ellen Utsi, og oppdretter Aase 
Jakobsen, Ellen Utsi og Åsa Fagerlund

C.I.B. SE N DK UCH NJV-18 NORDJV-18 DKV-21 NJub CH 
SEV-23 Pride Of Norway's Blue Lava ble svensk champion 
og internasjonal champion på Askersund Sverige 13.08.23 
for dommer Annette Bystrup, og norsk jubileums champion i 
Tromsø 18.08.23 for dommer Reino Korpela. Eier og oppdretter 
Anette Vabø-Andersen

FI JCH Langenesjenta's Helle Piadatter ble finsk 
juniorchampion i Turku Finland 12.08.23 for dommer Marianne 
Holmli. Eier Niina Eskelinen, og oppdretter Gerd og Joakim 
Langenes
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NORD NORDIC UCH NJV-16 NV-23 VIV-23 VIVV-23 Mist 
ble nordic champion i Roskilde Danmark 22.09.23 for dommer 
Svein E. Bjørnes. Eier Ellen Utsi, og oppdretter Maria Løkås

N UCH Alva ble norsk champion i Bjerkvik 08.10.23 for 
dommer Darko Korosec. Eier Gunn Laila Zahl Johansen, og 
oppdretter Martine Andersen

Årets aktivitetshund 2023
Plassering Reg. nr. Eiers navn Hundens navn Starter Poeng Annet

1 NO30672/17 Nina Schneider SnøfridSagadottir 12 235
2 NO41741/15 Cecilie Standal Karo 15 187,5 Halv poengsum
3 NO32940/20 Cecilie Standal Vingheias Bruno 15 177,5 Halv poengsum
4 NO55165/18 Anahita Juvelid Paluna's Kira Unnidotter 8 115
5 NO36786/21 Maria Molland Akira 3 57,5 Halv poengsum 1 start
6 NO36932/21 Anahita Juvelid Pride Of Norway's Electric 3 40
7 NO42749/20 May Elisabeth Lernæs 

Selbekk
Lundefoxen's Karma 2 35

8 NO49477/15 Hilde Margrethe 
Simonsen

Fraterculas Første 
Kjærlighet Iver

2 10

NORDIC N DK UCH VIV-23 ROV-23 Toot's Æ E Din ble 
dansk og nordic champion i Roskilde Danmark 22.09.23 for 
dommer Svein E Bjørnes. Eier Liz Iversen, og oppdretter Ellen 
Utsi

N DK UCH KBHV-23 Toot's Åkkey ble dansk champion i 
Roskilde Danmark 23.09.23 for dommer Marko Lepasaar. Eier 
Liz Iversen, og oppdretter Ellen Utsi

N UCH Pride Of Norway's Eclipse ble norsk champion i 
Rogaland 02.09.23 for dommer Eva Nielsen. Eier Kristin og Pål 
Moi, og oppdretter Anette Vabø-Andersen

N UCH Nelyam's Bernie ble norsk champion på Sortland 
17.09.23 for dommer Hans Almgren. Eier Lena Sande, og 
oppdretter Maylen Sæther
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Årets utstillingshund 2023

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Toot's Barn Av Regnbuen 97 4 Ellen Utsi
2 Beste Petter Ludvig 84 4 Lisbeth Annie Endresen
3 Lyrypa's Tinka 70 4 Unni og Inger Marie Storli

Mila Moja Märtha 62 4 Carina Svemo Stokland
Zavannahs Lunde Clara 60 4 Iris Christine Andersen
Pride Of Norway's Indian Summer 54 4 Anette Vabø-Andersen
Lyrypa's Tanja 46 4 Iren Storli
Pride Of Norway's Inferno 30 2 Bendik Engebretsen
Toot's BLI VI 21 2 Grete Øksdahl
Toot's BlimE - Mer Enn God Nok 12 3 Line Heramb

Valper 2023

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Toot's Barn Av Regnbuen 74 4 Ellen Utsi
2 Lundehiets Sunshine Daisy 62 4 Belinda Andersen
3 Lundelabbens Aller første Meizie 60 4 Gunn Laila Zahl Johansen

Pride Of Norway's Horizon 59 4 Ellen Høgnes
Toot's BLI VI 59 4 Grete Øksdahl
Åskroghs Sjur 59 4 Gerd Langenes
Gulla Fenjadottir av Vollakloa 47 4 Merete Evenseth
Lundelabbens Aller første Zita 42 4 Gunn Laila Zahl Johansen

Juniorer 2023

Lundehiets Sunshine Daisy Lundelabbens Aller første MeizieToot's Barn Av Regnbuen

Beste Petter Ludvig Lyrypa's TinkaToot's Barn Av Regnbuen

Bruno, den 4 år gamle gutten med ett herlig driv og 
arbeidsvilje. Han ønsker nemlig å tenke selv og innimellom 
tenker han at han kan lese rallyskilta på egenhånd. Jeg elsker 
arbeidsviljen din. Og du elsker å trene og terpe teknikker 
og vanskelige øvelser. Og tenk at du var på pallen i fjor, og 
da du og jeg stod øverst på pallen i fjor, ja da kom det noen 
gledestårer. Vi er enda ustabile sammen i stevnesetting. Så 
målet er å få åpnet ørene slik at du hører etter på kommandoer, 
og trene ro i øvelsene slik at vi får vist hva vi egentlig kan 
sammen.  Vi er et supert team.

Cecilie Standal

N UCH RLI Vingheias Bruno

I 2023 deltok vi på 12 prøver i rallylydighet klasse 3. 
Resultatmessig var det jo egentlig ikke et spesielt bra år. Vi har nok 
blant annet vært litt uheldig med været på stevnedagene. Nova liker 
ikke å konkurrere i kulde, vind, snø eller i for høye temperaturer, 
da kan jeg ikke stille for høye krav, men må bare fokusere på en 
best mulig opplevelse.

Den store overraskelsen var at vi faktisk klarte å få en 1. premie! 
Det ga virkelig motivasjon for å satse videre. Nova jobber helt 
supert når forholdene ligger til rette. Jeg ser også at min egen 
innstilling har alt å si. For at Nova skal lykkes må jeg være en glad 
og selvsikker fører, og her har jeg en jobb å gjøre. I det siste har jeg 
også jobbet mye med å være helt konsekvent med kommandoer, 
kroppspråk og håndtegn, for å bli mer forutsigbar og rettferdig. 

Fremover blir det mye fokus på systematisk trening, og glede 
og trygghet hos hund og fører, så får vi se om det blir litt bedre 
resultater i 2024!

Nina Schneider

Foto: Bardu Hund

N SE UCH RLI RLII SnøfridSagadottir

Karo er min beste støtte og trygghet på stevne. Han har i 
2023 vært mere stabil i kontakten og sagt med hele seg at 
kom igjen muttern, dette klarer vi. Men han kan også dempe 
meg når jeg er supernervøs.  Karo elsker å trene og han blir 
superstolt når han er flink. Han har gått mange supre løp i 
2023. Men det viktigste av alt er samarbeidet vi har begynt å 
få på stevner. Når vi kommer oss inn i bobla sammen og er det 
beste teamet, og Karo viser med hele seg at dette er gøy, da 
er det så verdt det å dra på stevne selv om jeg egentlig synes 
stevne er dritskummelt.  Jeg er så stolt av den snart 9 år gamle 
lykkepillen min som elsker alt og alle.

Cecilie Standal

N UCH RLI Karo
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Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Alfa 99 4 Gerd Langenes
2 Tor Av Stjernepoten 79 4 Belinda Andersen
3 Dunderdalens Hera 74 4 Belinda Andersen

Lundeklippe Groa 70 4 Connie Andersen
Lyrypa's Maja 58 4 Unni Storli
Karo 52 4 Cecilie Standal
Mist 49 4 Ellen Utsi og Åsa Fagerlund

Veteraner 2023

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Pride Of Norway's Evolution 128 5 Anette Vabø-Andersen
2 Moonheim Abbes Kaiser 107 5 Gerd Langenes
3 Pride Of Norway's Horizon 91 5 Ellen Høgnes

Pride Of Norway's Blazing Sun 81 5 Anette Vabø-Andersen
Tor Av Stjernepoten 73 5 Belinda Andersen
Vingheias Bruno 73 5 Cecilie Standal
Hrafnir I3 av Revehjerte 62 5 Anne Guntvedt
Åskroghs Sjur 61 5 Gerd Langenes
Gillerts Castor 56 4 Beate Henriksen
Pride Of Norway's Cyclone 56 5 Turid Johansen
Toot's BLI VI 55 4 Grete Øksdahl
Pride Of Norway's Dusk By Finnen 17 2 Marte Engebretsen
Jo Aslak 11 2 Merete Evenseth

Hanner 2023

Tor Av Stjernepoten Dunderdalens HeraAlfa

Moonheim Abbes Kaiser Pride Of Norway's HorizonPride Of Norway's Evolution

Plassering Navn Poeng Antall tellende 
utstillinger

Eier

1 Pride Of Norway's Blue Lava 105 5 Anette Vabø-Andersen
2 Pride Of Norway's Dew By Finnen 93 5 Anette Vabø-Andersen
3 Toot's Æ Vil Bare Dans 89 5 Ellen Utsi

Nelyam's Bernie 88 5 Lena Sande
Toot's Barn Av Regnbuen 85 5 Ellen Utsi
Langenesjenta's Ella Piadatter 82 5 Gerd Langenes
Pride Of Norway's Electric 79 5 Anahita Juvelid
Alfa 75 5 Gerd Langenes
Lundeklippe Groa 71 5 Connie Andersen
Mist 70 5 Ellen Utsi og Åsa Fagerlund
Paluna's Kira Unnidotter 63 5 Anahita Juvelid
Lyrypa's Maja 58 4 Unni Storli
Lundehiets Sunshine Daisy 55 5 Belinda Andersen
Lundelabbens Aller første Meizie 54 5 Gunn Laila Zahl Johansen
Nelyam's Snow 52 4 Carina Svemo Stokland
Dunderdelens Hera 48 5 Belinda Andersen
Pride Of Norway's Energy 48 5 Gerd Langenes
Gulla Fenjadottir av Vollakloa 37 5 Merete Evenseth
Alva 31 5 Gunn Laila Zahl Johansen
Lundelabbens Aller første Zita 24 5 Gunn Laila Zahl Johansen
Mila Majo Pippi Langstrømpe 22 4 Carina Svemo Stokland
Langenesjenta's Hede Skjoldmøy 12 1 Gerd Langenes

Tisper 2023

Pride Of Norway's Dew By Finnen Toot's Æ Vil Bare DansPride Of Norway's Blue Lava
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10.10.2023 ble det født 3 valper hos Alejandra Garcia, 3025 DRAMMEN

Kullnr. 2307751
Far: Åskrogs Ørn - NO69767/21 Han er far til 13 valper fordelt på 4 kull
Mor: Ljomalinn av Revehjerte - NO37890/17 Hun er mor til 7 valper fordelt på 3 kull
Stelmaria av Revehjerte - NO55660/23 - T 3440 RØYKEN
Philomela av Revehjerte - NO55661/23 - T 4760 BIRKELAND
Pantalaimon av Revehjerte - NO55662/23 - H 8275 STORJORD I TYSFJORD

10.10.2023 ble det født 4 valper hos Kari Gording, 2608 LILLEHAMMER
Kullnr. 2308063
Far: Riiber Jarl av Northern Bones - NO38286/21 Dette er hans første kull
Mor: Godhunden Amy - NO39660/16 Hun er mor til 6 valper fordelt på 2 kull
Godhunden Kiara - NO56712/23 - T 8534 LILAND
Godhunden Luring Dokdo - NO56713/23 - H 2270 FLISA
Godhunden Mikkel - NO56714/23 - H 9514 ALTA
Godhunden Nor - NO56715/23 - H 2835 RAUFOSS

01.11.2023 ble det født 2 valper hos Merete Knoff, 6823 SANDANE
Kullnr. 2308112

Far: Toot's Å, Så Deilig Det Skal Bli - NO42130/20 Dette er hans første kull
Mor: Pride Of Norway's Drizzel By Finnen - NO32471/20 Dette er hennes første kull
Jomeka's Milo - NO56839/23 - H 5007 BERGEN
Jomeka's Mikkeline - NO56840/23 - T 6823 SANDANE

05.11.2023 ble det født 3 valper hos Finn Lund, 3750 DRANGEDAL
Kullnr. 2308532
Far: Hrafnir I3 av Revehjerte - NO41814/21(X3) Han er far til 7 valper fordelt på 2 kull
Mor: Urdfjells Barlind - NO32381/18 Hun er mor til 12 valper fordelt på 4 kull
Urdfjells Lauve Barlindssønn - NO58343/23 - H 1389 HEGGEDAL
Urdfjells Lena Barlindsdatter - NO58344/23 - T 3750 DRANGEDAL
Urdfjells Lora Barlindsdatter - NO58345/23 - T 3025 DRAMMEN

13.11.2023 ble det født 2 valper hos Martine Andersen, 8664 MOSJØEN
Kullnr. 2308583
Far: Koll Kvitebjørn - NO36799/21 Dette er hans første kull
Mor: Eina Fenjadottir av Vollakloa - NO47384/18 Hun er mor til 5 valper fordelt på 2 kull
Bella - NO58587/23 - T 8804 SANDNESSJØEN
Birk - NO58588/23 - H 8764 LOVUND

19.11.2023 ble det født 1 valp hos Gunn Tove Ormset/Solveig Steinnes, 8534 LILAND
Kullnr. 2308155
Far: Urdfjells Barlind Gol - NO42886/21 Han er far til 5 valper fordelt på 2 kull
Mor: Qaisa av Northern Bones - NO30062/19 Dette er hennes første kull
Sylfest Lokeson av Northern Bones - NO57000/23 - H 7320 FANNREM

Lundehunder født, og hvor de dro
Tekst: Merete Evenseth

07.07.2023 ble det født 2 valper hos Anne Kathrine Ødegård, 2412 SØRSKOGBYGDA
Kullnr. 2307788
Far: Toot's Åkkey - NO42128/20 Han er far til 8 valper fordelt på 4 kull
Mor: Into The Wild Beautiful Lunde - SE11345/2020 Hun er mor til 4 valper fordelt på 2 kull
Furukollen's Tjorven - NO55747/23 - T 2412 SØRSKOGBYGDA
Furukollen's Skrållan - NO55748/23 - T 2412 SØRSKOGBYGDA

18.07.2023 ble det født 4 valper hos Oddbjørg Bakk, 7200 KYRKSÆTERØRA
Kullnr. 2306268
Far: Lundeheim's Gullfakse Emblason - NO33205/20 Han er far til 18 valper fordelt på 5 kull
Mor: Dragomira - NO60461/21 Dette er hennes første kull
Aika - NO50998/23 - T 7100 RISSA
Lady - NO50999/23 - T 2383 BRUMUNDDAL
Linus - NO51000/23 - H 1634 GAMLE FREDRIKSTAD
Odin - NO51001/23 - H 7503 STJØRDAL

06.09.2023 ble det født 4 valper hos Ellen Utsi, 2114 DISENÅ
Kullnr. 2307441
Far: Pride Of Norway's Horizon - NO33315/22 Dette er hans første kull

Mor: Toot's Æ Vil Bare Dans - NO32555/18 Hun er mor til 8 valper fordelt på 2 kull
Toot's Campingvogna - NO54619/23 - H 6393 TOMREFJORD
Toot's Chicksastemning - NO54620/23 - H Canada
Toot's Cumbia For Stive Hofter - NO54621/23 - H 9602 HAMMERFEST
Toot's Creme De La Creme - NO54622/23 - H 1930 AURSKOG

21.09.2023 ble det født 1 valp hos Arnulf Tufteland, 3055 KROKSTADELVA
Kullnr. 2307489
Far: Lundelabben's Aller første Mikkel - NO53033/22 Dette er hans første kull
Mor: Nymeria av Revehjerte - NO36027/20 Dette er hennes første kull
Lundetuftens Levva Livet - NO54849/23 - T 3055 KROKSTADELVA

25.09.2023 ble det født 5 valper hos Barbro Skretting, 4580 LYNGDAL
Kullnr. 2307619
Far: Birk - NO41951/19 Han er far til 18 valper fordelt på 4 kull
Mor: Botilde - NO44467/21 Dette er hennes første kull
Eddie - NO55247/23 - H 3427 GULLAUG
Ea - NO55248/23 - T 4580 LYNGDAL
Ebba - NO55249/23 - T 4406 FLEKKEFJORD
Elva - NO55250/23 - T 2686 LOM
Erna - NO55251/23 - T 4312 SANDNES
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Valpeåret 2023
Fra Avl- og sunnhetsutvalget 
Enda et godt valpeår!
I 2023 ble det født 115 renrasede lundehundvalper fordelt 
på 40 kull!   Dette tilsvarer en gjennomsnittlig kullstørrelse 
på 2,88. Av disse var 5 kull på til sammen 16 valper 
etter innmønstrede F3-hunder. Den gjennomsnittlige 
kullstørrelsen for disse kullene var på 3,2.

I tillegg ble det født 22 valper på 6 kull innenfor 
krysningsprosjektet. Dette utgjør en gjennomsnittlig 
kullstørrelse på 3,67.

Nedenfor ser dere utviklingen av valpeproduksjonen i Norge 
siden 2001. 

Figur 1. Oversikt over antall lundehunder født pr. år i Norge.

Vi ser at produksjonen har holdt seg jevnt høyt i mange år. 
Årene 2020 og 2021 utmerker seg imidlertid med ca 140 
valper pr år og var nok et resultat av at de fleste var hjemme 
under coronaepidemien. Det ligger en enorm innsats bak 
hvert kull! Vår rase gir relativt små kull, og mange har 
forsøkt uten å lykkes.

I 2023 var det 6 renrasede kull med 1 levedyktig valp, 
For å følge utviklingen er det statistisk nødvendig med 
et større antall kull. Vi ser derfor på utviklingen over 
perioder på 10 år av gangen. Tabellen nedenfor viser 
utviklingen siden 1932. 

2013 - 2022 327 49 15%
2014 - 2023 346 56 16%

Tabell 1. Andel valpekull med 1 valp pr 10-årsperioder.

For perioden fra 1932 til 1963 er det få kull, statistikken er 
derfor usikker og vi velger å se bort fra den.  For periodene 
fra 1964 (etter den siste flaskehalsen) og fram til 2023 
varierer antall kull med 1 valp fra 14 % til 24 %. For perioden 
2014-2023 er den på 16 % samlet sett, noe som er høyt 
sammenlignet med andre raser. Dette er en lite gunstig 
situasjon, både for tispa og den ene valpen. Det er en utvikling 
vi følger nøye, da små kull, dødfødte valper og redusert 
fertilitet er tegn på innavlsdepresjon. Så langt er det ikke 
født noen en-valpskull innenfor prosjektet.

Effektiv populasjonsstørrelse – hvorfor 
er den så viktig?
Av historiske årsaker har vår rase en genetisk variasjon på ca. 
5%.1 Dette er ekstremt lavt! All avl i lukkede populasjoner 
(raser) medfører en gradvis reduksjon av den genetiske 
variasjonen. Vi må derfor gjøre alt vi kan for at så mye som 
mulig av det arvematerialet vi har i rasen i dag videreføres. 
Dette gjør vi bare ved å bruke så mange ulike hunder i avl 
som mulig.

Den effektive populasjonsstørrelsen, Ne, er et mål på 
hvordan arvematerialet i en rase videreføres over tid. Er 
den for lav, betyr det at den genetiske variasjonen reduseres 
raskt, da altfor få ulike hunder benyttes i avlen. 

For at en hundepopulasjon skal betraktes som bærekraftig, 
må den effektive populasjonsstørrelsen være minst 100. 
Peer Berg mfl. har beregnet Ne på lundehund til ca 13 i sine 
publikasjoner. Deres beregninger er basert på EVA analyser 
og Genomiske analyser som tar hensyn til den historiske 
innavlen som rasen har gjennomgått. Uten tilførsel av nytt 
genmateriale fra andre raser, vil man ikke kunne øke den 
reelle effektive populasjonsstørrelsen.

En svært forenklet metode for å beregne den effektive 
populasjonsstørrelsen, som kun tar utgangspunkt i antall 
tisper og hannhunder brukt i avl pr. generasjon, kan gi oss en 
følelse av hvor flinke vi er til å ta vare på det lille vi har, selv 
om tallet for Ne blir altfor høyt.  Man definerer en generasjon 
til 5 år. Den forenklede beregningsmetoden forutsetter 
at hannhunder og tisper som brukes i avl, ikke er nært 
beslektet. Siden alle dagens lundehunder er nærmere 
beslektet enn avkom av helsøsken, blir resultatet her 
kunstig høyt. Beregningen gir allikevel en pekepinn på 
utviklingen: Gjør vi det vi kan for å opprettholde den lille 
genetiske variasjonen vi har i rasen? 

Ved denne metoden beregnes den effektive 
populasjonsstørrelsen ved følgende formel:

Periode Antall kull Antall kull 
med 1 valp

Prosent kull med 
1 valp

1932 - 1963 43 17 40%
1964 - 1973 148 31 21%
1974 - 1983 240 58 24%
1984 - 1993 222 31 14%
1994 - 2003 245 38 16%
2004 - 2013 238 53 22%
2005 - 2014 242 53 22%
2006 - 2015 241 52 22%
2007 - 2016 248 52 21%
2008 - 2017 257 55 21%
2009 - 2018 259 52 20%
2010 - 2019 267 49 18%
2011 - 2020 291 50 17%

2012 - 2021 317 46 15% Effektiv populasjon=
4 x hanner x tisper

hanner + tisper

Grafen nedenfor viser antallet lundehunder som er benyttet 
i avl i Norge i 5 års-perioder fra 2001- 2023 og den effektive 
populasjonsstørrelsen, for disse periodene.

Tabell 2. Effektiv populasjonsstørrelse. (Tallene er hentet ut fra NLKs 
database.)

Det er lettere å oppnå en økning i den effektive 
populasjonsstørrelsen dersom man bruker omtrentlig like 
mange hanner som tisper i avl. Som dere ser av grafen, 
bruker vi jevnt over færre hannhunder enn tisper. Vi må 
derfor fortsette å gi ubrukte hanner sjansen. Sammenlignet 
med avl i ganske mange andre hunderaser, er vi som avler 
norsk lundehund flinke til å bruke mange hanner i avl, og 
det må vi fortsette med.

Vi ser at den effektive populasjonsstørrelsen for de tre 
siste generasjonene 2017-2021 (120), 2018-2022 (102) 
og 2019-2023 (76) er lavere enn de foregående. Hundene 
i disse årsklassene er imidlertid fremdeles unge og vi kan 
forvente at flere av dem blir avlet på i årene som kommer. 
Denne forenklede effektive populasjonsstørrelsen vil derfor 
fortsette å stige for hunder født etter 2015 inntil de blir 
for gamle for avl.

For generasjonen 2013-2017 er den forenklede, effektive 
populasjonsstørrelsen nå oppe i 153. Det er en svært positiv 
utvikling som viser at flere unge dyr kommer i avl nå enn i 
2000-2004. Den trenden må vi fortsette å utvikle! 

Vi må også fortsette å anstrenge oss for å benytte 
ulike tisper og hanner i forskjellige kombinasjoner. 
Fertiliteten er høyest i ung alder. Der er derfor viktig at 
vi gir unge hanner sjansen, særlig om vi har en erfaren 
tispe som lar seg pare. På samme måte er det viktig å ikke 
vente for lenge med å pare tispene, de tar seg ofte lettere 
da og kan senere tilbys flere ulike hanner. Man bør også 
unngå å gjenta kombinasjoner flere ganger, spesielt om 
det første kullet ga mer enn en valp. Hvis det produseres 
mange helsøsken, vil det på sikt bli vanskeligere å finne 
avlspartnere som ikke er i for nær slekt.

Matadorgrensen
Norsk Lundehund Klubb har siden 1982 sluttet opp om 
anbefalingen gitt av husdyrgenetiker Dr. Per-Erik Sundgren 
(Sveriges Lantbruksuniversitet) om å sette en øvre grense 
for antall valper den enkelte hannhund kan få i løpet av sitt 
liv. Denne grensen beregnes ut i fra 5 % av antallet valper 
født de siste 5 årene. Nyere forskning viser at denne grensen 
nok burde vært enda lavere (ned mot 2 % i hht NKK) for 
raser med lav genetisk variasjon. 

For å fremme bruk av så mange hannhunder som 
mulig i vår rase, opprettholdes det maksimale antall 
avkom en lundehannhund kan få på 20 valper. Dette 
tilsvarer 4% av valpeproduksjonen på i alt 578 de siste 
fem årene. Denne grensen gjelder uansett om valpene 
eksporteres / fødes i utlandet eller ikke.

Hva kan klubben tilby av hjelp?
Klubbens database er et utmerket verktøy for å finne 
hannhund til en tispe. Det er ikke nødvendig å være 
innlogget for å søke etter paringspartner. Har du funnet 
noen interessante hannhunder du ikke kjenner eier 
til, kan ASU og/eller lokalkontaktene hjelpe deg med 
kontaktinformasjon. 

Dersom du trenger hjelp til å logge deg inn f.eks. for å 
gjøre endringer på dine kontaktdata, eller legge inn bilder 
av hunden din, har glemt brukernavn eller passord eller har 
andre spørsmål, kontakt Lille Wagtskjold på database@
lundehund.no 

Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) hjelper gjerne med å 
finne mulige partnere til din hund. Send epost til oss 
(avlogsunnhet@lundehund.no) eller ring (kontaktinfo 
finner du bakerst i bladet). Lokalkontaktene eller andre 
erfarne oppdrettere kan også gi gode råd.

Huskelisten for oppdrettere inneholder en oversikt over 
hva man må passe på ved oppdrett. Listen er tilgjengelig 
på klubbens hjemmeside og ved direkte kontakt med ASU. 
Ring eller send epost til oss.

Lundehundboka gir inngående informasjon om avl på 
rasen og praktiske råd.

Uansett, lurer du på noe, ikke nøl med å be om råd fra 
Avl- og sunnhetsutvalget (ASU), lokalkontakter og 
erfarne oppdrettere!

Referanse
1) Kettunen et al. PlosOne 12 (1) 2017, e0170039 Cross-Breeding 
Is Inevitable to Conserve the Highly Inbred Population of Puffin 
Hunter:The Norwegian Lundehund og Melis et al. Genes 13 (2022) 
163. Genetic Rescue of the Highly Inbred Norwegian Lundehund

Lundelabben’s Beste Fia I2, født 22.03.2023. Oppdretter er Gunn Laila 
Johansen og Merete Evenseth. Keramikkbåten er laget av Erling Skarv 
Johansen, keramiker på Værøy. Foto: Merete Evenseth.
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I lys av at det har vært en betydelig prisvekst i Norge de siste 
årene, ønsket klubben å høre medlemmenes oppfatning om 
nivået for våre anbefalte satser for valpepris og tilhørende 
godtgjørelser.

ASU sendte derfor ut invitasjon til å delta på en digtal 
høring pr epost til klubbens medlemmer 2. oktober med 
svarfrist 19. oktober. Samme dag ble det også lagt ut lenke 
til høringen på facebook. Det var mulighet til å gå inn og 
endre besvarelsen innenfor høringsfristen.

Det kom inn i alt 155 svar (hvorav 3 pr epost). Ikke alle 
svarte på alle spørsmålene.

Nedenfor finner dere en sammenfatning av 
innspillene sammen med styrets vedtak. De nye 
anbefalte satsene gjelder fra og med 01.01.2024.

Fordeling av respondentenes erfaring med 
rasen

I høringen ble respondentene spurt om de var eier 
av tispe, hannhund, begge deler, eller ikke hadde 
lundehund.

Vi ser at det er en overvekt av tispeeiere blant de som 
har svart på høringen.

Innspill til revidert valpepris

Innspillene til valpepris fordelte seg samlet sett som 
angitt nedenfor. Det var tre mulige priskategorier, 
18.000 NOK, 20.000 NOK og 22.000 NOK. Da 
noen skrev at de ønsket en valpepris over 22.000 
NOK, har vi lagt til "over 22.000 NOK" som kategori 
behandlingen av resultatene.

Samlet sett fordelte synet på valpeprisen seg som 
følger:

Tispeeiers ønsker ang. valpeprisen

Ser man på innspillene fra de som eier tisper, fordeler 
de seg som vist under.

Avlserfaring 
tispeeiere

18.000 20.000 22.000 over 
22.000

Ingen 
mening

Ingen kull 
ennå

16 22 12 3 3

1-2 kull 2 11 4 2 0
mer enn 2 
kull

3 15 5 5 1

Samlet 21 48 21 10 4

Nye satser for valpepris og tilhørende godtgjørelser
Fra Avl- og sunnhetsutvalget 

Ønsket valpepris Antall svar
18.000 28
20.000 81
22.000 30
over 22.000 10

78% av respondentene 
ønsker at valpeprisen 
økes.

Opp til 20.000 70%
22.000 eller mer 26%

Opp til 20.000 69%
22.000 eller mer 31%

Jeg er eier av
144 svar

Hannhund(er)

Tispe(r)

Har ikke 

Begge deler

Hannhundeiers ønsker ang valpeprisen

Avlserfaring 
hannhundeiere

18.000 20.000 22.000 over 
22.000

Ingen 
mening

Ingen kull 
ennå

8 21 6 0 3

1-2 kull 0 12 1 0 0
mer enn 2 kull 2 11 2 2 1
Samlet 10 44 9 2 4

Kommentarer:

78% av respondentene ønsker at valpeprisen økes 
og begrunner det hovedsakelig med at prisene på 
veterinærtjenester har økt. Flertallet av både tispe- 
(69%) og hannhundeiere (83%) mener at prisen bør 
ligge opp til 20.000 NOK og begrunner dette med at 
folk har generelt dårligere råd i dag, og at man ikke 
vil at lundehunden skal være forbeholdt de "rike". Det 
er ønskelig å se prisen i forhold til andre norske raser.

Det er imidlertid en større andel som ønsker 22.000 
NOK eller mer blant de som har hatt 1-2, eller flere 
kull, og da særlig blant tispeeierne. Dette kan tyde på 
at denne gruppen har et noe mer realistisk innblikk 
i kostnadene som følger med å ha valpekull. Her 
varierer det selvsagt mellom oppdrettere hvor mye de 
velger å sjekke tispa under drektighet (for eksempel i 
form av ultralyd og røngten) og hvor stor valpepakke 
de gir kjøper. Disse kostnadene kan holdes på et 
ganske moderat nivå ved normal drektighet, og bør 
ikke spille inn på valpeprisen i særlig grad.

Styrets beslutning ang valpeprisen:

For at valpeprisen skal få en bredest mulig oppslutning 
blant oppdretterne, uten at den fremstår som 
prisdrivende, har styret vedtatt følgende:

Valpeprisen settes til 21.000 NOK, gjeldende fra 
01.01.2024. Denne vil bli tatt opp til ny vurdering 
igjen høsten 2025.

Styret var delt i avgjørelsen om summen, men alle 
stiller seg bak den nye anbefalingen.

Godtgjørelse til hannhundeiere

Godtgjørelse pr valp bør: Antall svar
Økes med økt valpepris 69
Økes ikke 67
Ingen mening 19

Her var respondentenes oppfatning delt på midten, 
der halvparten ikke ønsker noen økning av dagens 
godtgjørelse, mens den andre halvparten synes 
godtgjørelsen bør øke med økt valpepris.

Tispeeiernes syn på om godtgjørelsen til 
hannhundeiere skal økes med valpeprisen eller 
ikke

Tispeeiere Økes Økes ikke Ingen mening
Ingen kull 16 29 11
1-2 kull 7 7 1
mer enn 2 kull 17 9 1
Sum tispeeiere 40 45 13

Blant tispeeierne ønsker et klart flertall av de som ikke 
har hatt kull ennå å opprettholde dagens godtgjørelse, 
mens andelen som ønsker at den skal øke med økt pris 
er i flertall blant de som har hatt flere kull.

Opp til 20.000 83%
22.000 eller mer 17%

Tispeeiers syn på godtgjørelse pr valp
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Hannhundeiernes syn på om godtgjørelsen til 
hannhundeiere skal økes med valpeprisen eller 
ikke

Hannhundeiere Økes Økes ikke Ingen mening
Ingen kull 15 16 6
1-2 kull 7 5 1
mer enn 2 kull 13 6 0
Sum hannhundeiere 35 27 7

Blant hannhundeierne er tendensen den samme som 
hos tispeeierne, men her mener nesten like mange 
av de som ikke har hatt kull før at godtgjørelsen bør 
økes i takt med valpeprisen.

Kommentar: (inkl. kommentar om 
inseminasjonskostnader og sprangpenger)

En helt klar utfordring når det kommer til avl på 
lundehund er å lykkes med parringene, og om det 
lykkes, at tispen blir drektig. I tillegg er det avgjørende 
for å ivareta den lille genetiske variasjonen vi har, at 
flest mulig hunder kommer i avl, i flest mulig ulike 
kombinasjoner. Dette krever motiverte hannhundeiere, 
som er villige til å prioritere å bruke tid og å legge 
til rette for parringer skal skje. Godtgjørelsen bør 
reflektere en erkjennelse av at hannhundeierne i vår 
rase også regnes som viktige bidragsytere for å lykkes 
med å få kull.

Sprangpenger ble ikke tatt opp i høringen, da klubben 
ikke har anbefalt det de senere årene. Dette er en 
engangssum som betales for gjennomført parring. 
Tispeeier betaler den når første parring har skjedd, og 
påfølgende parringer i samme løpetid, er inkludert. Det 
er vanlig å tilby omparring ved seinere løpetid dersom 
tispa går tom når man har mottatt sprangpenger. 
Det er imidlertid ugunstig for både hannhundeier og 
tispeeier å forplikte seg for fremtidige løpetider. Man 
kan ha ulike grunner til å ønske å prøve en annen 
kombinasjon - og for hannhundeier kan det være 
vanskelig å reservere en parring til ei tispe som gikk 
tom - det er viktig at hannhunden får avkom, og det 
kan være bedre å finne en ny partner.

Det er under normale omstendigheter ikke å anbefale 
å inseminere, men dersom det gjøres, er det vanlig at 
kostnadene dekkes av tispeeierne.

Styrets beslutning angående godtgjørelse for 
hannhundeier:

Det anbefales at hannhundeier får 15% av 
valpeprisen av reell salgspris når valpene er solgt, 
eller senest ved 12 ukers alder. Dette er uavhengig 
av om oppdretter beholder en valp selv.

Styret anbefaler ikke sprangpenger.

Dersom det inngås avtale om at hannhundeier skal ha 
tispen boende hos seg noen dager, eventuelt kjøre lengre 
avstander, bør partene bli enige om en godtgjørelse for 
dette og skrive det inn i parringsavtalen før parringen 
finner sted. Det er vanlig at tispeeier betaler for slike 
tjenester.

Angående tilbakebetaling for kryptorkisme 
etter 18 mnd alder

Klubben har ikke anbefalt tilbakebetaling for 
kryptorkide hannhunder de siste årene, og dette ble 
det ikke spurt om i høringen. Dette har ikke blitt 
etterlyst av høringsrespondentene, men har vært oppe 
til diskusjon flere steder under høringsperioden. En 
kryptorkid hund kan ikke brukes i avl eller delta 
på eksteriørutstilling. Den kan konkurrere i en 
del hundesportgreiner, men kan da ikke oppnå en 
tittel. En kryptorkid hund er en frisk hund. Det er 
ikke statistisk belegg for at den har større risiko 
for å få helseplager enn en hund med testiklene på 
rett plass. En tilbakebetaling for kryptorkisme kan 
for eier av hunden oppfattes som at hunden har en 
sykdomstilstand. I så fall oppfattes tilbakebetaling 
som at oppdretter sykeligger en ellers frisk hund. 
Ingen lundehunder selges med garanti i fht. at den er 
egnet til avl, eller vil gjøre det bra på utstilling. Det er 
derfor ingen grunn til at det skal betales tilbake noe av 
kjøpesummen for en frisk hund. Tilbakebetaling for 
kryptorkisme kan derimot bli en svært stor utgift for 
oppdretter dersom det er mange kryptorkide valper 
i et kull. Dette er særlig aktuelt hos lundehund der 
forekomsten er på ca. 20%, noe som er høyt.

Styrets beslutning angående tilbakebetaling ved 
kryptorkisme:

Norsk Lundehund Klubb ønsker ikke å legge 
føringer vedrørende tilbakebetaling ved salg 
av hannhundvalper som er kryptorkid ved gitt 
alder. Det er ikke et krav at det skal være en 
slik tilbakebetaling. Det er opp til hver enkelt 
oppdretter å velge å gjøre en avtale om refusjon. 
Klubben anbefaler at alle avtaler mellom 
oppdretter og kjøper er skriftlige og underskrevet 
av begge parter.

Dersom en oppdretter ønsker å tilbakebetale ved 
kryptorkisme - der testiklene ikke er nede innen 18 
mnd alder, foreslår klubben en sum på 2.000 NOK.

Styret var delt i avgjørelsen, men alle stiller seg bak 
den nye anbefalingen.

Rapport fra avlsrådskurs – NKK
Tekst: Ingvild Svorkmo Espelien

Helga 26.01-28.01.2024 var leder Hilde Birgitte Berg Altø 
og leder av ASU, Ingvild Svorkmo Espelien, klubbens 
utvalgte representanter på avlsrådskurs i regi av NKK. 
Kurset bestod av forelesninger og gruppearbeid. Mye 
av helga ble brukt på å snakke om genetisk variasjon 
og betydningen av å avle for å unngå stort tap av 
genetisk variasjon i hunderasene. Det var hyggelig at 
Lundehundprosjektet, som NKK gjerne kaller det, ble 
fremholdt som et eksempel på veldig godt arbeid for å 
bedre helsa og øke den genetiske variasjonen i rasen. 

Ellers var temaet helse og ulike måter å samle inn helsedata 
ved hjelp av databaser. Pyramidion/DyreID har en slik 
database som veterinærene bruker, og det er meningen 
at NKK skal ha tilgang til data om arvelige sykdommer 
for de ulike hunderasene via det systemet.

Mattilsynet presenterte utkast til den nye forskriften om 
hundeavl og hva den vil inneholde av krav for oppdretterne. 
Vi kan regne med at den trår i kraft i 2026. I tiden fram til 
da, skal NKK og raseklubbene forberede avlsplaner. NLK 
kan forvente å bli invitert til et første møte om avlsplan for 
norsk lundehund i vinter. Avlsplanen vil langt på vei erstatte 
RAS og vil være viktig for bevaringsavlen på lundehund 
framover. Det er viktig å merke seg at avlskravene vil 
gjelde ALLE som avler hund, uavhengig av rase, krysning 
eller uorganisert blandingsavl. For oss som har rasehunder, 
vil NKK være ansvarlig avlsorganisasjon sammen med 
raseklubbene (NLK), men avlsplanen som NLK og NKK 
utvikler vil gjelde for alle som avler lundehund, uansett om 
de er medlem av NLK eller ikke. I tillegg til forskrift om 

hundeavl, kommer forskrift om ID-merking og forskrift 
om helse hos katt og hund i løpet av de nærmeste årene.

Dommen i høyesterett var også tema under avlsrådskurset. 
Advokat Hilde Engeland i NKK gjennomgikk viktige 
punkt i dommen og pekte på ting som vi må merke 
oss med tanke på lov om dyrevelferd, og særlig § 25. I 
domsavsigelsen legger Høyesterett vekt på forekomsten i 
prosent av hunder med arvelig sykdom for de to saksøkte 
rasene. For engelsk bulldog ble det understreket at 
oppdretterne har kort tid på seg for å bedre helsa hos rasen, 
5-10 år ble i denne sammenhengen regnet som for lang tid. 
Cavalier King Charles Spaniel er nå forbudt å avle reinraset 
i Norge, og raseklubben starter et krysningsprosjekt i 2024, 
godkjent av Hovedstyret og Sunnhetsutvalget i NKK. 
Forekomsten av de arvelige sykdommene som gjorde at 
rasen ble domfelt, er på omkring 15%. Med dette forstår 
vi at det haster med å redusere forekomsten av mage-
tarm problemer hos lundehunden. Krysningsprosjektet 
har her stor betydning, fordi så langt har vi ikke hatt IL 
på krysningene, og svært lav forekomst av mage-tarm 
problem generelt. 

NKK informerte om at de planlegger nytt avlsrådskurs 
med spesielt tema avlsplaner og den nye forskriften om 
hundeavl, sannsynligvis vinteren 2025, og det blir viktig 
å få med så mange som mulig fra NLKs styre og fra ASU 
på det kurset.

Advokat Hilde Engeland i NKK forteller om dyrevelferdslovens § 25 og om den kommende forskriften om hundeavl med avlsplaner under NKKs avlsrådskurs. 
Det er verdt å merke seg at Høyesterettsdommen i 2023 presiserer at "avl med formål å forsterke bestemte ytre trekk, vil være lite beskyttelsesverdig". 
Lundehunden er en funksjonelt bygget hund, men vi må være oppmerksomme på at rasens særtrekk ikke skal prioriteres i avl fremfor hundens helse. En 
hund med fem tær på en forlabb, er en like god avlshund som en med seks. Foto: Ingvild Svorkmo Espelien
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Samlet
gjennomsnittskarakter

(min. max)

Buhund
gjennomsnittskarakter

(min. max)

Islandsk fårehund
gjennomsnittskarakter

(min. max)

Norrbottenspets
gjennomsnittskarakter

(min. max)

F1 19,86 (11,97 - 22,98) 20,00 (15,48 - 22,98) 18,56 (14,39 - 22,11) 15,87 (11,97 - 20,70)

F2 13,44 (9,08 - 12,24) 12,89 (9,34 - 18,16') 11,86 (9,08 - 14,08) Finnes ikke ennå
F3 10,60 (8,68 - 12,24) 10,76 (8,68 - 12,24) 10,13 (9,61 - 10,66) Finnes ikke ennå
Ideell 
lundehund

8,42

Lundehundprosjek tet 
ble startet i 2014 som et 
tiltak for å tilføre genetisk 
variasjon til lundehunden. 
På grunn av at lundehunden 
nesten har vært utryddet 
flere ganger, har alle dagens 
lundehunder veldig lik 
genetikk. Dette er negativt 
da lite variasjon i genene 
gjør hundene mer utsatt for 
diverse helseproblemer. 

De første krysningshundene (F1) er et resultat av en 
paring mellom en ren lundehund og enten buhund, 
islandsk fårehund eller norrbottenspets. Neste generasjon 
krysningshunder (F2) har en krysningsforelder (F1) og en ren 
lundehundforelder. Den tredje generasjonen krysningshunder 
(F3) har en lundehundforelder og en forelder som er 
andregenerasjonskrysning (F2). 

Dette vil si at for hver tilbakekrysning vil vi få hunder der 
mer og mer av genetikken stammer fra lundehund. Hos F2-
-hundene vil genetikken som stammer fra lundehund være 
gjennomsnittlig 75%, men den kan variere mellom 50-100% 
hos de ulike hundene. For F3-hundene er de samme tallene 
87,5% i gjennomsnitt og variasjon mellom 75-100%. 

Basert på de gjennomsnittlige tallene for hvor mye 
lundehundgenetikk som finnes i krysningshundene vil man 
forvente at forskjellen mellom krysningshunder og rene 
lundehunder halveres for hver generasjon. Ifølge utregninger 
for hvor ulike de tre krysningsgenerasjonene er fra «Den 
ideelle lundehunden», ser det ut som denne teorien passer 
ganske bra med det som faktisk blir observert. 

Alle prosjekthundene blir beskrevet ved hjelp av et eget 
skjema for dokumentasjon av hundens eksteriør. I dette 
skjemaet gis 35 eksteriøre trekk en tallkarakter mellom 1 og 
5, der beste karakter er 1. Dette danner grunnlag for å beregne 
en vektet helhetskarakter for hundene, der noen trekk som 

er karakteriske for rasen (for eksempel antall tær) er vektet 
tyngre enn andre trekk. Det er i dag fire dommere som er 
autoriserte til å foreta denne beskrivelsen. 

Som man kan se av tabellen nedenfor blir den gjennomsnittlige 
vektede helhetsskarakteren for krysningshundene lavere 
(bedre) for hver tilbakekrysning. Det kommer også frem av 
tabellen at det er en viss variasjon i vektet helhetskarakter. 
Dette viser noe man ikke ser kun av å se på gjennomsnittene, 
nemlig at det allerede i F1 er hunder som får relativt god 
vektet helhetskarakter, og at det i F2 finnes hunder som gjør 
det like bra eller bedre enn mange hunder i F3.

Per nå er tre hunder mønstret inn i lundehundpopulasjonen. 
Disse er tre hannhunder; Hrafnir I3, Pan B3 og Egon B3. 
Hrafnir har en islandsk fårehund blant sine oldeforeldre, mens 
både Egon og Pan har en oldemor som er buhund. Disse tre har 
fått vektede helhetskarakterer på henholdsvis 10,66 - 9,61 - 
10,69. Her er det interessant å merke seg at både Pan og Hrafnir 
har oppnådd "excellent" på ordinær utstilling. Hvis man ser 
på variasjonen i vektet helhetskarakter hos F2-hundene, ser 
man at man har hunder med samme poengsummer her. Dette 
viser hvordan innkrysning av annen rase, og tilbakekrysning 
til lundehund kan slå ut veldig forskjellig på individuelle 
hunders egenskaper. For F3-hundene er det mindre variasjon, 
og de er gjennomgående mer "lundehundlike".

Et annet interessant funn fra bacheloroppgaven, som kommer 
delvis frem i tabellen er at innkryssingsrase ser ut til å ha en 
viss effekt på vektet helhetskarakter. Det ser ut til at hundene 
som stammer fra krysning med norrbottenspets gjør det 
merkbart bedre enn de to andre rasene. Dette skal man dog ta 
med en klype salt på grunn av det begrensede datamaterialet 
i oppgaven som helhet. Beregningene er gjort basert på 61 
krysningshunder, hvorav 47 stammer fra buhund, 10 fra 
islandsk fårehund og 4 fra norrbottenspets.

Selv om beregningene er basert på et begrenset datamateriale, 
ser det ut som det er en fordel for både «lundehundlikheten» 
og den genetiske variasjonen å fortsette å krysse inn alle tre 
rasene.

Vektet helhetskarakter som presentert i bacheloroppgaven 
“Effekt av tilbakekryssing i Lundehundprosjektet”          

Ved Fanny Margrethe Karlsen Vognild, NMBU

Tabell 1. Oversikt over utviklingen av vektet helhetskarakter fra generasjon F1 - F3, samlet for alle krysningshundene 
og for hver enkelt krysningsrase. I tilleg er det inkludert karakter for den tenkte "ideelle lundehunden" som får beste 
karakter og vurdering på alle parametre som er inkludert i den vektede helhetskarakteren.

Innmønstrede hunder – hvordan brukes de i 
bærekraftig avl for lundehunden?
Fra Avl- og sunnhetsutvalget 
I 2024 er det ti år siden det første krysningskullet ble 
født i Norsk Lundehund Klubbs krysningsprosjekt. 
Vi har siden da avlet 94 første-,  andre- og tredje 
generasjons krysninger i en parallell populasjon. 
Høsten 2022 vedtok klubben i ekstraordinær 
generalforsamling å åpne stamboka for utvalgte tredje 
generasjons krysninger fra og med 2023. I fjor ble tre 
hunder mønstret inn i rasen. De tre fyller de strenge 
kravene som er satt for innmønstring; hundene skal 
ha patella grad 0, de skal være fri for HD (grad A eller 
B), de skal være øyelyst u.a. De skal ikke ha hatt mage/
tarmproblemer av noen slag, ikke hudproblem eller 
andre helseutfordringer. Gemyttet skal være godt og 
de skal ha sterke nerver. De tre hundene Hrafnir I3 av 
Revehjerte, Pan B3 av Vinterskogen og Godhunden 
Egon B3 fylte alle disse kravene. For å bli innmønstret, 
kreves minimum «very good» på utstilling (dep.nr fra 
NKK) eller på egen innmønstring der spesialdommer 
eller ekspertdommer vurderer hunden som på en 
utstilling. Pan og Egon fikk «very good», mens Hrafnir 
fikk «excellent» under innmønstringen, vinteren 
2023. Siden har Pan B3 fått «excellent» på utstilling 
og vunnet labbepokalen, og Hrafnir I3 mangler kun 
ett CERT på championatet, så dette dreier seg om 
rasetypiske lundehunder med alle kjennetegn for 
rasen. Ettersom hundene nå er en del av stammen 
av lundehunder, er de å betrakte som reinrasete 
hunder, og det er derfor eierne som tar avgjørelser i 
forbindelse med avl, selv om de har fått noen råd fra 
oss i ASU. I likhet med andre lundehunder, gjelder 
hannhundkvoten også for disse hundene. 

Etter innmønstringen opplevde eierne av de tre 
hundene en stor interesse for å bruke dem i avl. Pan 
og Hrafnir har 21 avkom. Fortsatt er mange interessert 
i å bruke alle tre i avl. ASU anbefalte eierne å ha 
noen kull på de tre nå i løpet av de første par årene, 
for så å spre paringene over tid slik at vi kan benytte 
avkommene i avl over en lengre tidsperiode etter hvert. 
Det første året har ASU også rådet oppdretterne som 
har hatt valpekull etter en innmønstret hund til å selge 
maksimum 25% av valpene ut av landet. Dette har de 
fulgt lojalt. Til nå har en valp reist til Finland (Åland) 
og en til Danmark.

Veien videre

Fra nå av ser ASU ingen grunn til å gi spesielle råd 
om bruk av hundene i avl utenfor Norge, eller salg 
av valper ut av Norge. Nå er det en del avkom etter 
hundene i Norge. Pans første kull er allerede over 
ett år gamle, og det oppfordres til bruk av disse i 
avl. Det kan være en vel så god løsning som å bruke 
Pan. Hrafnirs første kull fyller ett år i mai 2024, og 
etter det, er det fint å bruke de videre i avl. Egon B3 
(Molte) har foreløpig ikke fått valper. ASU anbefaler 
denne kjekkasen fra Nord på det varmeste! Og for de 
som står på venteliste på Hrafnir og Pan – reis gjerne 
nordover og benytt anledningen til å få bruke en unik 
hannhund i avl! 

Mange lurer på når neste innmønstring blir. Dette 
tar den tiden det tar. Krysningene som skal mønstres 
inn, må være tredje generasjon. Foreløpig har vi 14 
F3 hunder, hvorav 12 er B3, altså etter buhund, og 
2 er I3, altså etter islandshund. Fra norrbottenspets 
har vi foreløpig bare en generasjon, men vi håper 
at det blir født N2 kull i løpet av 2024. De 14 F3 
hundene skal helsesjekkes og fylle klubbens krav 
før de kan vurderes for innmønstring. I tillegg må 
de ha et eksteriør som gjør at det er trolig at de kan 
få «very good» av en utstillingsdommer. For å fylle 
helsekravene, må hundene være fullt utviklet, og det 
betyr at de må ha passert ett år godt og vel. Det kan 
ta litt tid å få gjennomført helsetestene, da det kreves 
at undersøkelsene gjøres hos godkjente veterinærer. 
Særlig øyelysingen kan ta litt tid, fordi det ikke 
er øyelysere over hele landet, så man må kanskje 
reise litt. Når helsekravene er på plass, er det tid for 
innmønstring, og da må tid og sted avtales med ASU 
og dommer. Vi har nå fire dommere vi kan spørre; 
Christen Lang, Siv Sandø, Elisabeth Bugge Olsen og 
Arne Foss. Innmønstringen kan enten skje i et eget 
arrangement, eller i forbindelse med en utstilling der 
en av de tre dømmer. 

Molte, Godhunden Egon B3. Molte ble mønstret inn vinteren 2023, og vi 
håper han vil bidra med flotte, livssterke valper i lundehundavlen i årene 
som kommer. Foto: Ina Mari Kristiansen
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Samfunnets krav til hundeavl 

Det er viktig å få innmønstret en del hunder framover, 
og antallet vil øke de nærmeste årene fordi vi har en 
del unge F3-hunder. Samfunnet følger nøye med 
på hundehelse for tiden. Det har vi erfart gjennom 
dommen i Høyesterett i 2023, der det ble forbudt å 
avle reinraset Cavalier King Charles spaniel i Norge. 
Dommen var basert på en høy forekomst av arvelig 
sykdom i rasen (over 16%) kombinert med lav genetisk 
variasjon. I Norge kan rasen nå kun avles gjennom et 
krysningsprosjekt der det er Mattilsynet som stiller 
kravene mens raseklubben må rette seg etter det. Dette 
er selvsagt ikke en gunstig situasjon for oppdretterne 
av rasen. Dommen i Høyesterett har konsekvenser 
for alle som avler hund i Norge, og vi må være klar 
over at det er ikke noe unntak for norsk lundehund 
selv om rasen er en norsk bevaringsrase. Hundenes 
helse kommer selvsagt foran alt.

I Europa for øvrig er det også fokus på hundehelse. I 
Danmark diskuteres en forbudsliste der hunderaser 
med høy forekomst av arvelig sykdom vurderes forbudt 
– både for hold og avl. Også i Sverige diskuteres ulike 
tiltak overfor raser med høy forekomst av arvelige 
sykdommer. Vi er heldige i Norsk Lundehund Klubb 
fordi vi startet vårt krysningsprosjekt allerede for 
ti år siden. Vi kan vise til at omkring 100 hunder 
nå er krysninger og etterkommere av disse. Det gir 
i seg selv en bedre helsestatistikk for rasen, fordi 
krysningene så langt ikke har fått IL. Samtidig vet 
vi at ved gjentatt tilbakekrysning med reinrasete 
lundehunder, øker risiko for at vi får etterkommere 
av krysninger som får IL. Vi kjenner fortsatt ikke 
nedarving av sykdommen eller gener som koder for 
sykdommen, og vi har foreløpig ingen metode for å 
velge ut de hundene med minst risiko for IL for videre 
avl. Alle reinrasede lundehunder er disponert for IL. 
En gang i fremtiden kan vi kanskje gjøre et utvalg blant 
etterkommere etter krysninger, der vi kanskje kan se 
at det er variasjon i OM hunden får sykdommen eller 
hvor tidlig den bryter ut, men det er for tidlig ennå.

Norsk Lundehund Klubb fortsetter med tilrettelegging 
for avlsarbeid i lokale nettverk.

Økende kunnskap om styrker og utfordringer i raseavl gjør 
det viktig for klubben å få med flest mulig av både tisper 
og hanhunder. For å bevare hundenes helse og øke den 
genetiske variasjonen, er det viktig at flest mulig klinisk 
friske hunder får noen avkom, ikke at noen får mange.

Nye krav for hundeavl fra Mattilsynet, retningslinjer 
fra NKK og krav om avlsplaner vil endre på en del av 
oppgavene og fokuset til oppdrettere fremover.

Kursdagen starter med hva som er viktig i de lokale 
nettverkene. Så fortsetter vi med orientering og diskusjoner 
rundt hva som skal til for et vellykket valpekull: 
planlegging, avtaler, parring, drektighet, fødsel, stell og 
foring av «mor og barn», registrering og salg av valper.

Den første samlingen dette halvåret blir i Innlandet i 
Vertshuset ved E6 på Biri lørdag 9. mars.

Invitasjon med påmelding legges på FB, samt sendes 
pr epost til alle i berørte fylker. Påmeldingsfrist:                    
29. februar.

Neste samling vil bli i Trøndelag lørdag 20. april. 
Kunngjøring med informasjon om sted og påmelding 
kommer senere.

Samlingene arrangeres av fylkeskontaktene, i samarbeid 
med Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) og styret. Vi i ASU 
gleder oss til å møte flere med innspill til gode løsninger 
i avlsarbeid. Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb 1

Åpning av årsmøtet ved leder i Norsk Lundehund Klubb

1. Rask brukergjennomgang av verktøyet for digitale møter, registrering 
og godkjenning av stemmeberettigede

2. Oppnevning av møteleder, referent og to representanter til å 
undertegne protokollen fra møtet

3. Godkjenning av innkalling, saksliste og observatører med rett til å 
være til stede

4. Årsmelding 2023

5. Regnskap 2023 med revisors beretning

6. Kontingenten, revidert budsjett 2024 og budsjettforslag 2025

7. Saker innkommet til årsmøtet
• Saker fra styret
• Saker fra medlemmer 

8. Valg
• Kandidater svarer på spørsmål fra årsmøtedeltakerne (se 

presentasjon av kandidater i møtepapirene)
• Valget gjennomføres

9. Avslutning

Dagsorden
Årsmøte i Norsk Lundehund Klubb

onsdag 17. april 2024 kl. 18:00

Informasjon om å avgi stemme på saker på årsmøtet 2024 ved å gi fullmakt 
finner du under pkt 7. i disse sakspapirene.

Informasjon om forhåndsstemming på kandidater til valg på årsmøtet 2024 
finner du under pkt. 8 i disse sakspapirene. 
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2 Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb

Digitalt årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb
Styret i Norsk Lundehund Klubb har vedtatt  å holde 
årsmøte i 2024 som digitalt møte. Klubben har gode 
 erfaringer fra tidligere digitale årsmøter: den digitale 
kompetansen blant medlemmene er gjennomgående høy.  
I tillegg er avviklingen av årsmøtet som digitalt møte er 
demokratisk siden alle med lemmene har mulighet til å 
delta fra hele landet og vil være økonomisk besparende for 
med lemmene som slipper å reise langt for å delta. Dette 
vurderes som veldig viktig for medlemmene og vil samtidig 
virke til å sikre bred oppslutning om klubbens årsmøte.

Årsmøtet gjennomføres 17. april 2024 fra kl 18:00. Den 
digitale tjenesten er bestilt og leveres av samme leverandør 
som tidligere (SmartDialog AS). Møtet vil bli gjennomført 
som et Teamsmøte med eget tilleggsprogram (Smartvote) 
som brukes til å avgi stemmer på saker og valg. Dette pro-
grammet benyttes også til å melde seg til innlegg, replikk 
og eventuelle endringsforslag (ved innkomne forslag). 
 Informasjon om praktisk bruk av den digitale løsningen vil 
bli gjennomgått som første sakspunkt ved oppstart av års-
møtet.

Det vil også i år bli digital påmelding til møtet. Alle regis-

trerte medlemmer i Norsk Lundehund Klubb innen 6 uker 
før møtedato kan delta på det digitale årsmøtet. For å delta 
må du melde deg på til møtet på eget digitalt skjema. In-
formasjon om påmelding til møtet legges ut  på klubbens 
Facebooksider og nettsider lundehund.no.

Dersom du ikke kan eller ikke ønsker å delta digitalt, kan 
du sende inn din forhåndsstemme til valget og ellers gi full-
makt til saker til en møtedeltaker på vanlig måte. Nærmere 
om framgangsmåten er beskrevet andre steder i sakspapire-
ne og på klubbens nettsider.

Alle møtepapirer og løpende informasjon vil bli lagt ut på 
klubbens nettsider lundehund.no med lenker fra klubbens 
facebookside.  

• For spørsmål om møtet, ta kontakt med styret på e-post 
styret@lundehund.no, gjerne i god tid før møtet.

• Før spørsmål om valget, ta kontakt med valgkomiteen 
på e-post valgkomite@lundehund.no, gjerne i god tid 
før møtet.

Noen hovedpunkter og datoer

• Alle årsmøtepapirer vil som vanlig være tilgjengelig i medlemsbladet Lundehund- 
nytt. De vil også være tilgjengelig digitalt på klubbens nettsider Lundehund.no, og 
sendes ut med e-post til alle husstandsmedlemmer med registrert epostadresse.

• Påmelding til årsmøtet sendes digitalt på eget skjema som er tilgjengelig fra nettsiden 
lundehund.no, og må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb innen fredag 12. 
april 2024 kl 24:00. Lenke til påmeldingsskjema vil også være tilgjengelig på klub-
bens  Facebook-side og nettside lundehund.no. Informasjon om registrering til møtet 
finnes i første del av påmeldingsskjemaet.

• Forhåndsstemmer må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb v/Elin Mariboe, 
Skjerpevegen 16, 5430 Bremnes, innen fredag 12. april 2024. Forhåndsstemmer kan 
ikke sendes digitalt.

• Fullmakter til møtedeltakere for saker på årsmøtet (en -1- fullmakt per møtedeltaker) 
som sendes med ordinær post må være mottatt hos Norsk Lundehund Klubb v/Elin 
Mariboe, Skjerpevegen 16, 5430 Bremnes, innen fredag 12. april 2024. 

Fullmakter kan i år også sendes digitalt med e-post som en prøveordning. Se egen 
anvisning under "Saker til behandling" i årsmøtepapirene. Epost med fullmakt sendes 
til epostadresse emariboe@gmail.com  innen fredag 12. april 2024 kl 24:00.

• Det digitale årsmøtet vil bli avholdt onsdag 17. april 2024 fra kl 18:00 som tidligere 
 annonsert.
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ÅRSMELDING
Norsk Lundehund Klubb

1. januar 2023 - 31. desember 2023

STYRETS AKTIVITET I PERIODEN
Styret har jobbet jevnt og godt gjennom året med gode 
diskusjoner og positivt samarbeid. Både styremedlemmer og 
varaer er med på møtene.

Styret har avholdt 10 ordinære styremøter via Teams, samt 2 
fysiske møter, hvorav ett i Trondheim og ett på Tautra.

ASU har fast tid på hvert møte hvor de kommer med 
informasjon om deres arbeid.

Vi har behandlet 115 saker gjennom året. Alle referater 
sendes til lundehundkontakter, tillitsvalgte og ASU. Så fort 
hjemmesiden er på plass vil de bli lagt ut der som før.

De fysiske styremøtene ble holdt i Trondheim 6-8 januar og 
på Tautra 20-22 oktober. Styret, ASU samt kasserer deltok. Det 
ble lange, men gode dager med møtevirksomhet.

Årsmøtet ble avholdt via Teams 18 april. Det var et 
meget godt oppmøte i år med 114 deltakere. Vi hadde flere 
kandidater til valg enn verv. En god trend vi håper fortsetter.

Norsk Lundehund Klubb har vært vert for årets nordisk møte 
for lundehundklubber. Møtet fant sted på Tautra Klostergård 
24-26 november.

Fra NLK deltok Hilde Birgitte Altø, leder sammen med 
Ingvild S. Espelien og Hanna Gautun fra ASU.

Leder Hilde Birgitte Altø representerte NLK på NKK's RS 18-

19 november. Der mottok Christen Lang NKK sitt gullmerke for 
hans enestående jobb for lundehunden.

Styret har hatt 1 møte via Teams med fylkeskontaktene. Der 
ble det delt erfaringer og tanker rundt hvordan best samle 
medlemmene i distriktene. Det ble gitt diverse informasjon og 
en liten rapport fra hvert distrikt. Et positivt møte.

Hjemmesiden har blitt en utfordring som har fulgt oss 
gjennom året. Vi har jobbet mye med forskjellige løsninger, 
men det har ikke gått styrets vei. Nå er det satt profesjonelle 
aktører på saken og vi håper på en snarlig relansering.

Lundehunddagene på Osen ble en stor fest til tross for at 
det var vått. Medlemsmøte, spesialutstilling og festmiddag ble 
utført med stor suksess. Tusen takk til den lokale treffkomiteen 
for fantastisk godt gjennomført.

Det ble avholdt medlemsmøte på Osen med meget god 
info fra ASU, blant annet om de kommende avlsforskriftene fra 
Mattilsynet

Hedersprisen 2023 ble delt ut på Osen og denne gang var 
det 2 som fikk prisen. Førstemann ut var Claudia Melis for 
sitt utrettelige arbeid for NLK, prosjektet og hundene. Under 
festmiddagen fikk tidligere leder Merete Evenseth endelig 
hedersprisen for lang og tro tjeneste som leder.

STYRETS SAMMENSETNING FRA 01.01.23 TIL OG MED 31.12.23

Styrets sammensetning fra 01.01.23 til og med 31.12.23
Leder: Merete Evenseth fra 10.07.21 til 18.04.23
Leder: Hilde Birgitte Berg Altø fra 18.04.23 for to år (ikke på valg i 2024)
Nestleder: Hilde Birgitte Berg Altø fra 31.05.22 til 18.04.23
Nestleder: Iren Storli fra 18.04.23 til 17.04.2024
Styremedlem: Iren Storli fra 10.07.21 til 18.04.2023
Styremedlem: Karen Elise Dahlmo gjenvalgt fra 18.04.2023 for ett år
Styremedlem: Alexander Eriksen valgt fra 18.04.23 for to år

Styremedlem: Anette Vabø-Andersen valgt fra 18.04.2023 for to år
 
1.varamedlem i styret: Anita Lund fra 18.04.2023 for ett år
1. varamedlem i styret: Merete Evenseth fra 18.04.2023 for ett år

 
Valgresultat ellers:
Revisor Ingrid Wolff fra 31.05.22 for to år
Vararevisor: Odd Reidar Gautun (til og med 18.04.23), Mona Hol (fra 18.04.23)

 
Valgkomité:
Geir Morten Jansberg konstituert som leder fra 18.04.2023
Ingvild Kiland
Tor-Arne Helle
Varamedlem i valgkomitéen: Nina Schneider
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Det har blitt avholdt 3 samlinger. "Sammen For Flere 
Lundehunder." Et i Ballangen, et i Drammen og et i Egersund. 
Gode samlinger der nye kontakter har blitt knyttet og 
erfaringer og kunnskap har blitt delt. Tilbakemeldingene har 
vært veldig gode og vi ser frem til flere samlinger i 2024. Både 
styret og ASU har deltatt.

I 2023 ble de tre første første prosjekthundene innmønstret 
i rasen. Hrafnir I3 av Revehjerte, Pan B3 av Vinterskogen og 
Godhunden Egon B3. Med dette håper vi at nye gode gener 
når ut i rasen.

Ansvarlig for stand på messe: Ikke nok frivillige meldte seg

GAVER GITT
• Kalendere gitt til våre anonyme givere 
• Gaver gitt på fysisk styremøte i Trondheim: 

•  Lundefuglmatskåler til Karen Elise 
• Sitteunderlag til Astrid Rødsand, Gunn Laila Zahl 

Johansen og Hilde Birgitte Altø
• Lundefugl etset i glass til Christen Lang som 

avtroppende leder i ASU.
• Blomster til Ingvild S. Espelien sin 60-årsdag
• Blomster til Hanna Gautun sin 60-årsdag
• Blomster til Christen Lang sin 75-årsdag
• Oppmerksomhet til deltagende fra styret og ASU 

i forbindelse med det fysiske styremøte i oktober. 
Tautrasåpe og glass. 

• Stort fotografi av lundefugl til avgått leder Merete 
Evenseth 

• Magnorglass til de tre vinnerne i Årets aktivitetshund
• Magnorglass til de tre vinnerne i Årets utstillingshund, 

tispeklassen, hannhund, juniorer, valper og veteraner.
• Ck glass fra Magnor på Spesialutstillingen, Osen – 

Trøndelag
• Gave til dommer, dommeraspirant, dommerelev, 

ringsekretær og skriver på spesialutstillingen, Osen - 
Trøndelag

GAVER FÅTT
Klubben mottar av og til gaver og donasjoner fra folk både i og 
utenfor klubben.

Totalt har vi fått gjennom året:
• Gave til krysningsprosjekt fra anonym giver 10.000, -
• Gave til krysningsprosjektet fra anonym giver 15.000,-
• Gave til krysningsprosjektet fra anonym giver kr 12.000,-
• Gave til krysningsprosjektet fra anonym giver kr 2000,-
• Gave til helse fra anonym giver kr 2000,-
• Gave til krysningsprosjektet fra Svenske 

Lundehundselskapet kr 2500,-
• Gave til klubben fra AVINOR for jobben med eggleiting 

kr 5000,-
• Vippsinnsamling øremerket helse/forskning

Samt mange mindre donasjoner via vipps og PayPal gjennom 
hele året til de forskjellige gavekontoene våre.

KLUBBENS ØKONOMI
Se regnskap og budsjett, vedlegg 2 i årsmøtepapirene

Leder takker styret for jobben som er gjort i løpet av 2023 
og ser fram til videre samarbeid.

ÅRSMELDING FRA TILLITSPERSONER OG STYREOPPNEVNTE UTVALG

Medlemstjenester 2023
v/ Jon Wagtskjold

Norsk Lundehund Klubb hadde 727 medlemmer pr 28.12.2023. 
Dette er omtrent samme medlemsantall som på slutten av året 
2022 (se tabell nedenfor).

Medlemstjenester svarer på spørsmål om medlemskapet i 
klubben vår og holder ajour informasjon både overfor enkelt
medlemmer og NKK. Det var også i 2023 mange henvendelser 
med praktiske spørsmål rundt medlemskap.

Det er Norsk Kennel Klub sitt medlemssystem som forvalter 
informasjonen om medlemmene på klubbens vegne. Dette 
sikrer at personvern er ivaretatt i våre medlemsregistre iht norsk 

lovgivning. Medlemmene kan også vedlikeholde egen infor
masjon på NKKs «Min side». NKK forestår også fakturering av 
medlemskontingent. Kontingenten er en viktig inntektskilde for 
Norsk Lundehund Klubb og er grunnlag for medlemmenes ret
tigheter i klubben.

Klubben har i de siste årene gjennomført digitale årsmøter. 
Her har medlemstjenesten bidratt med kontakt mot ekstern 
leverandør av teknisk tjenester, praktisk informasjon om 
 gjennomføring av digitale årsmøter til tillitspersonell og med
lemmene, deltakerregistrering og bistand til ekstern ordstyrer 

Medlemskategori 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023

Hovedmedlem 344 343 400 412 407 449 548 588 621 639

Husstandsmedlem 27 27 33 31 34 36 36 40 46 42

Utenlandske medl. 25 24 24 24 16 14 16 15 13 8

Æresmedlem 4 4 4 4 3 4 4 4 3 3

Gratismedlemmer (dommere) 23 23 22 19 19 19 18 17 16

Klubbmedlem. Vervet av 
oppdrettere

18 0 28 20 22 19

TOTALT 423 421 484 493 497 522 651 685 722 727

Medlemmer: pr 28.12.23
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ved gjennomføring av møtet.
Medlemsinformasjon i registeret er også grunnlag for distri-

busjon av Lundehund-nytt. Det er derfor viktig at medlemme-
ne betaler kontingenten og vedlikeholder informasjonen om 
sitt medlemskap og eventuelle adresseendringer. I 2023 har 
det vært uvanlig mange returer av bladet, noe som kan skyldes 
at noen medlemmer kan være litt seine eller kanskje ikke hus-
ker å melde endringer av egen adresse i tide for hver utgave av 
medlemsbladet. Egen informasjon for medlemmene kan vedli-
keholdes på nettsiden www.nkk.no/min side.

Ta gjerne kontakt med klubbens medlemstjeneste for 
 assistanse. Vi hjelper gjerne medlemmene med vedlikehold 
eller svarer på spørsmål om medlemskapet. 

Medlemstjenesten kan kontaktes på e-postadressen 
 medlem@lundehund.no.

Arbeidsgruppe adferd og bruksegenskaper
v/Solveig Bjørknes Steinnes, Sigrun Rytter og Gunn Tove 
 Orm set

Ingen rapport mottatt.

Norsk Lundehund Klubbs database
v/Torbjørg (Lille) Wagtskjold, Avlsrådet

Databaseadministrasjon og hundetellingen
Rapport finnes i årsrapport fra ASU.

Hundekartoteket, registrering av valper med eierinfo 
v/Torbjørg (Lille) Wagtskjold, fra 01.09.2023 Merete Evenseth

Hjemmesiden (www.lundehund.no)
v/Karen Elise Dahlmo, Lille Wagtskjold, Astrid Rødsand, Anja 
Keilen

2023 var et særs vanskelig og utfordrende år for hjemmesi-
den vår. Tidlig på året kom det varsel om at endel tekniske 
oppdateringer var påkrevet i forhold til webhotellet, og vår 
websideløsning var en gammel versjon som ikke lenger lot seg 
oppdatere. Følgelig kunne ikke hjemmesiden oppdateres og lot 
seg ikke publisere lenger.

Hjemmesiden har dessverre vært nede siden begynnelsen av 
april 2023. Dette er noe som vi alle beklager. 

Hjemmesiden er mye brukt, og det har vært et stort savn 
ikke å ha den tilgjengelig. Systemet var gått ut på dato og vi 
måtte ta en pust i bakken og sondere terrenget for å se hvor 
vi kunne få hjelp. Økonomien var også et viktig tema, hvor 
kunne vi finne noen som kunne bygge opp siden på nytt?

En fra gruppa har gjort et stort arbeid med å sortere innhol-
det i hjemmesiden for å lage den mer lettvint og logisk å finne 
fram i, og å legge inn ny informasjon.

 Det ble påbegynt arbeid utenfor arbeidsgruppa vår med 
å bygge opp hjemmesiden på nytt, men det strandet etter ei 
stund på grunn av kapasitet.

Nå har vi fått inngått avtale med firmaet Hell Communi-
cation, som skal gjøre siden ferdig og klar til å legges ut. Har 
også fått en overkommelig avtale i forhold til økonomien, 
men det er også klart nå at det må settes av større sum i årene 
framover til drifting av siden. Vi er avhengig av profesjonell 
assistanse for å være trygge på at Hjemmesiden skal fungere 
i årene framover. På det punktet kan vi ikke lenger basere oss 
på dugnad.

Vi håper at hjemmesiden igjen skal være tilgjengelig i løpet 
av første kvartal i 2024.

Årets Utstillingshund
v/Ellen Utsi og Anette Vabø-Andersen

I løpet av 2023 har det blitt stilt ut lundehunder på 78 
forskjellige offisielle utstillinger. På lundehunddagene deltok 
det 63 voksne lundehunder og 6 valper.  

49 hannhunder har vært stilt ut i løpet av 2023. Dette 
er omtrentlig likt med 2022. En av hannene har vært på 
21 forskjellige utstillinger. Pride Of Norway’s Horizon 
oppnådde 3. best in show. To av hannene har oppnådd 
flere gruppeplasseringer og 5 hanner har oppnådd en 
gruppeplassering. 

89 tisper har vært stilt ut i løpet av 2023. Dette er en 
nedgang fra 2022. En tispe har vært på 19 forskjellige 
utstillinger. 17 tisper har deltatt på 8 eller flere utstillinger. 2 
tisper har oppnådd en gruppeplasseringer.

12 veteraner har vært stilt ut i løpet av 2023. Dette er 
omtrentlig likt med 2022. Tor Av Stjernepoten oppnådde best 
in show veteran. Alfa, Dunderdalens Hera og Lundeklippe 
Groa oppnådde å bli 3. best in show veteran. 

27 juniorer har vært stilt ut i løpet av 2023. Dette er flere 
enn i 2022. 

Det har vært stilt ut minst 19 valper på valpeshow. Dette er 
omtrentlig likt med 2022. Toot’s Barn Av Regnbuen oppnådde 
4.best in show valp. 7 valper har oppnådd en eller flere 
gruppeplasseringer. 

Det er flere hunder som har oppnådd gode resultater, men 
som ikke er påmeldt til årets utstillingshund. Vi vil oppfordre 
alle som oppnår gode resultater på en eller flere utstillinger i 
løpet av 2024, til å melde på til årets utstillingshund. 

Deltakere som ønsker en oversikt over poengutregning, kan 
ta kontakt på utstillingshund@lundehund.no for å få dette. 

HANNER 2023

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1
Pride Of 
Norway's 
Evolution

128 5 Anette Vabø-
Andersen

2 Moonheim 
Abbes Kaiser 107 5 Gerd Langenes

3
Pride Of 
Norway's 
Horizon

91 5 Ellen Høgenes

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024

TISPER 2023

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1
Pride Of 
Norway's Blue 
Lava

105 5 Anette Vabø-
Andersen

2
Pride Of 
Norway's Dew 
By Finnen

93 5 Anette Vabø-
Andersen

3 Toot's Æ Vil 
Bare Dans 89 5 Ellen Utsi

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024 

Tabell forts neste side
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VALPER 2023

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Toot's Barn Av 
Regnbuen 97 4 Ellen Utsi

2 Beste Petter 
Ludvig 84 4 Lisbeth Annie 

Endresen

3 Lyrypa's Tinka 70 4 Unni og Inger 
Marie Storli

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024

JUNIORER 2023

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Toot's Barn Av 
Regnbuen 74 4 Ellen Utsi

2 Lundehiets 
Sunshine Daisy 62 4 Belinda Andersen

3
Lundelabbens 
Aller første 
Meizie

60 4 Gunn Laila Zahl 
Johansen

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024

VETERANER 2023

Plass Navn Poeng Tellende 
utstillinger Eier

1 Alfa 99 4 Gerd Langenes

2 Tor Av 
Stjernepoten 79 4 Belinda Andersen

3 Dunderdalens 
Hera 74 4 Belinda Andersen

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024

Årets Aktivitetshund
v/ Maria Molland og Alexander H. Eriksen

I 2023 kåringen for årets aktivitetshund ser vi dessverre en 
liten nedgang fra fjorårets 12 hunder, til 8 hunder i år fordelt 
på 6 eiere, men som nok en gang viser med all tydelighet at 
Lundehunden ikke står tilbake for noe hva gjelder hundesport. 
Det går mest i Rallylydighet, men også en del Agility. 

Nytt fra i fjor i komiteen er at Ida Skarkerud gikk ut, og vi 
takker henne for innsatsen i komiteen. Som hennes erstatter 
har vi nå fått Maria Molland. 

Ønsker alle et godt nytt aktivitetsår og lykke til i 2024 
sesongen.

Plass Eier Hundens navn Starter Poeng

1 Nina Schneider SnøfridSagadottir 12 235

2 Cecilie Standal Karo 15 187,5

3 Cecilie Standal Vingheias Bruno 15 177,5
 

Øvrige resultater, se Lundehund-nytt 1-2024

Lundehund kalenderen
Ble laget av 

• Ragna Fossen, Oslo
• Berit Fanneløb Martinussen, Vestbygda i Nordland
• Trine Thoresen, Øverbygd i Troms
• Hjelper Jon Wagtskjold, Bergen 

Kalendere 2024: 
Innkjøpt 160 stk., solgt 106 stk pr 31.12.23

Museumsgruppa 2023
v/ Turid Helfjord, Rita Daverdin og Karen Elise Dahlmo. 

Det har ikke vært så mye aktivitet i 2023, men en viktig sak 
har vi jobbet ganske mye med.

Vi har gjennom flere år hatt et samarbeid med 
Jektefartsmuseet i Bodø for å få laget en utstilling rundt 
den utstoppede lundehunden klubben fikk i gave i 2019. 
Etter korona og andre omstendigheter fikk vi tidlig i 2023 
beskjed om at museet ikke hadde mulighet til å gjøre noe 
likevel. Vi har hatt som mål at utstillingen skulle være klar til 
Lundehunddagene på Værøy i 2024.

Nå har vi bestemt at vi skal lage et flyttbart utstillingsmonter 
med hund, bilder og tekst, og så få den fraktet til Værøy i hele 
juli 2024, for så å flytte den tilbake til Bodø etterpå.

Vi hadde et lotteri som innbrakte over kr. 13 000,- + at vi 
etter søknad fikk kr. 5 000,- fra Værøy kommune. Dermed har 
vi mulighet å få dekt utgiftene til monteren. Nå er det bare å 
krysse fingre for vi lykkes til sommeren.
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Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) og Krysningsgruppa 2023

Avl- og sunnhetsutvalget (ASU) har i denne perioden hatt føl-
gende medlemmer:

Ingvild Svorkmo Espelien, Trondheim (leder)
Hanna Gautun, Trondheim
Torbjørg Lille Wagtskjold, Bergen 
Sigrun Rytter, Vega
Astrid Rødsand, Nesodden
Alejandra Garcia, Drammen

ASU har hatt to fysiske møter, ett i Trondheim i januar og 
ett på Tautra i Trøndelag i november. I forbindelse med begge 
møtene var en dag et felles møte med styret. I tillegg har ASU 
hatt 12 digitale møter i 2023. Videre har mange saker blitt 
behandlet fortløpende pr e-post. Leder for ASU har deltatt på 
klubbens styremøter i 2023. Dette er et tiltak for felles infor-
masjonsutveksling om aktuelle saker, som består i at ASU er 
med de første 15 minuttene av styrets møter. 

ASU har fått inn minst 82 henvendelser (som ikke angår 
krysningsprosjektet) i perioden. Disse henvendelsene har 
kommet via telefon, e-post og Facebook fra hundeeiere som 
søker råd i forbindelse med avl (18 stk), sykdom mm (40 stk) 
eller annet (21 stk). Spesielt i helsespørsmål, kan kontakten 
vare over mange uker/måneder og være ganske hyppig. Denne 
aktiviteten er viktig for rasen. Videre har ASU behandlet fire 
saker fra styret og jobbet med ti egne saker. 

Rådgivning ang. avl- og oppdrett
ASU oppdaterer "Huskelisten for oppdrettere" ved behov. I 
tillegg gir ASU råd om valg av avlskombinasjoner, paring, og 
oppfølging knyttet til avl til hundeeiere som tar direkte kon-
takt. I 2023 ble det avholdt tre regionale samlinger, «Sammen 
for flere lundehunder» i henholdsvis Drammen, Narvik og 
Egersund med deltagelse på 22 – 30 personer. Samlingene har 
som formål å sette søkelys på avl og oppdrett. Det  legges opp 
til nettverksbygging og samtale gjennom hele samlingen, slik at 
det vil kjennes trygt for de som skal ha sitt første kull eller skal 
være med på første paring med sin hannhund. 

Rådgivning ang. mage-/tarmproblemer 
Klubbens Gastroguide er normalt tilgjengelig på klubbens 
hjemmeside. I tillegg gir ASU v/Hanna Gautun råd til hunde-
eiere og veterinærer som tar kontakt. Se egen rapport fra 
mage-/tarmgruppen.

Hundetellingen 2024
Annethvert år kontakter klubben alle lundehundeiere i Norge, 

uavhengig av deres medlemskap i klubben, og innhenter en 
del informasjon om hundene deres. Disse hundetellingene er 
et svært viktig verktøy for å kunne følge med på helsetilstan-
den og utviklingen i rasen. En ny hundetelling har blitt forbe-
redt for gjennomføring i tidsrommet 01.01. - 31.03.2024. Lille 
er ansvarlig gjennomføring av hundetellingene der databasen 
er hovedverktøyet.

Databasen
Lille Wagtskjold er ASUs representant i forbindelse med vedli-
kehold og videreutvikling av databasen i samarbeid med Marc 
Daverdin og Helge Hafting ved Institutt for datateknologi og 
informatikk (IDI) ved NTNU. 

Revisjon av anbefalt valpepris og tilhørende godtgjørelser
ASU gjennomførte en spørreundersøkelse knyttet til medlem-
menes synspunkt om satsene for anbefalt valpepris og tilhø-
rende godtgjørelser høsten 2023. På grunnlag av innspillene 
utarbeidet ASU en anbefaling til styret. Resultatene av spørre-
undersøkelsen, samt styrets beslutninger blir publisert i Lunde-
hund Nytt nr1, 2024.

Frossen sæd
NLK ønsker å utvikle en aktiv sædbank som klubben dispo-
nerer for lagring og uttak av sæd fra utvalgte lundehunder og 
prosjekthunder. Pr i dag er NKKs sædbank ikke tilgjengelig 
for slik bruk. ASU har tatt opp saken med NKK ved flere an-
ledninger. De ønsker se saken i sammenheng med de andre 
norske rasenes behov, men arbeidet med dette har ikke hatt 
fremgang. Tapping og inseminasjon med frossen sæd krever 
spesialkompetanse og en stabil lagring over tid. Pr i dag er det 
bare Ragnar Thommesen i Oslo som tilbyr det. Kostnaden for 
lagring av sæd er i dag veldig høy og det er viktig at vi får en 
ordning som klubben har råd til. ASU har også undersøkt mu-
ligheter for etablering av en sædbank hos andre aktører, og er i 
dialog med Anne Mette Knudsen i Trondheim om et fremtidig 
samarbeid. Om det lar seg realisere er for tidlig å si, da det 
krever at hun tar den nødvendige spesialistutdanningen. 

Informasjonsarbeid
ASU har hatt 13 innlegg i Lundehund-nytt hvorav tre artikler 
om krysningsprosjektet. ASU har også bidratt med informasjon 
om lundehund til artikler i henholdsvis Aftenposten, den pol-
ske kennelkubbens magasin, i et finsk tidsskrift (venter på kopi 
av artikkel), samt en artikkel i boka «The dogs of our ancestors  
(Beregovoj, Vladimir. (Red.) The dogs of our ancestors. A 
compilation of international essays and articles of the Primitive 
and Aboriginal Dogs Society (P.A.D.S) 2023.)

Forskning og helse
- Kapselprosjektet
NLK har et samarbeidsprosjekt med Ellen Skancke (NMBU) for 
å avdekke om man ved hjelp av kapselskopi kan påvise fysiske 
endringer i tarmen hos lundehunder uten synlige symptomer 
på mage-tarmsykdom. Resultatene vil bli sammenlignet med 
data fra ultralyd. Klubben har fått støtte på 80.000 NOK fra 
Dyrlege Smidts stiftelse til innkjøp av kapsler. I tillegg har 
NMBU fått 235.000 NOK fra Agrias helsefond for å dekke 
kostnader til lønn og klinikkleie forbundet med undersøkelser 
utover selve kapselskopien. Dette, sammen med innsamlede 
midler fra klubbens medlemmer sikrer nødvendig finansiering.  
Totalt har 10 hunder blitt undersøkt i 2023. Resultatene har 
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blitt analysert, og mulige oppfølgingsstudier er under vurde-
ring. På grunn av sykdom har prosjektet gått langsommere enn 
forventet.  Vi forventer at resultatene blir publisert i et fagfelle-
vurdert vitenskapelig tidsskrift i løpet av 2024.

- Krampejukkende lundehunder
Ca 44% av lundehundtispene opplever perioder med kram-
pejukking. Antall dager og graden av påkjenning varierer. I et 
forsøk på å avdekke omfang, eventuelle mønster eller mulig 
årsak har ASU startet et miniprosjekt. En digital spørreundersø-
kelse har blitt besvart av ca 60 hundeeiere med plagete tisper 
og det ble lagt inn spørsmål om forholdet i 2022-hundetellin-
gen. I tillegg er det tatt blodprøver av 8 tisper mens de har hatt 
kraftige jukkeanfall. Resultatene er ikke entydige og blir fulgt 
opp videre med nye blodprøver utenom jukkeperiodene, samt 
etter perioder med endret diett. En foreløpig rapport ble publi-
sert i Lundehund-nytt nr 1 i 2023. I løpet av 2023 har et utvalg 
tisper gått på en spesialdiett for å se om det kan ha en positiv 
effekt for de mest påkjente tilfellene. Resultatene av dette er 
ikke klare ennå.

- Studie av tarmflora og DNA til lundehunder
ASU samarbeider med Claudia Melis om et studium av tarm-
floraen til lundehunder. I første runde ble det samlet inn 
prøver av 60 lundehunder og 42 prosjekthunder som så ble 
analysert i 2022. Resultatene ble publisert i 2023 (Melis, C 
et al. Frontiers in Microbiology 14:1209158, doi: 10.3389/
fmicb.2023.1209158). Resultatene ble også  presentert på Lun-
dehunddagene i 2023 og beskrevet i en artikkel i Lundehund 
Nytt nr 3, 2023.Dette arbeidet blir videreført og nye prøver av 
avføring og DNA har blitt samlet inn i 2023 for videre studier.

Prosjektet er støttet av Claudias arbeidsplass Dronning 
Mauds Minne Høgskole for barnehagelærere (DMMH) og 
Landbruksdirektoratet, og utføres i samarbeid med Will Lu-
dington (Carnegie Institution for Science), Per-Arvid Wold og 
Anna Billing (DMMH). 

Dommeraktiviteter
- Dommerseminar i 2025

ASU har startet planleggingen av et dommerseminar for 
norsk lundehund i januar/februar 2025. Seminaret tenkes gjen-
nomført i samarbeid med norsk buhund klubb der hver rase 
har sin dag i løpet av en helg. 

- Kompetanse angående dokumentasjon av prosjekthunder
For å styrke kompetansen på eksteriørdømming av lundehund 
og øke kapasiteten i fht dokumentasjon av prosjekthunder ble 
det i 2022 opprettet en «Ekspertgruppe for dømming av lun-
dehunder» bestående av Christen Lang, Arne Foss, Siv Sandø 
og Elisabeth Bugge Olsen. Gruppen har hatt et fysisk møte i 
Trondheim (19.09.2023) der de først gikk gjennom skjemaet for 
dokumentasjon av prosjekthunder i detalj, før de så fikk øve 
seg på å beskrive en prosjekthund og diskutere resultatene. 
Etter denne øvelsen ble samtlige dommere godkjent av Chris-
ten for å kunne dokumentere prosjekthunder. 

- Revisjon av rasestandarden
Det er behov for å gjennomgå rasestandarden i lys av tidens 
krav til etisk forsvarlig avl og genetisk variasjon i et bevarings-
perspektiv. Formålet er å revidere standarden slik at den ikke 
tolkes på en måte som fører til reduksjon av genetisk vari-
asjon. Christen Lang og leder av ASU, Ingvild Espelien, har 

gjennomgått standarden og foreslått endringer på flere punkt, 
blant annet i forhold til godkjente farger i fremtiden. I løpet av 
2024 vil utkastet til ny standard oversendes styret. Den videre 
prosessen vil omfatte en høring blant klubbens medlemmer 
før utkastet legges fram for godkjenning av klubbens årsmøte i 
2025. Deretter må den reviderte versjonen godkjennes av NKK 
og endelig FCI.

Krysningsprosjektet
Krysningsgruppa har i perioden bestått av medlemmene i 
ASU. Leder i klubben har vært kopimottaker av e-poster som 
omhandler prosjektet. 

- Kull
Det er stor interesse for krysningsprosjektet og ASU får jevnlig 
henvendelser fra klubber som ønsker informasjon om hvordan 
prosjektet drives og våre erfaringer, samt fra folk som er inter-
essert i valp.

Vi har hatt fem prosjektkull på til sammen 18 valper i 2023. 
Til sammen hadde vi ved årets slutt 94 prosjekthunder fordelt 
som vist under. 

Kull Valper Kull Valper Kull Valper Kull Valper
F1 3 12 2 4 1 4 6 20
F2 10 42 2 8 12 50
F3 5 19 2 5 7 24
Sum 18 73 6 17 1 4 25 94

Etter krysn med nobs TotaltEtter krysn med Buhund Etter krysn med ISF

 
- Dokumentasjon av prosjekthunder
Seks prosjekthunder har blitt dokumentert i 2023.  Hundene 
ble fotografert, målt, veid og beskrevet ved hjelp av et detaljert 
skjema. Resultatene fra dokumentasjonsskjemaene har blitt 
digitalisert i et samlet dokument. Et system for beregning av en 
vektet tallkarakter for lundehundlikhet for prosjekthundene er 
utviklet av ASU i samarbeid med Turid Helfjord og Christen 
Lang. Dette materialet har vært grunnlag for en bachelor opp-
gave skrevet av Fanny Margrethe Karlsen ved NMBU. Resulta-
tene vil bli beskrevet i LH Nytt i løpet av 2024. 

- Åpning av stamboken
NKKs Hovedstyre godkjente den 18.10.2022 at stamboken for 
lundehund åpnes for utvalgte F3-hunder i NLKs krysningspro-
sjekt, etter søknad fra NLK. Aktuelle hunder må innfri gitt krav 
til helse, mentalitet og eksteriør og oppnå Very Good eller 
bedre på innmønstring. I løpet av 2023 ble tre hunder innmøn-
stret i rasen, Pan B3 av Vinterskogen, Godhunden Egon B3 
og Hrafnir I3 av Revehjerte. Disse hundene kan nå benyttes i 
avl på lik linje med andre lundehunder innenfor rasen. I løpet 
av 2023 har Pan hatt tre kull på til sammen 12 valper. Hrafnir 
også fått tre kull, på til sammen 9 valper.

Rapport fra Valpeformidler
V/ Gerd Haugen og Alejandra Garcia 
 
Valpeformidlinga har i 2023 formidlet 15 valper, muligens 
noen flere, men tallet er noe usikkert da vi ikke har fått 
tilbakemelding fra  oppdretter. Av disse var det 5 tisper og 10 
hanner.

Det har tatt noe mer tid å finne kjøpere i ett mettet marked 
i tillegg til manglende beskjed når noen har fått seg valp, eller 
av andre grunner ikke ønsker lenger.

Oppdatert liste for 2024 vil være på plass i løpet av ett par 
uker når folk har fått sendt inn det nye skjema.Hjemmesiden 
ligger nede men vi har oppdatert linken til det nye skjemaet på 
klubben sin Facebook side.
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Rapport fra Giardia kontakten
v/Gerd Langenes

Året 2023 har vært et år, med i allefall 2 dødsfall pga Giardia 
infeksjon. Tragisk og uvirkelig for eiere og vondt for hunder. 
Jeg gjentar til alle som spør, at ved mistanke om IL, så MÅ en 
utelukke Giardia før en starter IL behandling. Det er dessverre 
fortsatt mange som ikke er klar over dette.. Har også anbefalt 
at avføringsprøver blir sendt til Tyskland,  til Laboklin for en 
utvidet test av flere bakterier og parasitter.  Dette er viktig å 
gjøre, for å få en rett diagnose,  før en starter behandling. 

Har i dette året hatt henvendelser fra både inn og utland,  
på både mail, Facebook, telefon og direkte når en treffes. 
Får tilbakemelding om at de er glad for gode råd, støtte og 
omsorg,  men også om at det opplyses for lite om dette på 
klubbens arenaer dessverre. Ser at antallet Giardia og andre 
tarmproblemer, som ikke er IL, har økt i dette året. Om dette 
er rett eller om flere sjekker mer, så ikke all magetrøbbel går i 
IL-sekken, vet jeg ikke.

Har i dette året ikke hatt tilbud om Giardia tester på 
lundehunddagene.

Rapport fra gruppen for mage/tarmproblemer 
v/ Hanna Gautun og Elin DW Johannessen

Gruppen har bestått av Hanna Gautun og Elin Johannessen i 
2023. Til sammen mottok vi i løpet av året 32 henvendelser fra 
lundehundeiere med hunder med mage-/tarmproblemer av ulik 
karakter. Disse har blitt fulgt opp i ca 3 - 16 uker eller mer, til 
tider ganske hyppig (nesten daglig i starten) alt etter problemets 
karakter og utvikling. Ikke alle hundene har IL, noen har en 
magekatarr, noen en infeksjon av en bakterie eller parasitt (for 
eksempel giardia) og ikke minst, så har noen flere tilstander 
på en gang. Noen hunder med IL får andre kompliserende 
tilstander underveis, da de er ganske sårbare. Noen hunder har 
nettopp blitt syke mens andre har vært det lenge.

Vi har også diskutert behandling av noen IL-syke hunder med 
noen veterinærer. Dette har gjerne skjedd med utgangspunkt 
i Gastroguiden som vi har fått flere gode tilbakemeldinger på. 
Arbeidet med å gi råd til eiere med syke hunder kan til tider 
være ganske energitappende.Vi mener allikevel at det er viktig 
at klubben og ASU har noen som kan gi råd i disse tilfellene og 
vi er innstilt på å fortsette med det.

Lundehund-nytt 
v/ redaksjonen
 
I 2023 har redaksjonen bestått av Inger Eirin Haugan, Hege 
Charlotte Faber og Anne Gavelstad Iversen.

Lundehund-nytt er klubbens medlemsblad, og kommer ut i 
trykt utgave fire ganger årlig, omtrent hvert kvartal. Bladet dis-
tribueres til registrerte, betalende hovedmedlemmer.

Etter ca. 6 måneder legges en PDF-utgave av bladet på klub-
bens hjemmesider (dette ble dessverre ikke gjort i 2023 pga. at 
disse sidene har ligget nede). Bladet avleveres også til Nasjonal-
biblioteket.

Hvert nummer inneholder faste innslag, som stoff om ulike 
klubbaktiviteter, lederartikkel fra styret, artikler fra ASU, info 
om valpekull, nytt fra lokalavdelinger, Lillelunden, oppdrette-
rintervjuer m.m. Bladet har også fast stoff i forhold til et årshjul: 
årsmøtepapirer, presentasjon av årets nye championer, aktivi-
tetshunder og utstillingshunder, artikler og reportasjer fra de 
årlige Lundehunddagene m.m. 

Ut over dette har redaksjonen satt fokus på livet med lunde-
hund i andre land, og bl.a. hatt en artikkel om Estlands eneste 
lundehund, en artikkel om en lundehund i Litauen og en artik-
kel om å studere med lundehund i Slovakia. Videre har vi pre-
sentert spesielle ting lundehunder kan gjøre – som rallylydighet 
på elitenivå, deltagelse i Reality-TV og weightpulling. Vi har 
også hatt en artikkel om gammel hund i flokken, samt stoff om 
lundehundens spesielle historie, bl.a. en faksimile av en artikkel 
fra 1963.

Redaksjonen arbeider meget godt sammen, og har også godt 
samarbeid med klubbens styre og arbeidsgrupper. Det er også 
godt samarbeid med det valgte trykkeriet.

Redaksjonen mottar gjerne artikler, små tekstsnutter, bilder, 
tips m.m. fra medlemmene. Bidrag sendes til epostadressen 
redaksjon@lundehund.no.

Rapport fra Lundebua
v/ Hilde Birgitte Berg Altø

Klubben selger vanligvis bøker og andre varer jevnt og trutt 
gjennom året. Derfor har vi i år merket godt at hjemmesiden 
har vært nede, da det er der de fleste finner det de ønsker å 
kjøpe.

Har vært flink til å publisere på den offisielle Facebooksiden 
vår, så en del bøker har blitt solgt allikevel. Største salget ble 
under Lundehunddagene og under diverse treff der Lundebua 
kunne medbringes.

Kjøpte i år inn en del keramikk-krus og andre keramikkeffek-
ter med lundefugl på, samt luer og pannebånd med lundehund-
motiv. De flotte halvstup halsbåndene fra Kifani ble det også 
påfyll av. 

Styret er veldig åpne for gode produkter, som vi kan ha i Lun-
debua. Vi har et flott samarbeid med Magnor glass for bestilling 
av øl og vinglassene våre, slik at vi slipper å ha de på lager men 
kan bestille rett for kunden.

Lageret til Lundebua befinner seg hos leder i Trøndelag, mens 
lageret av bøker er i Kongsvinger hos Geir Morten Jansberg. 

Beholdningsoversikter for varer i Lundebua, se nedenfor. 
Rosettoversikt følger på neste side.
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ROSETTER oversikt 2023 Opptelt 
31.12.22

Innkjøpt 
2023

Brukt i 2023 Opptelt 31.12.23 INNKJØPSPRIS LAGERVERDI

HP Valp 14 4 10 kr 30,13 kr 301,30

BIR Valp 3 1 2 kr 31.10 kr 62,20

BIM Valp 1 1 0 kr 31.10 kr 0,00

Barn og hund m/hode 20 4 16 kr 45,00 kr 720,00

Barn oq Hund (aml type) 4 4 kr 32 00 kr 128,00

BIR Junior 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

BIM Junior 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

Excellent 24 8 16 kr 31.10 kr 497,30

Very good 9 1 8 kr 31.10 kr 248,80

CK 26 4 22 kr 32.50 kr 715,00

Championat 13 (9 små 4 store) 13 kr 51.40 kr 668,20

Cert 1 5 1 5 kr 54,00 kr 270,00

Res.cert 6 0 6 kr 54,00 kr 324,00

BISS 1 1 0 kr 224,84 kr 0,00

BIR 5 1 4 kr 51.40 kr 205,60

BIM 5 1 4 kr 51.40 kr 205,60

BIR Veteran 1 1 0 kr 31.10 kr 0,00

BIM Veteran 2 1 1 kr 31.10 kr 31,10

HP AVL Klasse 17 2 15 kr 31.10 kr 466,50

HP Oppdrett 6 4 3 (3 + 4 nye)  7 kr 43,00 kr 301,00

Beste oppdretter kl. 4 1 3 kr 31.10 kr 93,30

Beste Avlsklasse 7 2 5 kr 31.10 kr 155,50

Hederspris 1 2 1 kr 140,00 kr 140

Parklasse 1 1 0 kr 50,50 kr 0,00

Kom som du er 1 1 2 0 kr 54,00 kr 0,00

Sum la er 2023 kr 5 595,60

Varer Lundebua 2023 PR 31.12.2022 kjøpt i 2023 pr31.12 innkjøpspris utsalgspris Totalt varelager

Ølglass fra Magnor med lundehund 
motiv

Bestilles rett fra 
Magnor

0 kr 185,00 kr 300,00 kr 0,00

Vinglass fra Magnor med lunehund 
motiv

Bestilles rett fra 
Magnor

4 0 kr 185,00 kr 300,00 kr 0,00

Lundehund boka 217 188 kr 75,00 kr 399,00 kr 14100,00

Pins lundefuggel, gave 139 137 Gave 10 kr 50,00 kr 1370,00

Tøymerke stor logoen 38 32 vet ikke, 30 kr 50,00 kr 960,00

Boken  « Alt for Norge» 7 0 kr 199,20 kr 250,00 kr 0,00

Halvstrup halsbånd fra Kifani 5 46 41 kr 345,00 kr 400,00 kr 14145,00

Jubileumscaps 60 år 18 13 kr 248,75 kr 300,00 kr 3 233,75

Jubileumskopp 60 år 6 5 kr 111,25 kr 150,00 kr 556,25

Klistremerker innvendig og 
utvendig rute

67 51 kr 15,62 kr 20,00 kr 796,62

Utstillingsholder komplett 268 255 kr 17,95 kr 50,00 kr 4 577,25

Utstillingsholder ekstra plastlomme 200 193 kr 10,15 kr 20,00 kr 1958,95

Keramikk kopper fra 
Keramikkhagen

0 45 22 kr 225,00 kr 325,00 kr 4 950,00

Keramikk knapper lundefugl 
Keramikkhagen

0 20 11 kr 40,00 kr 80,00 kr 440,00

Lundefugler for veggoppheng 
keramikkhagen

0 5 3 kr 150,00 kr 250,00 kr 450,00

Luer med lundehundtrykk 0 12 12 kr 150,00 kr 225,00 kr 1800,00

Pannebånd med lundehundtrykk 0 12 9 kr 150,00 kr 225,00 kr 1350,00

Lundehund garn fra Selbu Spinneri 117 112 kr 42,50 kr 100,00 kr 4 760,00

Totalt varelager pr 31.12.2023 kr 55 447,82
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Fylkeskontakter 2023

• Troms og Finnmark nord: Janne-Grethe Konst Strøm, 
Hammerfest, Ingunn Larsen, Hammerfest, fom. 
 desember 2023

• Troms og Finnmark sør: Nina Schneider, Tromsø 
til  november 2023, Merete Evenseth, Tromsø, fom 
 november 2023

• Nordland nord: Else-Britt Lian, Narvik
• Nordland sør; Karen Elise Dahlmo, Drevja
• Trøndelag nord; NLK avd .Trøndelag v/ styret: Iren Stor-

li, Steinkjer. 
• Trøndelag sør: NLK avd. Trøndelag v/styret. Leder Hilde 

Birgitte Berg Altø
• Møre og Romsdal: Cecilie Standal, Ørskog.
• Vestland: Torbjørg (Lille) Wagtskjold, Bergen 
• Rogaland: Anne Brith Therland Sahlsten, Egersund
• Agder: Kristin Moi, Iveland
• Vestfold og Telemark: Tove Strandmoe, Sandefjord
• Viken Vest: Kristin Duvold, Heggedal 
• Viken Øst: Alejandra Garcia, Drammen
• Oslo: Pascale Renee Cyr, Oslo, til desember 2023, 

Ingvild Høvik Kiland, Oslo, fra desember 2023
• Innlandet Vest: Helge Bjerke, Gausdal
• Innlandet Øst: Geir Morten Jansberg, Kongsvinger og 

Gro W. Viken, Arneberg

Årsrapporter fra fylkeskontaktene:

Troms og Finnmark, nord
v/ Ingunn Larsen 
I Finnmark er det registrert 20 lundehunder siden forrige tel-
ling. 4 av disse er nye i 2023

Troms og Finnmark – sør
v/ Merete Evenseth 
Nok et år er over for lundehundene i Troms og Finnmark sør.

Først vil jeg takke Nina Schneider og John Markus Ervik for 
tiden de har regjert i Troms i 2023.

Jeg var tilbake i rollen som fylkeskontakt fra desember 2023, 
der jeg begynte i 2008. Så nå er ringen sluttet. Det første jeg 
gjorde var å skaffe meg oversikt over fylket og den er slik:

Det er 58 lundehunder, 21 tisper og 37 hanner. Det er inklu-
dert 7 prosjekthunder. Den eldste er 12 år gamle Jæger, Obri-
ma’s Åvar Urdsønn til Alice Raanes i Tromsø. Det er 36 hunder 
i Tromsø. 11 tisper og 25 hanner. I Harstad er det 8 hunder. 4 
tisper og 4 hanner. Bardu/Målselv: 5 stk. 4 tisper og 1 Hanne.

Senja: 7 stk. 1 tispe og 6 hanner. Ellers er det 4 til fordelt 
rundt om i fylket. 1 tispe og 3 hanner.

Vi har en egen Facebook-side, som folk kan legge ut når de 
har lyst å møtes og der har folk vært selvgående. Det er veldig 
flott og hundene i Tromsø har stort sett møttes en del. I iallfall 
i månedene medio mai til slutten av juni. Da har vi for 10.året 
hatt sommerjobb for Avinor, på flyplassen i Tromsø med å 
samle egg innenfor sikkerhetssonen til flyene. Vi begynte i 
2013 med å finne 548 egg til i år å finne 79 egg i 2023. Så vi 
har gjort en fantastisk jobb med hundene våre. Avinor ga klub-
ben kr 5000,- som takk for arbeidet i år.

Det vi sliter mest med er å lage valper. Selv om jeg vet at 
mange prøver, så lykkes vi ikke. Jeg vet også at noen er i ferd 
med å gi opp. Men vi må huske på at det ikke er vår feil, men 

at vi har stor utfordring med rasen vår, der innalvsdepresjonen 
slår ut på dette med bl.a. avl. Men vi gir oss ikke helt enda, 
selv om det er mange nedturer.

I mai 2023 hadde vi et Nord-Norges treff i Ballangen, der 
klubben arrangerte «Sammen for flere lundehunder» Et avls-
seminar, som veldig mange fra de tre nordligste fylkene deltok 
på. Vi hadde en meget trivelig helg og fikk mye blest, da en 
journalist kom og intervjuet oss i både papiravis og nettavis.

Fra 2024 er det bestemt av Finnmark og Troms skal dele lag, 
slik at vi da får tilbake vårt gamle fylke alene, som er Troms 
fylke.

Nordland nord 
v/ Else-Britt Lian, 
I nordland nord er det nå rundt 70 lundehunder, hvor det er 
ca. halvt om halvt av begge kjønn. I Narvik er antallet nå oppe 
i 11 hunder, hvor den eldste er ca. åtte år. Etter det jeg vet, er 
alle disse friske og raske! 

Vi har ikke hatt noen felles treff for hundene i Narvik dette 
året, men noen av eierne møtes jevnlig. Når det er sagt, så 
møttes mange av oss på årets happening på Ballangen cam-
ping 5.-7. mai. Nord-norsk lundehundtreff, med seminaret 
Sammen for flere lundehunder samlet 32 lundehunder med 
sine eiere. Disse kom fra Hammerfest i nord, til Trøndelag i 
sør. Dette ble ei lærerik og trivelig helg for alle oss som deltok. 
Et minne for livet!

22.mars hadde Gunn Laila Zahl Johansen fått et prosjektkull 
med fire nydelige valper. Faren til valpene er en blanding av 
islandsk fårehund og lundehund. Disse valpene gikk på rund-
gang på seminaret, til stor glede for alle.

Ønsker alle et fint og friskt år!

Nordland sør  
v/ Karen Elise Dahlmo
Det har vært et rolig år med få treff, men det ble heldigvis født 
tre kull med valper i regionen i dette året.

I siste oversikt var det 55 hunder, 38 tisper og 17 hann-
hunder. Eldste hund i Nordland sør er pr. 01.01.24 Duva 
 Dyggvir født 16.06.2008, eier er May-Tove Pedersen og bor 
i Mosjøen. Her har det nok skjedd endringer i antallet siden 
noen dessverre er gått bort, og andre kommet til.

Vi hadde et treff i Leirfjord i april i en flott hundegård som 
er anlagt der. Åtte glade hunder deltok med sine eiere.

Var også med på et arrangement i Bodø på Jektefartsmuse-
et, der deltok seks hunder fra både nord- og sørfylket. Hadde 
planlagt treff i Drevja i oktober, men det måtte dessverre avly-
ses. Veldig synd da det var mange som hadde meldt seg på.

Av andre henvendelser er det alltid noen som spør om tips 
til foring, paring og bekymring for om hundene kan være syke.

Vi håper, som alltid at det kommer flere kull i 2024 og at det 
blir mulighet til treff rundt om i distriktet.

Møre og Romsdal
v/ Cecilie Standal 
Ingen aktivitet arrangert av fylkeskontakten.

Vestland
v/ Lille Wagtskjold 

Det har ikke vært organiserte treff i Vestland i 2023, og antall 
hunder er ganske jevnt med fjoråret. Fem nye valper kom til 
i 2023, og antall hunder er nå 86 lundehunder, fordelt på 45  
hanner og 41 tisper. Det ble født ett kull med to valper i Vest-
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land i 2023, og fire hunder døde i løpet av året.
Det har vært endel henvendelser om hannhunder til paring 

og om syke hunder, samt spørsmål om råd. 
Ved årsskiftet var det 49 medlemmer i Vestland.

Rogaland
v/ Anne Brith Terland Sahlsten
Det har vært veldig turbulent blant medlemmene etter det 
ekstraordinære årsmøtet om innføring til stamboken. Mye 
 aktivitet på facebook gruppa til Norsk Lundehund Rogaland. 
Her blir det ofte delt gladnyheter alt fra valpefødsler til morro-
bilder.

Det har også oppstått interesse om egen lundehund kalen-
der kun for Rogaland, er Petra W Ognøy som arangerer dette. 

Flere av medlemmene som har meldt seg ut av klubben har 
«dannet» sin egen gjeng. 

De ukentlige treffene i Sandnes har rullert som vanlig med 
mange gode samtaler.

Talje treffet vi har hver sensommer var det et greit oppmøte. 
Det har også vært et treff i sommer på Ognøy. Juleavslutning 
med riskrem og lotteri.

Agder
v/ Kristin Moi 
Her i Agder har det egentlig vært et stille år. Jeg har  dessverre 
ikke fått igang noen fellestreff, men håper at vi får det til i 
2024. 

Vi klarte å få til en utstilling på Naturligvis Evje, hvor vi 
ble invitert med av Sørlandets Harehundklubb og Agder Elg-
hundklubb, det var kjempestas og gøy! Det var ikke så veldig 
mange hunder som ble med, men en liten flokk dukket opp 
og de fikk virkelig vist seg frem på den beste måten. Så var det 
utrolig gøy å høre på de andre deltakerne/publikummet som 
var der når disse flotte hundene våre var i ringen. Mange av de 
hadde aldri møtt en lundehund før. I år håper jeg at vi kan få 
med oss flere flotte lundehunder.

I september arrangerte vi sammen med Rogaland en 
"Sammen for flere lundehunder" samling i Egersund. Det var 
veldig informativt og vi lærte mye. Det var også en veldig fin 
arena hvor vi kunne hilse på mange fine flotte lundehundeiere, 
det er alltid så koselig å møtes rundt et bord med en felles 
interesse.

Håper 2024 blir et år hvor vi i Agder kan klare å få til en del 
treff, så ses vi forhåpentligvis mange til lundehunddagene på 
Værøy i juli!!

Vestfold og Telemark
v/ Tove Strandmoe 
I Vestfold og Telemark er det 64 lundehunder, derav 4 
prosjekt hunder. Det fordeler seg på 32 hanner og 32 tisper. 
Eldste hund fylte 13 år i mars, nest eldste fylte 13 år i desem-
ber. Det er født valper i 2023, både i Vestfold og Telemark. To 
kull er 4. generasjon med islandshund.

Vi har en FB gruppe som heter «Norsk lundehund i Vestfold 
og Telemark». Der kan alle legge inn bilder av hundene sine 
og fortelle om små og store begivenheter. Vi legger også ut 
arrangementer og treff på gruppa.

25. mars ble det arrangert seminar i Drammen, «Sammen 
for flere lundehunder». Dette var for både tispe- og hannhund-
eiere. Temaet var avl og oppdrett av lundehund.

Vi har hatt 2 treff i løpet av året. Ett var en spontan flokk-
tur med frislipp i hagen på Syrinborg etterpå. Der var vi ca 

10 hunder. 1. oktober hadde vi treff på Gokstadholmen i 
 Sandefjord. Der deltok ca 20 lundehunder, 1 border collie og 
en liten blandingshund. Vi hadde 3 båter som sto for overfar-
ten fra Ormestadvika. Vi hadde strålende vær og en meget 
hyggelig dag.

Det har vært noen henvendelser og besøk med interesse for 
rasen. Litt mindre enn tidligere år, men det vil nok ta seg opp 
igjen når hjemmesida til klubben er oppe og går igjen.

Viken vest
v/ Kristin Duvold
Ikke mottatt rapport.

Viken øst
v/ Alejandra Garcia 
Ikke mottatt rapport.

Oslo
v/ Ingvild Høvik Kiland
Det er ikke så mye å melde fra Oslo for 2023.

Foruten et treff på Ekeberg i november, hvor det deltok 10 
hunder med eiere, har det vært liten aktivitet i Oslo i 2023. 
I Facebookgruppen for Oslo og Akershus, har det vært noe 
aktivitet gjennom året. På slutten av året ble det oppnevnt ny 
fylkeskontakt, Ingvild Høvik Kiland.

Innlandet vest 
v/ Helge Bjerke 
Det har vært svært få henvendelser fra lundehundeiere og 
potensielle valpekjøpere i 2023.

Ved årsskiftet var det 46 lundehunder fordelt på 17 hanner 
og 29 tisper i Innlandet Vest (tidligere Oppland fylke). Av disse 
er det tre prosjekthunder, alle B2.

Det ble født to valpekull i 2023. Et kull med en valp som er 
hos oppdretter, og et kull med fire valper hvorav den ene er i 
Innlandet Vest. Foreldrene i begge kullene er fra området vårt! 
Stuttreist med andre ord!

I forrige årsrapport etterlyste jeg flere lundehunder i Valdres 
og Gudbrandsdalen. Da er det gledelig å melde at vi har fått 
to nye tispevalper i Nord-Gudbrandsdal i 2023! Faren til kullet 
ovenfor med fire valper bor også i Nord-Gudbransdal, og det-
te er hans første kull!  Vår eldste lundehund er Dunderdalens 
Helga (Troya) som var 11 år og 9 måneder ved årsskiftet.

Treffene på «Prøysen» er fortsatt kjernepunktet i lundehund-
miljøet i hele Innlandet med mange treff i 2023. I tillegg har 
vi hatt et treff på Aulestad i Gausdal, og et treff i hundeparken 
ved Biri. Tusen takk til dere som har tatt initiativ til treffene! 
Vi håper å få enda flere lundehunder og eiere med på treff i 
2024.

Lundehundeiere som ikke er medlem i Facebookgruppen 
"Lundehundeiere i Innlandet" oppfordres til å melde seg inn.

Innlandet øst
v/ Geir Morten Jansberg og Gro W.Viken
Da har det gått nok ett år og selv om koronaen fortsatt er der 
så begynner det å «normalisere» seg og lundehundfolket tref-
fes igjen på treff. Her samarbeider vi med Innlandet Vest og 
Belinda Andersen og gjengen har arrangert flere treff ved Prøy-
senstua hvor folk fra begge regioner deltar. 

I år er det lundehundtelling igjen og det blir spennende å se 
om vi øker både i regionen og på landsbasis. I regionen har vi 
nå mellom 65 og 70 hunder inkl. krysningshunder. Etter alder 
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så ser det ut som vi har hatt ett generasjonsskifte da halvparten 
av hundene er født i 2020 eller tidligere.

NORSK LUNDEHUND KLUBB AVDELING TRØNDELAG
Styret for Norsk Lundehund Klubb Avdeling Trøndelag har i 
2023 bestått av:

• Hilde Birgitte Berg Altø (leder)
• Jann-Magnar Fiskvik (nestleder)
• Claudia Melis (sekretær)
• Gunn Tove Ormset (kasserer)
• Hege Charlotte Faber (styremedlem)
• Iren Storli (varamedlem)
• Line Langeland (varamedlem)
• Revisorer: Mari Østgaard, Trond Åge Seem (vara)

• Valgkomite: Unni Storli og Tonje Andersen
• Vara: May Elisabeth Lernæs Selbekk

Avdelingen avholdt årsmøte 25.februar. Styret har hatt 3 
ordinærestyremøter.Itilleggharfleresakerblittbehandletpå
epost/zoom.

Avdelingen har hatt følgende aktiviteter i perioden:
Kurs Rallylydighet 15.-16.april 
Arrangerte kurs i Rallylydighet hos Sportshunder helgen 15-16.
april.Detvar8lærevilligeogflottehundersomdeltokpået
flottkurs.VivarpåHavstein,ogvivarbådeinnepålåvenog
ute på treningsområde.

Lundehundtreff Munkeby 23.april 
Detvar17tobeinteog18firbeintesomhivdesegmedpå
enflotttur,tiltrossforlettsnødryssogkjøligtemperatur.Vi
hadde med oss kaffe og div bakst fra Munkeby herberge som 
avdelingen sto for, og som vi koste oss med på rasteplassen.

Lundehunddagene – Osen, 30.06-02.07
Det er mye jobb med et slikt arrangement, mange brikker som 
skal på plass 1-2 år før – og så kommer alle de «mindre» tin-
gene når det nærmer seg.
Påfredagvardet«Komsomduer»,denuoffisielleutstill-

ingen for prosjekthunder, kryptorkide og de som ellers ikke får 
lov å stille på vanlig utstilling. Etterpå var det beskrivelse av de 
oppmøtte prosjekthundene.

På lørdag var Spesialen, og der var det påmeldt 6 valper 
og 70 voksne, derav 11 av de var veteraner. Det var «Barn & 
Hund» , og for første gang «Gubbe & hund» - begge deler et 
populært innslag.

Aktiviserings- og triksekurs 16.-17.september
Et morsomt kurs hos Sportshunder. Det viste seg å være en 
storsuksess,derbådeto-ogfirbeintekosteseg,og10hunder
deltok

Julelunsj 2.desember
Vår årlige julelunsj ble arrangert i Bergly Grendehus, Sona.
Bitende kulde med minus 19 grader og en liten sno, så det ble 
en frisk tur med hundene. Etterpå var det godt å komme inn i 
varmen til et alltid bugnende lunsjbord.

Støtte til kursavgift
Medlemmer som ikke hadde anledning til å delta på våre 
kurs pga. lang reisevei, kunne søke om støtte på kr. 500 for 
deltakelse på ett lignende aktivitetskurs i sitt nærområde. Av-
delingen satte av kr. 3000 til dette formålet. Ingen søknader 
kom inn.

Grasrotandel til Avdeling Trøndelag
Avdelingen er registrert for å motta støtte gjennom Grasrotan-
delordningen til Norsk Tipping. Ordningen ga en inntekt på kr 
15 698,79.

Eiendeler
Pr. 31.12.2023 har Norsk Lundehund Klubb Avdeling 
Trøndelag følgende eiendeler:

• Ett utstillingsbord
• To dommerkofferter
• En roll-up
• Ett hinder 
• En tunnel

Innlegg til LH Nytt
Styret har sendt inn kort rapport om aktiviteten i avdelingen til 
samtlige 4 nummer av Lundehund Nytt i 2023.

Informasjon
Avdelingen har en egen Facebook-side: «Norsk Lundehund 
Klubb Avdeling Trøndelag», samt gruppe: «Norsk Lundehund 
Klubb avdeling Trøndelag – Info fra styret».

Takk til alle!

Styret ønsker å takke alle våre tillitsvalgte, frivillige og 
andre støttespillere for deres innsats og engasjement for 

lundehunden og klubben i året som er gått!

Hilde Birgitte Berg 
Altø 
leder

Iren Storli 
nestleder  

Karen Elise  Dahlmo 
sekretær

Alexsander 
Eriksen 

styremedlem

Anette Vabø-
Andersen 

styremedlem

Anita Lund 
varamedlem i styret

Merete Evenseth 
varamedlem i styret
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14 Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb

VEDLEGG 1 TIL ÅRSMELDINGEN 2024

KLUBBENS EIENDELER pr 31.12.2023
• Skriver innkjøpt til kasserer i 2022. Står hos tidligere kas-

serer Gunn Laila Zahl Johansen. Styret bestemte i sak 97 
den 22.11.23 at denne doneres til Gunn Laila Z. Johansen. 
Den vil dermed bli fjernet på vår liste over eiendeler f.o.m 
2024.

• En Zettle kortleser/betalingsterminal. Er hos leder Hilde 
Birgitte Berg Altø

• Miniatyrbilder av BIR og BIM statuetten. Skulle vært i en 
større størrelse. Er hos leder Hilde Birgitte Berg Altø

• Klubbens database er hos Institutt for datateknologi og 
informatikk (IDI) på NTNU siden høsten 2022. Våre syste-
mansvarlige der er Helge Hafting og Henrik Johnsen

• Innkjøpt i 2019 til Lundehunddagene i Mosjøen: En roll-
up med tekst Lundehunddager. Er hos leder Hilde Birgitte 
Berg Altø

• Restopplaget av Rasekompendiene på flere språk. Er hos 
leder Hilde Birgitte Berg Altø

• Originalbildet av Måstad, tegnet av kunstneren Aina 
Johansen fra Værøy. Ble brukt til å trykke opp æresdiplo-
mer. Bildet er rammet inn og skal gå som et” vandrebilde” 
mellom klubbens ledere. Er hos leder Hilde Birgitte Berg 
Altø

• Et stort vevd teppe av en Lundefuggel, gitt av Christen 
Lang og skal følge lederen av klubben. Er hos leder Hilde 
Birgitte Berg Altø

• Stoffbilde av lundefugler, mottatt fra Christen Lang i 2017 
og skal følge lederen av klubben. Er hos leder Hilde Bir-
gitte Berg Altø

• 1 stk utstillingstelt. 1 stort telt med stenger, beregnet for 
utstillinger, 3 kaffekanner, 1 høydemåler, og 2 ringsekre-
tær-kofferter til utstillinger. Er hos leder Hilde Birgitte Berg 
Altø.

• Innkjøpt i 2023: 1 stk orange utstillingstelt. Er hos Merete 
Evenseth

• Malte plasseringskjegler 1-4 plass, 1 utstillingsbord. Er hos 
Merete Evenseth.

• De resterende Måstadpokalene, som ble gitt av familien 
Burschil fra Tyskland. (25 stk ferdig med årstall, ble gitt i 
2005). Oppbevares hos Solvor Melum. Til Værøy 2012 
hadde Klaus Burschil med pokaler fra 2023-2029.

• Diverse” standsmateriell”, 1 fiskegarn, 4 glass kavler, 2 stk 
roll-up med bilder og logoen til klubben, 12 kvm teppe-
fliser, 7 plakater og en stor roll-up, som klubben fikk fra 
NKK i 2016 med bilde av Benoni og Rosa samt litt diverse 
plakater og inngjerdingen. Dette er hos Geir Morten Jans-
berg

• Et stort banner av Måstad, som klubbens leder fikk i 2020 
fra en sportsforretning i Tromsø. Bildet er tatt fra Håheia 
mot Måstad og ble laget av sportskjeden Norrøna. Er hos 
leder Hilde Birgitte Berg Altø

• En minnepenn med klipparkivet, skannet av Helge Tollef-
sen, befinner seg hos Arkiv Nordland.

• Trykk kloss med klubbens logo. Laget til klubbens 50 års 
jubileum for å bruke til trykk på skinn etc. Kan lånes ut. Er 
hos leder Hilde Birgitte Berg Altø

• Restopplaget av Lundehundboka er lagret hos Geir Mor-
ten Jansberg, på butikken hans.

• Lundebua med varelager og rosettlageret er hos leder 
Hilde Birgitte Berg Altø.

RIKSARKIVET
Eleanor Christies private arkiv og fotografier, ca. 750 doku-
menter og like mange fotos. Skannet inn av Helge Tollefsen 
og levert Riksarkivet 14.11.2014. Dokumentene ligger ute på 
nettet www.arkivportalen.no

SENDT TIL ARKIV I NORD I 2018-2020
• Hefte fra evaluering av Værøytreffet, Spesialutstillingen på 

Øysand og et hefte over alle vandrepokalene til klubben 
med statuttene og vinnerne.

• Glass monument fått til 50 års jubileet fra NKK
• NLK fane fra klubbens oppstart, av labben
• Brodert bilde fått til 50 års jubileet fra den finske lunde-

hund klubben. 
• En minnepenn over en god del gamle bilder fra klubbens 

oppstart. Skannet av Helge Tollefsen hos Sofie Schøn-
heyder. Lagret på klubbens Dropbox.

• Ingvild Espelien hadde noen bokser med originalbilder, 
samlet inn til boken.

• Ei eske med gamle gjenstander fra arkivet til Sofie Schøn-
heyder.

• En del regnskapspermer frem til 2015
• Sofie Schønheyder`s fysiske arkiv fra klubbens beg-

ynnelse.
• Gml fysisk arkiv angående registrering av valper og utstil-

linger. Resultatene er lagt inn i Databasen. Dette arkivet 
kommer fra Laila Koldingsnæs Myrvold og Gro W. Viken

SENDT TIL ARKIV I NORD I 2019-2023
• Diverse avisutklipp
• Styresaker
• Medieutklipp
• Klubbmagasin
• Minnepenn med klipparkivet 
• Porselensfat gitt fra tysk klubb (DCNH) for nordiske raser i 

forbindelse med NLKs 50-årsjubileum.

Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb 15

Årsmøte 2024  
Regnskap for 2023 med revisors beretning  

budsjett 2024 - 2025
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16 Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb

REVISORS BERETNING

Revisors beretning er ikke tilgjengelig når sakspapirene skrives.

Beretningen vil bli distribuert/lest opp på årsmøtet.

BUDSJETT FOND 
Avsatte midler

Gaver til  
helsearbeid

Gaver til  
NLK

Kryss 
prosjekt

Trykking 
 bok Sædlager

Overført fra Kapsel/Giardia 65 744

Avsatt i budsjett 2023 -10 000 -12 000 -1 434

Avsatt til trykking bok i 2024 30 000

Gaver 2023 6 207 12 313 46 167 393

Brukt 2023 -8 635 0 -50 326 -1 219

Merforbruk ASU -1 693

Merforbruk Sædlager -826

SUM pr 31.12.23 95 924 12 313 8 576 217 673 0

SPLEIS (bekreftet pr 29.01.24) 81 345

Avsatt i budsjett 2024 -10 000 -10 000 -50 000 -217 673 0

Sum pr. 31.12.2024 85 924 2 313 39 921 0 0
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BUDSJETT

Budsjett 2023 Revidert budsjett 2024 Forslag budsjett 2025

Inntekter

Annonser LHN 3 600 3 600 3 600

renter inn 0 300 0

Lundebua 160 000 160 000 90 000

Avsatte midler, helse 10 000 30 000

Avsatte midler, Krysningsprosjekt 50 000 30 000

Avsatte midler Sædbank 0 0

Avsatt midler trykking ny bok 217 673 217 673 0

Momskompensasjon 20 000 20 000 20 000

Kontingent 230 000 230 000 230 000

Utstilling inntekt 45 000 80 000 40 000

Lotteri 10 000 10 000 10 000

Lundehunddagene/ treff 8 000 15 000 6 000

NLK Gaver 0 10 000

Sum inntekter 694 273 806 573 459 600

Utgifter

Lundehundnytt trykk 80 000 85 000 85 000

Utsending LHN 45 000 45 000 45 000

Årsmøte utgifter 30 000 30 000 30 000

Styrets utgifter 50 000 50 000 50 000

Programvare LHN 8 000 8 000 8 000

Utstilling 50 000 70 000 45 000

Lundebua varer og porto 50 000 50 000 30 000

Kompetanseheving/kurs 10 000 25 000 10 000

Rekvisita/kontorhold 2 000 2 000 2 000

Kryssprosjekt 42 000 70 000 70 000

ASU 30 000 40 000 40 000

Adferds/mentalgruppa 3 000 3 000 3 000

Helse prosjekt utgifter 10 000 30 000 30 000

Dommeraktiviteter 15 000 15 000 50 000

Sædbank 5 000 5 000 5 000

Museumsgruppa 1 000 20 000 1 000

Nordisk møte 20 000 20 000 20 000

Styret til disposisjon 10 000 10 000 10 000

Sammen for flere lundehunder 25 000 40 000 20 000

Representasjon 10 000 15 000 15 000

Lundehunddagene/ treff 6 000 6 000 6 000

Revisjon/nytt opplag bok 5 000 5 000 0

Avsatt til trykking ny bok 2024 250 000 250 000 0

Gentest, Landbruksdirektoratet

RAS-seminar 0 0 50 000

Gaver fra NLK 10 000 10 000 10 000

Web/ data/hjemmesida 26 000 50 000 45 000

Bankkostnader 1 000 1 000 1 000

Sum utgifter 794 000 955 000 681 000

Differanse -99 727 -148 427 -221 400
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18 Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb

Innkommet sak fra styret

Økning av årskontingenten fra 2025

Styret i Norsk Lundehund Klubb ønsker årsmøtets godkjenning for å øke kontingenten fra 1. januar 2025 
med kr 50,- til kr 400,- for medlemmer bosatt i Norge, og med NOK 50,- til NOK 450,- for medlemmer 
bosatt i utlandet. Samtidig økes årskontingenten for husstandsmedlemmer med kr 50,- til kr 200,-.

Kontingenten ble sist endret i 2019 på årsmøtet i Mosjøen.

Bakgrunnen for at vi ønsker en økning, er generelt større utgifter. Spesielt er drift av hjemmesiden nå blitt 
en stor utgiftspost da vi måtte skaffe profesjonell hjelp til oppbygging og drift i årene fremover. Før har 
denne blitt driftet på dugnad, og det var ikke lenger mulig. Også vanlige driftsutgifter som porto, trykking og 
utsending av medlemsblad er blitt dyrere.

Forslag til vedtak:
Medlemskontingenten i Norsk Lundehund Klubb økes gjeldende fra 1. januar 2025 med kr 50,- til kr 
400,- for medlemmer bosatt i Norge, og med NOK 50,- til NOK 450,- for medlemmer bosatt i utlandet. 
Samtidig økes årskontingenten for husstandsmedlemmer med kr 50,- (NOK 50,-) til kr 200,- (NOK 200,-).

Innkomne saker fra medlemmene

Det har ikke kommet inn saker fra medlemmene til behandling på årsmøtet 2024.

Årsmøte 2024
Saker til behandling

For bruk av fullmakt ved stemming på saker, se neste side.

Møtepapirer til årsmøte 2024 i Norsk Lundehund Klubb 19

FULLMAKT ved avstemming på saker
Hvert medlem kan gi fullmakt til ett (1) annet  medlem som møter på årsmøtet. Fullmakt kan bare brukes til å avgi 
stemme på saker som legges frem på årsmøtet (se NLKs lover §3.2). 

Det er mulig å levere fullmakt på to ulike måter: enten ved å sende et fullmaktsbrev med vanlig post eller å 
sende en e-postsending med fullmakt. Denne metoden for e-postsending benyttes nå også ved fullmakter til  
Representantskapsmøtene i Norsk Kennel Klub.

  

Fullmakten skal skrives på eget ark og utformes slik:

Jeg (tydelig navn) gir med dette fullmakt til  ..................................... for å stemme på saker på mine 
vegne på digitalt årsmøte i Norsk Lundehund Klubb 17. april 2024.

Mvh......................................
(dato og underskrift til  f ullmaktsgiver)

SKRIFTLIG FULLMAKT PÅ EGET ARK MÅ SENDES MED POST OG VÆRE MOTTATT HOS 
NORSK LUNDEHUND KLUBB V/ELIN MARIBOE, SKJERPEVEGEN 16, 5430 BREMNES, 

INNEN FREDAG 12. APRIL 2024.

Fullmaktsbrev med vanlig post:

Fullmakten skal skrives direkte i epost eller på eget ark som scannes, legges ved e-posten og utformes 
slik:

Jeg (tydelig navn og medlemsnummer ) gir med dette fullmakt til  ..................................... for å 
stemme på saker på mine vegne på digitalt årsmøte i Norsk Lundehund Klubb 17. april 2024.

Mvh......................................
(dato og underskrift til  f ullmaktsgiver)

Fullmaktsbrev med e-post:

Det skal tydelig komme frem at den som gir fullmakt er samme person som avsender. Det kan også være en fordel 
dersom avsenderens epostadresse er den samme som man er registrert med i medlemsregisteret. Dette kan du sjekke 
på NKK.NO, Min side. Har du ikke en epostadresse hvor navnet kommer frem, må fullmakt skrives manuelt og 
undertegnes for så å scannes og sendes som pdf-fil i vedlegg til e-posten.

FULLMAKT MED E-POST MÅ VÆRE MOTTATT HOS 
NORSK LUNDEHUND KLUBB V/ELIN MARIBOE, E-POSTADRESSE  emariboe@gmail.com 

INNEN FREDAG 12. APRIL 2024 KL. 24:00
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Årsmøte 2024 - Valg

Valgkomiteens innstilling til sammensetning av styret

Verv Kandidat

Leder Hilde Birgitte Berg Altø, Trøndelag (ikke på valg)

Nestleder  Iren Storli, Trøndelag  (gjenvalg, 2 år)

Styremedlemmer Anita Lund, Innlandet (tidligere varamedlem i styret, 2 år)
Alexander H. Eriksen, Agder (ikke på valg)
Anette Vabø-Andersen (ikke på valg)

Varamedlemmer til styret Sølvi Falch, Vestland  (ny, 1 år)
Karen Elise Dahlmo, Nordland (tidligere styremedlem, 1 år) 

Valgkomité Geir Morten Jansberg, Innlandet, (leder, ikke på valg)
Tor-Arne Helle, Vestland  (ikke på valg)
Ingvild Kiland, Oslo (gjenvalg, 2 år)

Varamedlem til valgkomitéen Merete Evenseth, Troms (tidligere varamedlem i styret, 1 år)

Revisor Ingrid Wolff, Vestland (ikke på valg)
Vararevisor Gunn Laila Zahl Johansen, Nordland  (ny, 1 år)

Øvrige innsendte forslag på kandidater til verv
Verv Kandidat Forslagstiller

Nestleder (2 år) Jan Magne Østebø, Rogaland Petra W. Ognøy, Rogaland
Jan Magne Østebø, Rogaland

Styremedlem (2 år) Jan Magne Østebø, Rogaland Petra W. Ognøy, Rogaland, 
Jan Magne Østebø, Rogaland

Anne Guntvedt, Buskerud Tove E. Strandmoe, Vestfold

Kristin Moi, Agder Alexander H. Eriksen, Agder, 
Anette Vabø-Andersen, Agder

2 varamedlemmer til styret (1 år) Jan Magne Østebø, Rogaland Jan Magne Østebø

Anne Guntvedt, Vestfold Ingvild Svorkmo Espelien, Trondheim 
Hanna Gautun, Trondheim
Torbjørg Lille Wagtskjold, Bergen 
Sigrun Rytter, Nordland
Astrid Rødsand, Akershus
Alejandra Garcia, Drammen

Kristin Moi, Agder Alexander H. Eriksen, Agder, 
Anette Vabø-Andersen, Agder

Rita Daverdin, Trøndelag Merete Evenseth

Merete Evenseth, Troms Merete Evenseth

Medlem i valgkomitéen (2 år) Merete Evenseth, Troms Ingvild Svorkmo Espelien, Trøndelag 
Hanna Gautun, Trøndelag
Torbjørg Lille Wagtskjold, Vestland 
Sigrun Rytter, Nordland
Astrid Rødsand, Akershus
Alejandra Garcia, Buskerud

Varamedlem til valgkomitéen (1 år) Dagrunn Mæhlen, Trøndelag Ingvild Svorkmo Espelien, Trøndelag 
Hanna Gautun, Trøndelag
Torbjørg Lille Wagtskjold, Vestland 
Sigrun Rytter, Nordland
Astrid Rødsand, Akershus
Alejandra Garcia, Buskerud
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Oppstillingen av kandidater 
er utgangspunkt både 
for forhåndsstemming og 
gjennomføring av valget på det 
digitale årsmøtet.

En stemmeseddel følger som 
vedlegg til nr 1/2024  av  
Lundehund-nytt. Den benyttes 
i 2024 ved forhåndsstemming, 
se egen instruks om bruk på 
stemmeseddelen. 

Både ved digitalt valg og 
forhåndsstemming vil alle 
kandidater settes opp etter 
foreslått verv med mulighet for 
å velge kandidater ved å krysse 
av i rubrikker. 

På det digitale årsmøtet foregår valget 
fra toppen og ned. Det vil si vi starter 
med vervet som leder og tar posisjon 
for posisjon nedover lista. En kandidat 
som er foreslått til flere verv faller bort 
fra videre avstemning så fort vedkom-
mende blir valgt. Til valgkomité velges 
leder og to medlemmer samt en vara-
representant.

Det kreves alminnelig flertall, det vil 
si 50 % + 1 stemme, blanke stemmer 
teller ikke (NLKs lover §3.1). Der det er 
flere enn en kandidat kan det bli flere 
avstemminger hvis ingen av kandida-
tene oppnår mer enn 50 % av stem-
mene under første avstemming. Den 
kandidat som oppnådde færrest antall 
stemmer faller ut i neste runde inntil 
en kandidat har oppnådd alminnelig 
flertall. 

Ved forhåndsstemming: for de som 
ikke har mulighet til å delta på årsmø-
tet, er det anledning til å forhåndsstem-
me på valget. 

Stemmeseddel for forhåndsstemmer 
følger som vedlegg til Lundehund-nytt. 
Det er også mulig å laste ned stemme-
seddelen fra klubbens hjemmesider 
http://www.lundehund.no .

På stemmeseddelen kan en kandidat 
være foreslått til flere posisjoner. Ved 
forhåndsstemmingen må man velge 
en av disse posisjonene når man avgir 
stemme. En kandidat kan ikke velges til 
flere posisjoner samtidig.

Det er ikke mulig å forhåndsstemme 
på andre måter. 

Se innstruks for innsending av for-
håndsstemmer  på stemmeseddelen.

Forhåndsstemmer må være mottatt 
hos Norsk Lundehund Klubb v/
Elin Mariboe, Skjerpeveien 16, 5430 
Bremnes innen fredag 12. april 2024.

Det digitale årsmøtet vil 
bli gjennomført som et 
Teams møte med eget 
tilleggsprogram, SmartVote, 
som brukes til å avgi stemmer 
på saker og valg, og til å melde 
seg til innlegg og replikk. 

Benkeforslag er ikke tillatt ved 
personvalg (jf. lovenes §3-4) 

Det vil bli gitt en gjennomgang 
av bruken av Smartvote-
systemet ved starten av 
årsmøtet.

Om gjennomføring av valget 2024

Slik fungerer SmartVote ved votering på årsmøtet:

Alle møtedeltakere med stemme-, 
tale- og forslagsrett har tilgang til 
SmartVote appen fra en PC, Mac 
eller nettbrett. Det er også mulig med 
tilgang fra smarttelefon, men dette 
anbefales ikke da alt blir ganske smått 
og uleselig. 

Du mottar en personifisert epost 
med en lenke for innlogging til 
SmartVote appen. Lenken sendes til 
deg som er registrert deltaker, både 
til din e-postadresse og til oppgitt 
mobiltelefonnummer. Etter innlogging 
med den personifiserte lenken 
du mottar,  kan du melde deg på 
talerlisten og votere på saker og valg. 

Votering settes opp av møteleder 
og vises i SmartVoteappen. Du 
voterer ved å markere valgene dine 
og  bek  refter ved stemmeknapp på 
skjermbildet.

Ved votering vises framdriften av 
gjennomføringen i  SmartVote  appen. 
Det settes opp et skjerm bilde med et 
stemmebrett hvor vi kan følge med på 
gjennomføringen av voteringen. 

Resultatet av voteringen settes opp 
og publiseres umiddelbart.   Resultatet 
lagres og kan senere dokumenteres i 
referater ol.

Informasjon om valget 2024
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Årsmøte 2024 - Valg 
Presentasjon av kandidatene

Iren Storli, Trøndelag 
Kandidat til nestleder 2 år, nåværende nestleder, foreslått av 
valgkomitéen.

Jeg er 49 år og står på valg til nestleder for to år.
Jeg har vært styremedlem i 3 år for Norsk lundehund klubb, 
siste år som nestleder. Jeg er også kasserer i Nord-Trøndelag 
Kaninavlsforening, vara i Norges Kaninavlsforbund og vara i 
avdeling Trønderlag, Norsk Lundehund Klubb.

Jeg har gård og har drevet den i 27 år med melkeproduksjon 
og kjøttproduksjon. I tillegg vikarier jeg også for Den Norske 
Kirke som kirketjener. Hobby er hund og kanin.

Jeg fikk min førstelundehund i 1997 og har hatt 7 lundehunder 
som jeg regner som mine, er medeier på noen av hundene til 
søsteren og moren min som jeg har felles kennel navn med, 
Kennel Lyrypa.

Jeg vil arbeide for at vi skal ha en sunn og frisk lundehund i 
fremtiden.
 

Jan Magne Østebø, Rogaland,
Kandidat til nestleder, 2 år, ny, foreslått av Petra W. Ognøy, 
Rogaland og Jan Magne Østebø, Rogaland.
Kandidat til styremedlem 2 år, ny, foreslått av Petra W. 
Ognøy, Rogaland og Jan Magne Østebø, Rogaland.
Kandidat til varamedlem til styret, 1 år , ny,  foreslått av Jan 
Magne Østebø, Rogaland.

Jeg er en mann på snart 57 år som bor på Sola i Rogaland 
sammen med ektefelle tvillinggutter på 21 og 2 deilige 
lundehunder.

Mine 2 herlige Lundehunder er min 2 og 3 Lundehund. De 
er mor og datter. Har hatt hund siden 1998. Startet da med 
Buhund, selv om også da var Lundehund inne i prosessen 
med valg av rase. Når vi skulle ha ny hund var vi aldri i tvil 
om at vi skulle ha Lundehund.

Har nå fått kennelnavn som er Jøsenbu og er veldig klar på at 
jeg ønsker å få vår nydelige rase bedre kjent og få frem sunne 
og friske Lundehunder.

Mine to Lundehunder er skikkelige familiehunder som er med 
på alt familien gjør enten det er rundt på Sola eller i hytta ved 
sjøen. Fritiden brukes mye på hytta hvor hundene og jeg får 
nyte roen ved sjøen.

Selv er jeg utdannet innen elektro og jobber som Buisness 
Devolepment Engineer for et amerikansk selskap. Her har 
jeg ansvar for Norden. Får da kommet litt rundt i Norden og 
samtidig snakket om Lundehunden når jeg møter personer 
med interesse for hund

Som forberedelse til valget har valgkomitéen bedt alle kandidater om å gi en kort presentasjon av seg selv. Vi har bedt 
kandidatene skrive om hvor de bor, hvor gammel de er, hva de driver med på jobb og i fritiden med vekt på erfaring 
og aktiviteter med hund. Komitéen ber om at de tar med spesielle saker du brenner for og andre forhold du tenker er 
relevante i sammenheng med verv i klubben. Komitéen har også anmodet om et bilde av hver av kandidatene.
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Anita Lund, Innlandet
Kandidat til styremedlem 2 år, nåværende varamedlem i 
styret, foreslått av valgkomitéen. 

 
Jeg er 54 år, bor i Nordre Land kommune, i Innlandet. Jeg 
jobber til daglig som landbruksrådgiver med ansvar for diverse 
tilskuddsordninger og viltforvaltning. Jeg har bakgrunn som 
veterinær og har jobbet flere år som stordyrpraktiker, deretter 
noen år på smådyrklinikk.

Hund har vært en stor interesse i alle år og jeg har erfaring 
med flere forskjellige hunderaser. De siste årene har jeg fått 
øynene opp for de norske rasene. Urdfjell`s Bjørk kom til oss 
fra Finn Lund (takk Finn!) i 2018. Bjørk og datteren hennes 
Idun Strømpa (ja, hun har ei fin, lang strømpe på den ene 
framfoten) er en viktig del av familien. Lundehunden er en så 
flott rase og det er motiverende å bidra for rasens beste. Helse, 
lynne og bruksegenskaper mener jeg bør ha høy prioritet i 
avlsarbeidet i en hunderase. Jeg støtter lundehundprosjektet 
fullt ut og mener klubben må være stolt av det arbeidet som er 
lagt ned i dette. 

Jeg har sittet som vara i styret for lundehundklubben det siste 
året. Jeg har deltatt på de fleste styremøtene og fått god innsikt 
i arbeidet styret gjør. Om jeg velges inn i styret for de neste to 
årene er jeg motivert til å ta en aktiv rolle og gjøre en god jobb 
i styret. 

Anne Guntvedt, Buskerud
Kandidat til medlem i styret, 2 år, ny, foreslått av Tove E. 
Strandmoe, Vestfold.

 

Jeg bor i Hokksund og er 48 ½ år ung, og jeg jobber som pro-
sjektleder i ett ingeniørfirma som heter SubseaDesign AS, hvor 
jeg også er hovedverneombud. 

Jeg har vokst opp med hund og katt, og har mer eller mindre 
hatt dyr hele livet. Jeg har 2 lundehundgutter (Odin 7 år og 
Hrafnir 3 år). Har vært medlem av klubben siden høsten 2016, 
og fikk min første Lundehund i desember samme året.

På fritiden er jeg masse sammen med mine hunder, vi fore-
trekker å vandre fritt i skog og fjell, så vi er heldig som bor 
landlig til med skogen rett bak huset. Er også godkjent Røde 
Kors besøksvenn med hund. Vi prøver å trene litt lydighet, 
Rally lydighet og smeller (søk). Jeg er også å finne på hunde-
utstillinger som jeg begynte med i 2023. Kan si at man er litt 
«bitt av basillen». Jeg har instruktørutdannelse gjennom Din 
hundeskole, og holder kurs ved ønske.
 
Ellers er jeg veldig interessert i sport, og da spesielt håndball. 
Har vært aktiv spiller i ca 30 år, vært både trener og sportslig 
leder i Vestfossen Håndball klubb. Jeg jobber også som frivil-
lig på Drammen Håndball klubb sine hjemmekamper i Rema 
1000 ligaen. 

Når det gjelder styreverv så er jeg i dag styreleder for en vel-
forening, sekretær i Hokksund og Omegn hundeklubb sitt 
styre og nestleder i bedriftsidrettslaget.
 
Min hjertesak er dyrevelferd og dyrehelse. Det er derfor så vik-
tig at vi fortsetter det gode arbeidet med avlsstrategi, forskning 
o.l.

Det er viktig at alle stemmer i klubben blir hørt, og det skal 
være «takhøyde» for at ikke alle er enig. Men med gode disku-
sjoner kan de fleste utfordringer løses. Inkludering og åpenhet 
er viktig for at alle medlemmer skal føle tilhørighet.
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Kristin Moi , Agder
Kandidat til medlem i styret, 2 år, ny, foreslått av Alexander 
H. Eriksen, Agder og Anette Vabø-Andersen, Agder.
Kandidat til varamedlem i styret, 1 år, ny, foreslått av 
 Alexander H. Eriksen, Agder og Anette Vabø-Andersen, 
 Agder.

Jeg er 48 år, bor i Åraksbø i Setesdalen og jobber som lærer på 
skolen her. Jeg er fylkeskontakt i Agder og har vært det i to år.
 
Akkurat nå har vi 5 lundehunder (3 tisper og 2 hannhunder), 
en husky og en drever på gården. Jeg har vokst opp i en fa-
milie hvor vi alltid har hatt hunder og jeg har selv hatt hunder 
mer eller mindre siden jeg flyttet ut. De hundene jeg har hatt 
har vært familiehunder og har hatt de på litt lydighetstrening 
og en fikk prøvd seg litt på blodsporkurs. Lundehundene vi har 
nå fungerer som gårdshunder, turkompiser og er med på en 
og annen utstilling, noe jeg synes er veldig morsomt å holde 
på med! Huskyen har jeg en plan om å kunne kjøre med, må 
bare få lært oss det først og dreveren brukes til jakt. 

Det som er viktig for meg når det kommer til hunder er at vi 
har friske og sterke hunder, både fysisk og psykisk. At vi har en 
god og bred stamme med friske hunder som kan avles videre 
på. Jeg har et ønske om at alle hunder skal ha et godt og bra 
hundeliv.

Sølvi Falch, Vestland 
Kandidat til varamedlem i styret, 1 år, ny, foreslått av valg-
komitéen.

 
Jeg er en dame i 50-årene som bor i Bergen, jobber som seni-
orrådgiver, og har en aktiv fritid med hund - primært vorsteh -
hunder, men har hatt lundehund fra 1992-2007 (Fjell fuglen 
Harald). Nå har jeg to vorstehhanner og en prosjekthund, 
Lundesommer Freyr I2.

Jeg er fascinert av historien til rasen lundehund, og er den 
stolte eier av lille, store Freyr. Han er med på alt som vorsteh-
gutta er med på, og i tillegg trener han og jeg agility. Freyr er 
en god representant for prosjektet, og jeg er imponert over 
jobben som gjøres.

Jeg ser frem til å være tilknyttet styret i Norsk Lundehund 
Klubb, som vara.
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Karen Elise Dahlmo, Nordland
Kandidat til varamedlem i styret, 1 år, ny, tidligere styre
medlem, foreslått av valgkomitéen.
 

 

Jeg heter Karen Elise Dahlmo, og har vært styremedlem i klub
ben i 7 år.  Jeg bor i Drevja, Nordland er 68 år, gift og har nå 
vært pensjonist i fem år.

Har jobbet i mange år som styrer i barnehage. Har to voksne 
barn og tre barnebarn som bor  i Tromsø og Birkenes, så det 
blir noen turer i bobilen til nord og sør i løpet av  sommer
sesongen. Ellers har vi hytte ved kysten hvor vi trives godt. 

Nå har vi to lundehunder, Oda og Våle på 9 år. Vi har hatt 
lundehunder siden 2001, med fire hunder samtidig på det 
meste. Det er født 14 valper hos oss, og så har hannhundene 
bidratt med 12 i tillegg. 

Av aktiviteter med lundehund har jeg vært opptatt på å vise 
fram lundehundene til folk rundt på messer og treff sammen 
med min mann når han har vært deltager som smed. Har del
tatt på noen utstillinger, men ble aldri bitt av basillen. 
Jeg har hatt hovedansvar for Lundehunddagene tre ganger, to 
på Værøy og en gang i Mosjøen. I styret har jeg fungert som 
referent. 

Har vært kontaktperson for Søndre Nordland i en god del år, 
leder og styremedlem i tidligere Avdeling Nordland. Har hatt 
Lundebua en periode og har stått i Lundebua på Lundehund
dagene. Er nå medlem av klubbens Museumsgruppe og Hjem
mesida. Har tatt initiativ til lokale treff, noe som jeg synes er 
svært trivelig å være med på å arrangere. 

Saker som klubben bør prioritere framover er å fortsette med 
godt avlsarbeid, inspirere til å få valper, skape lokale nettverk, 
fortsette med godt informasjonsarbeid. 

Etter flere års erfaring i ulike verv og som styremedlem i klub
ben har jeg opparbeidet kunnskap ganske bredt om klubben i 
de sakene som det jobbes jevnt og godt med. 

Jeg er samvittighetsfull og prøver så godt som mulig å utføre 
de oppdrag som jeg påtar meg. Jeg oppfatter meg selv som 
en positiv person og liker å ta utfordringer og få best mulig 
løsning på dem. Prøver å være reflektert i forhold til saker som 
kommer opp for å få de behandlet på en grundig måte.

Rita Daverdin, Trøndelag
Kandidat til varamedlem i styret, 1 år, ny,  foreslått av Merete 
Evenseth, Troms

 
Jeg er en godt voksen dame (61 år) som bor i Stjørdal kommu
ne i Trøndelag.  Jeg er utdannet biolog, men er ikke i jobb nå. 

Jeg har hatt lundehund siden år 2000.  Min første lundehund 
var Mikkel Rev av Vinterskogen, en flott hannhund som satte 
varige spor etter seg.  Siden den gang har jeg og min mann 
hatt 8 lundehunder.  Akkurat nå har vi en tispevalp på 10 
måneder som heter Lundelabbens Beste Mari I2.  

Lundehunden ble rasen for oss på grunn av sin allsidighet og 
sin personlighet. Helt siden jeg fikk min første lundehund har 
jeg vært opptatt av å ta vare på denne unike hunderasen.  Etter 
hvert som jeg ble mer kjent med rasens historie ble det med 
bevaring enda mer relevant.  Historien til rasen er helt paral
lell til historien om nordnorsk kystkultur. Bevaring av lunde
hunden er bevaring av historie om hvordan kystbefolkningen 
overlevde ved å høste av naturen rundt seg.

Vi har ikke gått uberørt av lundehundens helseproblemer, 
særlig IL.  Derfor var det helt naturlig for meg å støtte opp om 
klubbens krysningsprosjekt fra starten av. Vi var så heldig å få 
kjøpe valp fra det første krysningskullet.  Hun fikk navnet Pip
pi, og hun var en helt spesiell hund: trofast, vennlig, allsidig 
og robust.  Hun levde godt opp til navnet sitt!

Jeg har hatt flere verv i Norsk Lundehund Klubb.  Jeg var med 
å starte NLK avd Trøndelag.  Videre har jeg vært leder i NLK i 
to perioder. Den siste perioden var fra 2012 – 2016. I denne 
perioden ble krysningsprosjektet startet opp og det er jeg så 
glad for.

Jeg er opptatt av at en frivillig organisasjon skal fungere godt, 
og inkludere alle.  For meg er det helt klart at veien videre for 
lundehunden kun går gjennom krysningsprosjektet og god avl 
innenfor rasen.  Dette arbeidet må vi satse fullt på i fremtiden.  
Det skal lite til før vår lille hunderase kan forsvinne hvis vi 
ikke kontinuerlig tilfører nye gener.
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Merete Evenseth, Troms
Kandidat til varamedlem i styret, gjenvalg 1 år,  foreslått av 
Merete Evenseth, Troms. 
Kandidat til medlem i valgkomiteen, 2 år, ny, foreslått av Ing-
vild Svorkmo Espelien, Trøndelag, Hanna Gautun, Trøndelag, 
Torbjørg Lille Wagtskjold, Vestland, Sigrun Rytter, Nordland, 
Astrid Rødsand, Akershus, Alejandra Garcia, Buskerud.

 
Jeg er ho Merete Evenseth fra Tromsø. En engasjert lundehun-
deier på 61 år, som kanskje er mest kjent som tidligere leder 
av klubben fra 2008 - 2012 og fra 2016 - april 2023. Bor 
sammen med lundehundene Aslak og Gulla, som jeg bl.a har 
med på Eggleiting på flyplassen i Tromsø i hekketida på jobb 
for Avinor. Har hatt lundehund siden 2007, og har erfart at det 
ikke er en enkel rase å avle på. Aslak er far til 4 og bestefar. 
Dette gleder jeg meg stort over.

Jeg kjenner klubben og tillitsfolkene veldig godt og har et stort 
nettverk i lundehundmiljøet gjennom mange år i styret i klub-
ben. Jeg er nå fylkeskontakt for Troms og har generelt et stort 
engasjement både lokalt og nasjonalt. Samt en av de som skal 
tråkle i hop Værøytreffet til sommeren.

Jeg er en av dem som mener at vi må ha inn nytt blod i ra-
sen vår og jeg gleder meg veldig over de tre første prosjekt-
hundene, som er tatt inn i stamboken. Måtte det bli flere 
fremover.

Jeg har lang erfaring fra styreverv i flere organisasjoner og 
mener selv at jeg er god til å lytte. Har også tatt alle saker i 
styret på største alvor og har sammen med resten av styret tatt 
de avgjørelsene, som vi har ment, har vært nødvendig. 

Jeg er en arbeidsom og tålmodig sjel og har ikke så mye til 
overs for høylytt diskusjon. Mottoet mitt er at alle får uttale seg 
og skal møtes med respekt. Så nå stiller jeg meg til disposisjon 
dersom medlemmene ønsker det.

Ingvild Kiland, Oslo
Kandidat til valgkomitéen, gjenvalg 2 år, foreslått av 
valgkomitéen. 

Etter to år som medlem av valgkomiteen og ett år som vara, 
stiller jeg til gjenvalg som varamedlem i Norsk Lundehund 
Klubb.

Jeg har nylig tatt over rollen som klubbens fylkeskontakt for 
Oslo, hvor jeg bor med en blid sørlending og lundehunden 
Hjalmar. Til daglig jobber jeg med personvern og 
informasjonssikkerhet i staten. Fra tidligere har jeg erfaring 
fra frivillig arbeid, som deltakelse i arrangementskomiteer og 
på dugnader, i forbindelse med barnas mangeårige deltakelse 
i korps og idrett. Jeg er nysgjerrig, utadvent og kommer lett i 
kontakt med mennesker, som er gode egenskaper å ta med inn 
i arbeidet i valgkomiteen.

Gjennom mitt kandidatur ønsker jeg å bidra til å finne 
kandidater til styret som kan lede klubbens arbeid på en god 
måte, har gjennomføringsevne og som samarbeider godt. 
Samtidig bør de representere mangfoldet blant klubbens 
medlemmer, som geografisk tilhørighet, kjønn og alder. 
Klubben har mange ressurssterke medlemmer som både kan 
og vil utføre et godt arbeid på både kort og lang sikt. Disse 
må fanges opp og inkluderes slik at vi også fremover har 
kandidater som er villige til å bruke av sin fritid på arbeid for 
denne spesielle og flotte rasen, gjennom å påta seg styreverv.
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Dagrunn Mæhlen, Trøndelag
Kandidat til varamedlem i valgkomiteen, 1 år, ny, foreslått av 
Ingvild Svorkmo Espelien, Trøndelag, Hanna Gautun, Trønde-
lag, Torbjørg Lille Wagtskjold, Vestland, Sigrun Rytter, Nord-
land, Astrid Rødsand, Akershus, Alejandra Garcia, Buskerud.

 
Jeg bor på landet i Lensvika og Trøndelag, er 71 år og nå pen-
sjonist. Er utdannet sykepleier med tilleggsutdanning innen hel-
seøkonomi og ledelse, så har mine fleste arbeidsår som leder i 
sykehus og hjemmetjeneste. Har tre barn og seks barnebarn, og 
har deltatt med en del frivillig arbeid innen idrettslaget her. 

Jeg har i dag tre lundehunder: Beyla, Fenja og Gyda. Har til nå 
hatt seks kull valpa, og det er blitt ganske mange etterkommere. 
Frøy Av Vinterskogen var vår første lundehundtispe i 2002, og 
har hatt andre egeneide raser helt fra mine ungdomsår. Det er 
klart at det er lundehunden som har stjålet hjertet mitt, og det 
har vært viktig for meg å fortsette med rasen.  

Medlem og verv i lundehundklubben tidligere år 
- Valgkomiteen i avd. Trøndelag.
- Valgkomiteen i lundehundklubben.
- Komiteen for Årets utstillingshund. 
- Redaksjonen for vårt medlemsblad Lundehundnytt.  

Fritida mi nå går mye til hundene, bruker naturen sammen med 
dem og høtta vår hele året. Nå er det ikke de lengste turene 
innover fjellet på grunn av alderen til Beyla på 14,5 år. Hun 
er blind, men har vært frisk hele livet. Tidligere deltok jeg på 
utstillinger med Arna og Beyla, og Arna var den andre norske 
lundehunden som ble godkjent ettersøkshund på hjortevilt. 
Deltok i jakt hver høst helt til hun gikk bort. I dag er det Fenja 
og Gyda som deltar på annen aktivitet, dvs. treninger med 
 rallylydighet. Det er en flott aktivitet som hundene og meg 
matmora synes er gøy.  

Jeg er godt voksen, og tror nok de fleste oppfatter meg som en 
positiv og samarbeidsvillig dame. Mener jeg kan bidra i klub-
ben da jeg har hatt rasen i mange år og vært aktiv med et stort 
nettverk. Kjenner klubben godt og hva den står får, og håper 
å kunne bidra med min kompetanse i valgkomiteen og styrets 
arbeid for rasens beste.  

Det vil være viktig med videre og framtidig godt helsearbeid, 
avl/oppdrett og at krysningsprosjektet fortsetter slik det har star-
tet med nytt blod og gener for en friskere rase.  

Gunn Laila Zahl Johansen, Nordland 
Kandidat til vararevisor, 1 år, ny, foreslått av valgkomitéen.

Jeg har 4 barn og 5 (+ 1 bonus) barnebarn. Jeg har arbeidet med 
mye forskjellig, og spesielt innen ledelse, i over 30 år. Jeg er 
fagutdannet som agronomtekniker, maskinfører og har bachelor 
innen administrasjon ledelse/statsvitenskap + bachelor i Handel 
og Logistikk.

Jeg har drevet med hund siden barndommen. Både bruks hund 
(lavinehund, gjeterhund), lydighet (eliteklassen), avl og utstillin-
ger. Har også vært godkjent appellmerkedommer gjennom NKK 
i en del år på 80-90 tallet.

Jeg mener det er viktig å være inkluderende og samlende i 
alt styrearbeid. Her må jeg si at jeg allerede er imponert over 
«Lundis» folket. Har blitt tatt imot og hjulpet fra 1. dag. 

Jeg har vært medlem i styret i klubben og vært kasserer i en 
periode, og har dermed god kjennskap til klubbens og styrets 
arbeid i de siste årene. Dette gir meg et godt utgangspunkt for 
revisorarbeidet for klubben ved behov. 
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Hvor lenge har du/dere drevet med lundehund?
Första lundehunden fick jag 2003. Uppfödning sen 
2008.

Hvem var din/deres første lundehund?
Mountjoy Ultra Eriksro.

Hvilke hunder har du/dere nå?
Moonheim Abbes Little Lydia.

Hvorfor begynte du/dere med lundehundavl? 
Blev förälskad i rasen och ville bidra till f ler 
lundehundar.

Fikk du/dere noen hjelp av andre oppdrettere i 
starten? 
Jag fick lite hjälp i början och så småningom blev 
jag känt med fler i lundehundsvärlden och upptäckte 
att alla är lika hjälpsamma och att vi jobbar mot 
samma mål.

Hvordan kom du/dere fram til oppdretternavnet 
hvis du/dere har det? 
Jag är finlandssvensk och på min dialekt finns 
ordet heim. Ville att det skulle ingå och en månljus 
kvällspromenad kom ordet Moonheim till mig.

Er det en eller flere av dine oppdrettede hunder 
du/dere husker spesielt? 
Jag husker min allra första lundehund “Tossan” 
väldigt bra. Hon och jag hade mycket bra kontakt 
och jag styrde henne med röstkommando tex när vi 
cyklade på stan.
Den lundehund jag saknar mest är min Bella. (Sally) 
Hon var en mycket klok alfatik som gav mig totalt 
21 valpar, varav sista kullen var på hela 6 valpar. Vi 
hade ett mycket kärleksullt förhållande och hon var 
blid, tålmodig men även bra på att tukta valpar. Miss 
Lily som jag har nu är också speciell för mig då hon 
levde 3 år i USA innan jag fick tillbaka henne med 
hjälp av den stora lundehundfamiljen.

Kennel Moonheim

Diddi Lindkvist
-

Finland

Lily är Moonheim Abbes Little Lydia och hon var 3 år i USA innan jag 
hämtade hem henne med hjälp av "lundehundfamiljen".

Hundarna i båten är Sally, Moonheim Kalles Frigga och Futterwakking 
Alice of Vorkosmia.

Hva er det vanskeligste med oppdrett av 
lundehund slik du/dere ser det?
Att hitta rätt dag för parning och att få hanarna att 
para. Därför börjar jag försöka genast tiken är 18 
månader. Går hon tom eller parningen misslyckas 
så finns det gott om tid att pröva igen.

Hva synes du/dere er bra med norsk lundehund?
De är lojala, egensinniga, helt underbart roliga, 
speciellt om de är fler. Bästa turkompisen.

Har du/dere hatt samarbeid med utenlandske 
oppdrettere?
Jag har samarbetat med både Finland, Sverige, 
Norge, Danmark och Holland.

Har du/dere importert eller eksportert noen 
lundehund?
Jag har exporterat till Tyskland, Holland, 
Sverige, Finland, Norge och Danmark.
Importerat från Holland, Norge och 
Sverige.

Stiller du/dere hundene dine/
deres på utstilling? Hvis du/
dere gjør- hva synes du/dere om 
resultatene de ga?
Jag klarar icke ljudnivån på stora 
inomhusutställningar, så jag väljer 
mindre utomhusuställningar 
och specialutställningar på 
sommarhalvåret.
Jag är nöjd med resultaten. 
Huvudsaken är att domaren kan 
rasen och att hunden får en objektiv 
bedömning. 

Er din/deres hund/hunder med 
på andre aktiviteter?
Jag har tränat Rallylydnad, Agility 
och tränat en hund till vänhund. 
Skogspromenader där hundarna får 
springa lösa är min favorit.

Har du/dere noen tanker om ditt/deres framtidige 
oppdrett av lundehund?
Jag har hållit på från 2008 till 2023 och fött upp 
53 lundehundvalpar, men nu har mina livsvillkor 
förändrats lite de senaste åren då jag icke längre bor 
i eget hus. Valpar kräver lämpliga utrymmen och 
vi får se om det alls blir fler kullar hos mig. Viljan 
finns men vi får se.
Jag har aktivt försökt få igång nya uppfödare i 
Finland och de vet att de kan ringa när som helst 
och fråga vad som helst.
Samarbete och att dela med sig av mina erfarenheter 
är självklart för mig. Kan jag så hjälper jag. 
Dessutom har jag aktivt deltagit i arbetet för att få 
igång kryssningsprojektet i Norge. Jag har suttit i 
Finska Lundrhundssällskapets styrelse, men inte 
numera.

Bella heter Sally i registerboken och är mamma till Norsk 
Specialutställningsvinnare Moonheim Kalles Fanni.
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Helt fra jeg var liten visste jeg det
Innerst inne i hjertet et sted
En gang skal jeg eie en pelskledd venn
En jeg skal elske og som elsker igjen
Jeg søkte og lette og ventet en stund
Så mange raser - ikke bare «en hund»
En tilfeldighet ledet meg på riktig spor
Ikke for liten og ikke for stor
En rase med mening, kultur og misjon
En av få, med en tydelig visjon
Jeg falt pladask for gemytt og figur
Hengiven og leken, pussig og lur

Den dagen jeg så deg så liten og fin
Da drømmen ble virkelig og du var blitt min
En rød liten røver med særegne tær
Som tasset i stua, en skvett her og der
Vi trener og leker, og kos vil du ha
Du elsker å bølle, en sko gjør deg glad
Litt lyd må vi tåle, du sier i fra
Når naboene kommer, og når de skal dra
Tålmodig og rolig, og super med barn
Men spretten og livlig, og elsker «har’n»
Takknemlig for at jeg fikk akkurat deg
Drømmen er oppfylt, og du er hos meg

Lundedikt
Tekst og foto: Tone Vold

Vi er heldige som har en lundis med så stor personlighet, 
og så synlige personlighetstrekk. Om det er gliset fra 
øre til øre når han får servert tørrfisk, eller glimtet i 
øyet når han står fremoverlent i baugen av båten og 
speider etter lundefugl, så gir Asterix oss tydelige 
signaler på hvordan han har det. Det er åpenbart at 
Svalbard er et sted han trives! Mangelen på busker og 
trær å markere på er kanskje den største utfordringen 
for en hannhund i sin beste alder, men brøytestikker 
duger frem til sommerferien på fastlandet. 

Asterix deltok i utstillingsringen i 2022 og 2023, 
og vi satser på å treffe de fleste av dere på Værøy til 
sommeren.

Hilsen Olise Haugan og Jakob Roko

Hadde enda lundefuglene kommet litt nærmere båten!

Skal du kaste den frisbeen snart Jakob?

Lundeliv på Svalbard
Tekst og foto: Olise Marie Haugan

Mitt navn er Olise, og jeg bor her i Longyearbyen på 
Svalbard. Flyttet opp for litt over tre år siden og det 
tok ikke lang tid før savnet etter hund ble for stort. Så 
i oktober 2021 fikk jeg en telefon fra oppdretter Iren 
Storli, at nå hadde Asterix blitt født. I det øyeblikket 
fikk hundesparekontoen førsteprioritet. For er det 
en ting som er sikkert, er det at det å få en valp i hus 
er dyrt, men bor du i Longyearbyen, ja det er litt 
dyrere. Dette er på grunn av blant annet rabiesvaksine, 
blodprøver og ikke minst reisekostnader. Som følge av 
strenge regelverk får man heller ikke valpen reiseklar 
før etter rundt fire måneder.

Julen 2021 reiste jeg ned for å hilse på Lyrypá s Asterix, 
en liten krabat som fotfulgte meg overalt. Skuffelsen 
hans var stor da matmor måtte reise til Longyearbyen 
uten han. Det gikk både tre og fire måneder og så enda 
fjorten dager, før vi hadde fått svar på blodprøven, 
og den var godkjent! Så da ble det å reise ned for å 
hente Asterix. Flyplasser er ganske interessante, med 
kofferter som triller, matsmuler overalt og masse 
mennesker som stresser i alle retninger. Fordelen med 
å reise med en valp, er at når det hele tiden skjer noe, ja 
da blir de slitne, så flyturen fra Oslo til Longyearbyen 
gikk roligere for seg enn den fra Værnes. 

Vel framme, i stiv kuling, fikk vi litt hvile før det var 
å begynne på jobb igjen. De første ukene var Asterix 
med i gravemaskinen, veihøvelen og hang en del på 
kontoret sammen med de som jobbet inne, fram til 
han var vant med å være alene hjemme. I senere tid 
hender det fortsatt at han får være med som kartleser 
i hjullasteren når snøen laver ned, og man må starte 
arbeidsdagen grytidlig, eller bare slutter sent. Når 
vi etter hvert ble to, ble det også mindre behov for å 
være med på jobb.

Hvorfor velge å dra med seg en liten Lundehund, 
til kalde Svalbard og Huskyens rike? Fordi det er 
verdens beste rase selvfølgelig, enkel å ta med seg, 
tilpassingsdyktige og de er supre turkamerater. Det har 
også vært en prosjekthund her oppe tidligere, og det 
var allerede en annen lundehanne her da Asterix kom, 
så selvfølgelig går det an. For øvrig består Svalbard 
av steinur og litt gresskledde områder, noe som er 
perfekt for en lundehund. Å tilpasse seg klima går 
lett for lundehunder, men det hender det at jakken og 
potesokkene må på. Kuldesår har jeg selv opplevd, 
og dette unner jeg ikke min beste venn. Det finnes 
mange meninger om å kle på hunder, særlig angående 
potesokker, men etter min mening bør dette være opp 
til hver enkelt, og lokale forhold. Det er eieren som 
kjenner hunden sin best.

Asterix er med oss på det meste, og har opplevd alt fra 
randoneetur, bortoverski, scootertur, jakt og båtturer. 
Selv om båt kanskje ikke er favoritten, kommer han 
villig ombord, for det viktigste er jo tross alt å få være 
med. Om vinteren når det er scootersesong koser han 
seg i et hjemmelaget hus på sleden, med skummadrass 
og ull rundt. Asterix er nemlig som nordmenn flest, 
og vil aller helst en tur på hytta!

Fra oktober til februar er det mer eller mindre 
mørkt her oppe på 78 grader nord, med mye is og 
lite turmuligheter. Heldigvis er Asterix stor fan av 
frisbee, selv om han selv mener han kunne klart seg 
uten refleksvest. Når det stormer som verst er det 
ingenting som slår det å ligge på sofaen, mellom eller 
oppå matmor eller matfar. 

Olise og Asterix på Tenoren, straks klare for å sette utfor.

Gleden er stor med frisbee og fullt firsprang i Endalen.

Hva somler dere med bak der? Lurer Asterix på.
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Nytt fra Avd. TrøndelagLillelunden

Nytt år og nye muligheter – og vi vil ønske alle et 
riktig godt nytt år!

Håper dere alle har hatt en fin start på 2024, og at de 
firbeinte holder dere i aktivitet.

En varierende vinter med snø, regn, kulde og varme 
var slutten på fjoråret og starten på det nye året.

Vår faste tradisjon over mange år var den årlige 
julelunsjen. Den ble arrangert lørdag 2.desember i 
Bergly grendehus i Sona. Det var en kald fornøyelse 
på tur, med 19 kuldegrader og en iskald sno – men 
det ble en flott luftetur allikevel. Da var det ekstra 
godt å komme inn i lokalet hvor vi fyrte med ved for 
harde livet. Og denne gang som alltid til et bugnende 
lunsjbord alle bidro til, og avsluttet med lotteri med 
masse flotte premier.

I skrivende stund forbereder vi oss på årsmøte som vil 
finne sted søndag den 25.februar, 2024 kl 15.00. I år 
blir det arrangert i Amcarklubbens lokaler på Stjørdal.

Årets aktivitetsprogram er under utarbeidelse og 
foreløpig så har vi booket kurs i rallylydighet hos 
Sportshunder helgen 27.-28.april. All info om kurs 
og andre aktiviteter sendes pr e-post og annonseres 
på Facebook.

Norsk Lundehund Klubb fortsetter med tilrettelegging 
for avlsarbeid i lokale nettverk.

Derfor er det gledelig at det nå er Trøndelag sin tur til 
å arrangere «Sammen for flere Lundehunder» lørdag 
20.april. Dette ønsker vi å kombinere med en treffhelg. 
Pr dags dato har vi ikke funnet egnet sted, men det vil 
komme informasjon på alle FB-sider/grupper, samt 
på hjemmesiden lundehund.no. Der vil også program 
og info for påmelding bli publisert.

Håper mange får til å delta på denne samlingen, da 
den er meget informativ og nyttig for alle – både for 
deg som har hannhund og deg som har tispe. Og det 
er også en flott mulighet til å knytte nye kontakter.

Ellers så vil vi prøve å få til noen spontantreff rundt 
om i Trøndelag, det vil også bli informert om på FB-
side/gruppe.

Også i 2023 var det mange som støttet avd Trøndelag 
via Grasrotandelen til Norsk Tipping, og hele kr 
15.698,79,- kom inn! Tusen hjertelig takk for støtten!

Ønsker flere å støtte oss via Grasrotandelen, finner 
dere oss enklest ved å søke med org.nr 995 195 852

Ønsker dere alle en fortsatt flott vinter, også er det 
ikke lenge til våren banker på døren.

Vi håper å se mange av dere på årets aktiviteter, treff 
og turer. 

På vegne av styret for NLK, avd Trøndelag
Hilde Birgitte Berg Altø

Foto: Jann-Magnar Fiskvik

Foto: Jann-Magnar Fiskvik

1. Sola gjør dette...VARMER

2. Det er fire forskjellige i et årÅRSTID

3. Lundehunden gjør dette 
når den ikke vil

LUNDEBREMS

4. Det ... det ..., tiddelibomSNØR

5. Varmen kommer fra ...SOL

6. Ute blir det etterhvert?LYSERE

7. Små, nydelige etterkommere av hundVALPER

8. Årstiden som nå kommer heter?VÅR

9. Vi liker å gå ... på 
sommeren

FJELLTUR

10. Når mang går lengeLANGTUR

11. Når man går rolig på turRUSLE

1. Sola gjør dette...
2. Det er fire forskjellige i et år

3. Lundehunden gjør 
dette når den ikke vil

4. Det ... det ..., tiddelibom
5. Varmen kommer fra ...

6. Ute blir det etterhvert?

7. Små, nydelige etterkommere 
av hund

8. Årstiden som nå kommer heter?

9. Vi liker å gå ... på 
sommeren

10. Når mang går 
lenge

11. Når man går rolig på tur

Iris på 6 år på skitur. Hun syntes det var litt i 
det kaldeste laget med -16 grader, men det var 
herlig å være ute.

Softis i snøen! (2 porsjoner)
Du trenger:
4 l snø (en halvfull 8 liters pose)
10 ss salt 
2 dl kremfløte
1 dl melk
5 ss sukker
1 ss vaniljesukker

Slik gjør du det:
-Ha snø og salt i en plastpose som rummer ca. 8 
liter.
-Hell fløte, melk, sukker og vaniljesukker i en 
mindre pose som rummer ca. 6 liter.
-Blås inn luft og knyt posen godt igjen. Den skal 
være oppblåst slik at ca. halvparten består av luft.
-Putt fløteposen i posen med snø og salt, og knyt 
godt igjen rundt toppen, så fløteposen sitter godt 
fast.
-Hold posen med begge hender og rist helt til 
fløten blir til softis, ca. 10 minutter.
-Klipp hull på posen og klem ut softis i kopper, ha 
på valgfri topping og nyt.

Løsning:
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Valpeformidler
Alejandra Garcia, 
tel: 413 29 367 
Vennligst send SMS så blir du ringt tilbake
Gerd Haugen,
e-post: valpeformidler@lundehund.no 

Avl- og sunnhetsutvalget 
e-post: avlogsunnhet@lundehund.no

Ingvild Svorkmo Espelien, leder 
Hanna Gautun
Sigrun Rytter
Torbjørg Lille Wagtskjold 
Astrid Driva Rødsand
Alejandra Garcia

Krysningsgruppa
e-post: krysningsgruppa@lundehund.no
Se Avl- og sunnhetsutvalget

Valgkomite (oppnevnt av årsmøtet) 
e-post: valgkomite@lundehund.no
Geir Morten Jansberg
Ingvild Høvik Kiland
Tor-Arne Helle

Varamedlem til valgkomitéen
Nina Schneider

Lundebua 
Hilde Birgitte Berg Altø 
Vallersundveien 188, 7165 Oksvoll
Tel: 485 04 109 

Bestilling:  
http://lundehund.no/index.php/
lundebua eller
e-post: lundebua@lundehund.no.

Ansvarlig for klubbens kalender  
e-post: kalender@lundehund.no

Ragna Fossen 
Berit Fanneløb Marthinussen
Trine Thoresen

Bestilling av kalender hos Lundebua

Ansvarlig for Årets Utstillingshund 
e-post: utstillingshund@lundehund.no 

Ellen Utsi

Ansvarlig for Årets Aktivitetshund 
e-post: aktivitetshund@lundehund.no

Aleksander H. Eriksen

Maria Molland 

Arbeidsgruppe bruksegenskaper og atferd
e-post: mentaltest@lundehund.no

Solveig B. Steinnes
Sigrun Rytter
Gunn Tove Ormset

Utsendinger til NKKs representantskaps-
møte 
Styret oppnevner to delegater

Hundekartoteket     
Merete Evenseth                                                                                          
e-post: hundekartotek@lundehund.no

NLK Database

Torbjørg Lille Wagtskjold
Spørsmål, kommentarer og forslag: 
e-post: database@lundehund.no

Medlemstjenester:    
e-post: medlem@lundehund.no
Jon Wagtskjold

Klubbens medlemsblad, Lundehund-nytt
e-post: redaksjon@lundehund.no
Inger Eirin Haugan
Hege Charlotte Faber
Anne Gavelstad Iversen

Klubbens hjemmeside, 
www.lundehund.no

e-post: hjemmeside@lundehund.no

Arbeidsgruppa for Lundehund-museet
e-post: museum@lundehund.no

Karen Elise Dahlmo
Rita H. Daverdin
Turid Helfjord

NLK komitéer og utvalg NLK fylkeskontakter

Finnmark
Ingunn Larsen, tel: 951 89 872, 
e-post: ingunn.larsen1@gmail.com

Troms
Merete Evenseth, tel: 916 44 269, 
e-post: mereteevenseth@yahoo.no

Nordland, nord
Else-Britt Lian, tel: 408 58 572,
e-post: else_britt_lian@hotmail.com 

Nordland, sør
Karen Elise Dahlmo, tel: 900 51 420,
e-post: ked@dahlmo.no

Trøndelag, nord
Iren Storli, tel: 926 06 467,
e-post: iren.storli@gmail.com

Trøndelag, sør
Hilde Birgitte Berg Altø, tel: 485 04 109
e-post: teamleksalunden@gmail.com

Møre og Romsdal
Cecilie Standal, tel: 992 70 002,
e-post: cecilie@standal.as

Vestland
Torbjørg Lille Wagtskjold, tel: 909 74 408
e-post: lille@wagtskjold.net

Rogaland
Anne Brith Terland Sahlsten, tel: 979 64 333
e-post: anneb.terland@hotmail.com

Agder
Kristin Moi, tel: 974 20 798
e-post: kris_saka@hotmail.com

Vestfold  og Telemark
Tove Strandmoe,  tel: 908 54 654, 
e-post: strandmoe@online.no  

Buskerud
Alejandra Garcia, tel 413 29 367,
e-post: snuppela@gmail.com

Akerhus og Østfold
Kristin Duvold, tel: 928 30 771,
e-post: kriduvold@hotmail.com

Oslo
Ingvild Høvik Kiland, Tel: 954 29 802,
e-post: ihkiland@hotmail.com

Innlandet vest
Helge Bjerke, Tel: 995 77 960,
e-post: helbjerk@hotmail.com

Innlandet øst
Geir Morten Jansberg, tel: 476 26 707,
e-post: butikksjef.kongsvinger@fargerike.no

Gro W. Viken, tel:  905 85 277, 
e-post: groviken@online.no

NLK avdelinger
Avdeling Trøndelag, e-post: nlktrondelag@lundehund.no

Styreleder

Nestleder
Kasserer
Styremedlem
Styremedlem
Varamedlemmer
Revisor 
Vararevisor
Valgkomite

Vara til valg-
komite

Hilde Birgitte Berg Altø, Vallersundveien 188, 
7165 Oksvoll, tel: 485 04 109, 
e-post: teamleksalunden@gmail.com
Jann-Magnar Fiskvik
Gunn Tove Ormset
Claudia Melis
Hege Charlotte  Faber
Iren Storli, Line Langeland
Mari Østgaard
Trond Åge Seem
Unni Storli
Tonje Andersen
May Elisabeth Lernæs Selbekk

Kontaktpersoner ved mage/tarm problemer

Elin D.W. Johansen,                  
tel: 917 62 954,

Hanna Gautun,                            
tel: 911 09 116
Send gjerne PM via facebook

Spesielt for giardia:
Gerd Langenes, tel: 909 05 070
e-post: giardia@lundehund.no

Valpeformidling i NLK NLK Database

Norsk Lundehund Klubb har 
en egen valpeformidler som har 
ansvar for å bidra til kontakt 
 mellom interesserte valpekjøpere 
og oppdrettere, og bidra til at den 
genetiske variasjonen hos lunde-
hund spres rundt i landet.

Valpeformidler har en viss over-
sikt over hvor det er ledige  valper, 
samt at valpeformidler holder en 
oversikt/venteliste over de som 
ønsker seg lundehundvalp.

Valpeformidler har best oversikt 
over valper og valpekjøpere i 
Norge, men bidrar også til å opp-
rette kontakt med valpe kjøpere 
og oppdrettere i utlandet. 

Valpeformidler kan også hjelpe 
til med omplassering av lunde-
hunder.

Ta gjerne kontakt med klubbens 
valpe formidler for mer informa-
sjon:

Alejandra Garcia
Store Landfall Øvre 6b

3025 Drammen
Tel.: 413 29 367 

Vennligst send SMS så blir du ringt 
tilbake

Gerd Haugen
e-post: valpeformidler@lundehund.no 

Norsk Lundehund Klubbs database samler 
inn og vedlikeholder informasjon om 
Lundehunder i Norge og andre land

Norsk Lundehund Klubbs database er 
åpen for alle. Du kan bruke databasen bl.a. 

til å lese statistikk, søke på hund, finne 
paringshunder eller foreta testparing og 

finne etterkommere osv. Det er bare eieren 
av hunden som kan se og endre detaljert 

informasjon om egen hund.

Dersom du er eier av en Lundehund er du 
velkommen til å melde inn informasjon 

om hunden din. Du finner informasjon om 
hvordan du gjør det på startsiden.

Du finner databasen på nettadressen https://
database.lundehund.no eller via klubbens 

hjemmeside https://lundehund.no

Det er klubbens Avl- og Sunnhetsutvalg 
(ASU) som drifter og vedlikeholder 

databasen. For å holde informasjonen i 
databasen oppdatert , hentes data bl.a. fra 
NKKs Dogweb og Lundehundklubbens 

hundetellinger.

Dersom du har spørsmål om bruk 
av databasen, ta gjerne kontakt på 

e-postadressen database@lundehund.no.

Æresmedlemmer og Hedersdiplomer
Klubben har tidligere hedret noen medlemmer med tittelen  
æresmedlem. Tildelingen er nå avviklet etter årsmøtevedtak.
• Margit Lines Våtvik
• Christen Lang
• Roar Torsteinsen
• Anne-Lise Torsteinsen

Styret i klubben deler nå ut hedersdiplom årlig, hvor man  på-
skjønner en person eller flere som har vist stort engasjement og 
loyalitet for klubbens langsiktige arbeid og dermed bidratt aktivt 
til  lundehundens fremme:

2012
På Værøy, første gang hedersdiplomet ble utdelt. 
Ingvild   Svorkmo  Espelien og Kennel Paluna`s 
ved Liv og Einar Skjervik

2013 Anneli Rosenberg

2014 Marc Daverdin og Sharon Pederson, USA - post 
mortem

2015 og 2016   Ingen utdelinger

2017 Kennel Løvheim ved Gerd Haugen og  
Kennel Ålvisheim ved Unni Hofstad

2018 Jon Wagtskjold og Petter Nilsen
2019 Hanna Gautun 
2020 Torbjørg Lille Wagtskjold
2021 Geir Morten Jansberg

2022 Kennel Lyrypa ved Inger Marie, Unni og Iren 
Storli

2023 Claudia Melis og Merete Evenseth
Begrunnelser for tildelingen av hedersdiplomene  finnes på 
klubbens hjemmesider.

mage-tarm@lundehund.no

mailto:valpeformidler@lundehund.no
mailto:valpeformidler%40lundehund.no?subject=


Returadresse: NLK v/Jon Wagtskjold
Lyshovden 128, 5148 Fyllingsdalen 

Husk å bestille Lundehund-kalenderen 2024

Inntekten fra salget av kalenderen er viktig for driften av  
klubben vår

Kalenderen koster kr. 275,- inkl. porto og kan bestilles med 
e-post til lundebua@lundehund.no


